
 PROTOKÓŁ NR VIII/2024
Z OBRAD VIII SESJI RADY MIASTA PŁOCKA
ODBYTEJ W DNIU 19 GRUDNIA 2024 ROKU

Sesja rozpoczęła się o godz. 10.34, a zakończyła o godz.14.38.
Obrady Sesji są nagrywane.

Stan radnych - 25
Obecnych - 23
Nieobecnych - 2
Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2, 3, 4, 5, 6 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1) Otwarcie obrad VIII Sesji Rady Miasta Płocka.
2) Wybór Komisji Uchwał i Wniosków.
3) Sprawozdanie z Programu Ochrony Środowiska za lata 2022 i 2023.
4) Przyjęcie protokołu z obrad VII Sesji Rady Miasta Płocka z 28 listopada 2024 roku.
5) Podjęcie uchwał w sprawach: 

I etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków
1. zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i

wykupu (druk nr 174),
2. zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata  2024-2051

(druk nr 175),
3. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2024 (druk nr 176),
4. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025-2051 (druk nr 146),
5. Uchwała Budżetowa Miasta Płocka na rok 2025 (druk 147),

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej,
2) odczytanie wniosków komisji stałych,
3) odczytanie opinii komisji stałych,
4) odczytanie zbiorczej opinii Komisji Skarbu, Budżetu i Gospodarki Finansowej,
5) odczytanie stanowiska Prezydenta Miasta w sprawie zgłoszonych do projektu uchwały

budżetowej wniosków zaopiniowanych pozytywnie przez Komisję Skarbu, Budżetu i
Gospodarki Finansowej,

6. przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Płocka na 2025 rok (druk nr 166),
7. przyjęcia ramowego pracy Rady Miasta Płocka na 2025 rok (druk nr 167),
8. zmiany Uchwały nr  829/XLVIII/2022 Rady Miasta Płocka z dnia 24 listopada 2022

roku  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  jednostek  oświatowych
funkcjonujących na terenie miasta Płocka prowadzonych przez, inne niż miasto Płock
organy  -  osoby  prawne  lub  fizyczne  oraz  trybu  przeprowadzania  kontroli
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania (druk nr 168),

9. wydzierżawienia  w  trybie  bezprzetargowym  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej
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własność Gminy-Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Otolińskiej (obr. 6) (druk
nr 169),

10. przyjęcia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt Gminy – Miasto Płock w roku 2025” (druk nr 170),

11. przyjęcia  dla  Gminy-Miasto  Płock  Wieloletniego  Planu  Rozwoju  i  Modernizacji
Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnych na lata 2025-2029 (druk nr 171),

12. zmian w Statutach Osiedli Miasta Płocka (druk nr 172),
13. ustalenia  Regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i

placówkach oświatowych prowadzonych przez miasto Płock (druk nr 173),
14. zmiany Uchwały Nr 712/XL/2022 Rady Miasta  Płocka z dnia 31 marca 2022 r.  w

sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  lata  2022-2025,  zmienionej
Uchwałą  Nr  862/XLIX/2022  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  29  grudnia  2022  r.  oraz
Uchwałą Nr 1047/LX/2023 Rady Miasta Płocka z dnia 28 grudnia 2023 r. (druk nr
177),

15. zmiany Uchwały Nr 436/XXV/2020 Rady Miasta Płocka z dnia 26 listopada 2020 r. w
sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Płock (druk nr 178),

16. ustanowienia w Płocku roku 2025 Rokiem Teatru Płockiego (druk nr 179), 
17. zmiany Programu współpracy Gminy - Miasto Płock z organizacjami pozarządowymi

oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o  działalności  pożytku
publicznego i  o wolontariacie na 2025 rok, stanowiącego załącznik do uchwały Nr
115/V/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 26 września 2024 roku (druk nr 182),

18. rozpatrzenia petycji grupy osób z dnia 25.09.2024 r. (druk nr 180),
19. rozpatrzenia petycji osoby fizycznej z dnia 9.08.2024 r. (druk nr 181).

II etap – głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami i projektami uchwał
6) Sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami.
7) Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Płocka z pracy między sesjami.
8) Interpelacje i zapytania radnych.
9) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
10)Sprawy różne.
11)Zamknięcie obrad VIII Sesji Rady Miasta Płocka.

Ad. pkt 1

Otwarcie obrad VIII Sesji Rady Miasta Płocka.

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Słyszę, że kilka
osób ma problem jeszcze z potwierdzeniem. Pięć  osób jeszcze,  widzę, nie potwierdziło  i
niektóre z pomocą Panów z obsługi auli walczą z tabletami. Jeszcze minutkę i zaczniemy.
Dobrze, mam nadzieję, że w trakcie sesji uda się tym kilku Państwu, którzy mają na razie
problem  z  zalogowaniem,  rozwiązać  ten  problem.  Minęła  wyznaczona  godzina,  zatem
otwieram VIII Sesję Rady Miasta Płocka. Na podstawie logowań do systemu stwierdzam, iż
mamy kworum. Witam serdecznie Panie i Panów Radnych. Witam Pana prezydenta Andrzeja
Nowakowskiego.  Witam Panów  wiceprezydentów:  Artura  Zielińskiego,  Piotra  Dyśkiewicza
oraz Łukasza Jankowskiego. Witam Pana Wojciecha Ostrowskiego, Skarbnika Miasta Płocka.
Witam Pana Alberta Dynę, Sekretarza Miasta Płocka. Witam przybyłych na dzisiejszą sesję
przedstawicieli służb mundurowych. W szczególności witam Komendanta Straży Miejskiej w
Płocku  Pana  Konrada  Guzanka.  Witamy  serdecznie.  Witam  Komendanta  Miejskiego
Państwowej Straży Pożarnej w Płocku, starszego brygadiera Jacka Starczewskiego. Witamy.
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Witam  Pana  ppor.  Rafała  Nagadowskiego,  Sekcja  Współpracy  Cywilno-Wojskowej,  64.
Batalion Lekkiej Piechoty Wojsk Ochrony Terytorialnej... Obrony Terytorialnej. Witamy. Nie
mam zaznaczonej obecności Pana Komendanta Miejskiego Policji w Płocku, chyba że dotarł
ktoś  w  zastępstwie.  Nie  widzę.  I  również  nie  mam  zaznaczonej  obecności  Pana
przedstawiciela  Szefa  Wojskowego  Centrum  Rekrutacji.  Jeżeli  ktoś  dotarł,  to  proszę  o
zasygnalizowanie.  Witam serdecznie wszystkich  Państwa.  Witam przybyłych na dzisiejszą
sesję  prezesów,  dyrektorów,  kierowników  spółek,  zakładów  i  jednostek  powiązanych  z
Urzędem Miasta Płocka.  Witam przedstawicieli  płockich  rad osiedli.  Witam przedstawicieli
lokalnych mediów i tradycyjnie szczególnie serdecznie witam przybyłych na nasze obrady
bądź  obserwujących  internetowo  obrady  mieszkańców  miasta  Płocka.  Jednocześnie
przypominam  Państwu,  iż  zainteresowani  mogą  śledzić  nasze  dzisiejsze  obrady  online
internetowo na stronie www.plock.eu w zakładce: transmisja z sesji  Rady Miasta Płocka.
Szanowni Państwo, niestety po raz kolejny zaczniemy sesję od smutnego akcentu. Zmarł
Pan Stanisław Płuciennik, wybitna postać płockiej kultury, wspaniały, uczynny, pełen wiedzy,
życzliwy,  często  uśmiechnięty,  niezastąpiony  człowiek,  z  wykształcenia  historyk  sztuki  i
plastyk. Po studiach w Toruniu przyjechał do Płocka na ślub kolegi i został w naszym mieście
na  zawsze.  Pracę  zawodową  w  Płocku  zaczynał  w  latach  70.  w  ówczesnym  biurze
dokumentacji zabytków, jednak bardziej dał się poznać jako artysta malarz, szczególnie jako
autor  wybitnych  martwych  natur  olejnych  inspirowanych  malarstwem  holenderskich
mistrzów.  Wiele  emocji  budziły  wystawy  jego  akwareli.  Był  autorem  między  innymi
Memoriału Sybiraków i Płocczan Pomordowanych na Wschodzie, który stanął na cmentarzu
komunalnym w Płocku. Pracował między innymi przy aranżacji ekspozycji secesji w nowej
siedzibie  Muzeum Mazowieckiego w Płocku.  Był  autorem wielu  książek o  Płocku,  między
innymi  z  Mirosławem  Milewskim,  przepraszam,  z  Mirosławem  Romanowskim  napisali
przewodnik po Płocku i  okolicach.  Razem z żoną Haliną został  Płocczaninem Roku 2006.
Zostawił po sobie duży dorobek artystyczny. Także w Urzędzie Miasta Płocka jest coś, co
będzie  nam codziennie  o  Panu  Stanisławie  Płucienniku  przypominać  -  postać  marszałka
Piłsudskiego,  który spogląda na przechodzących jednym z głównych korytarzy z portretu
właśnie  jego  autorstwa.  Obraz  przekazany  został  ratuszowi  w  roku  2018  na  stulecie
odzyskania  niepodległości  przez  Polskę.  Pan Stanisław  Płuciennik  pasjonował  się  również
zielarstwem. Zmarł kilka dni temu, 15 grudnia w wieku 75 lat. Msza żałobna będzie odbędzie
się 27 grudnia w płockiej katedrze, a pogrzeb na początku stycznia w Skierniewicach. Bardzo
proszę Państwa o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięci Pana Stanisława Płuciennika.”

Ad. pkt 2

Wybór Komisji Uchwał i Wniosków.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Teraz tradycyjnie
prosiłbym, żebyśmy wybrali skład Komisji Uchwał i Wniosków, czyli punkt drugi porządku
obrad dzisiejszej  sesji.  Bardzo proszę  o  zgłaszanie  kandydatur  do  pracy  w komisji.  Pan
przewodniczący Tomasz Kominek, proszę.”

Pan radny  Tomasz Kominek  powiedział:  „Przepraszam, Panie  przewodniczący  Romanie,
zgłosiłem się  pierwszy,  to zupełnie  przypadkowo, zatem pozwoli  Pan przewodniczący,  że
zgłoszę jako pierwszy kandydaturę kolegi radnego Krzysztofa Laskowskiego.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział:  „Czy jest zgoda
Pana  radnego?  Jest  zgoda.  Dziękuję  bardzo.  I  teraz  Pan  przewodniczący  Roman
Siemiątkowski.  Proszę.  Proszę  nie  przyciskać  więcej.  Proszę  tylko  jeden  raz  przycisnąć
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przycisk: proszę o głos. Proszę przycisnąć przycisk: proszę o głos i nic więcej proszę nie
przyciskać. Proszę bardzo.”

Pan  Roman  Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Ja
przepraszam, że tak pierwszy wystąpiłem, ale Pan przewodniczący mnie wywołał. Zgłaszam
Panią radną Małgorzatę Ogrodnik.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział:  „Czy jest zgoda
Pani  radnej?  Jest  zgoda.  Dziękuję  bardzo.  Czy  są  jakieś  jeszcze  zgłoszenia  do  Komisji
Uchwał  i  Wniosków? Nie  widzę.  Zatem poddaję  pod głosowanie  wybór  Komisji  Uchwał  i
Wniosków  w  dwuosobowym  składzie  zaproponowanym  przed  chwilką  przez  Państwa
przewodniczących.  Proszę  o  ikonki,  proszę  o  zagłosowanie.  Proszę  o  zbiorcze  wyniki
głosowania  na  mój  pulpit.  Jednogłośnie,  przy  pięciu  osobach  niebiorących  udziału  w
głosowaniu,  wybraliśmy  Komisję  Uchwał  i  Wniosków.  Zapraszam  Państwa  do  stołu
prezydialnego  po  naszej  lewej  stronie.  Teraz,  Szanowni  Państwo,  jeszcze  jedna  rzecz.
Wpłynął do mnie wniosek od Pana prezydenta o rozszerzenie porządku obrad o druk nr 183.
Ten  druk  już  omawiany  na  komisjach,  ale  nie  było  go  jeszcze  tydzień  temu,  gdy
podpisywałem porządek obrad sesji, stąd formalnie musimy go dzisiaj wprowadzić. Jest to
druk nr 183 w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr 161/VII/2024
Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28 listopada  2024  w  sprawie  określenia  zasad  i  trybu
przeprowadzenia konsultacji społecznych do budżetu obywatelskiego z mieszkańcami miasta
Płocka. To będzie pierwszy wniosek, który będę poddawał pod głosowanie. Jest zgłoszenie,
rozumiem formalne, również do porządku obrad. Pan przewodniczący Szymon Stachowiak,
proszę bardzo.”

Pan  radny  Szymon  Stachowiak  powiedział:  „Szanowni  Państwo,  ja  chciałbym  złożyć
wniosek o zmianę w porządku obrad, o zdjęcie punktu trzynastego - ustalenie regulaminu
wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  placówkach  oświatowych
prowadzonych przez miasto Płock.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Czyli  mamy,
Szanowni  Państwo,  jeszcze  jeden  wniosek  do  porządku  obrad.  Poddaję  te  wnioski  pod
głosowanie  w  kolejności,  w  których  były  zgłaszane,  odczytane.  (niezrozumiały  głos)
Przepraszam,  proszę  jeszcze  zdjąć  ikonki.  Proszę  jeszcze  zdjąć  ikonki  na  chwilkę.  Jest
propozycja  -  i  słusznie  -  przynajmniej  dwuzdaniowa,  prosiłbym  o  krótkie  chociaż
uzasadnienie tego wniosku. Może łatwiej będzie nam się wszystkim odnieść do tego. Proszę
bardzo, Pan radny Leszek Brzeski. Proszę jeszcze raz Panie Leszku, przycisnąć: udziel głos i
nic więcej proszę nie przy przyciskać. Proszę bardzo.”

Pan  radny  Leszek  Brzeski  powiedział:  „Dziękuję  bardzo.  Już  mnie  słychać.  Panie  -
przepraszam - Panie przewodniczący, na ostatniej komisji  edukacji bardzo ożywiona była
dyskusja na temat właśnie tego nowego regulaminu wynagradzania nauczycieli.  Na moje
pytanie, które zadałem, jakie korzyści, dlaczego ten regulamin nowy wprowadzamy i jakie
korzyści  będą mieli  nauczyciele tutaj Pan skarbnik oraz Pani dyrektor Zarządu Jednostek
Oświatowych przekonywali, że nauczyciele bardzo skorzystają na tym, ale zupełnie innego
zdania  i  to  zdanie  negatywne mieli  nauczyciele,  którzy tu  byli  no w dosyć  dużej  liczbie
zgromadzeni.  Troszeczkę zarzucali,  zarzucali  nauczyciele,  że jednak to nie  są pozytywne
zmiany dla nich. A druga sprawa, nie wiem do końca, ale to proszę o potwierdzenie, że takie
dyskusje, rozmowy, konsultacje nad tym nowym regulaminem trwały już od września, no a
nauczyciele, większość nauczycieli,  dowiedziała się dopiero przed samą sesją, tak mi tak
tutaj  przedstawiali.  Także  myślę,  że  dotyczy  to  nauczycieli,  a  było  bez  nauczycieli.
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Oczywiście związki zawodowe tutaj negocjowały, ale też żeby to nie przedłużać tej mojej
wypowiedzi, no okazało się, że Pani dyrektor zaprosiła nauczycieli  następnego dnia, czyli
chyba  w  piątek,  na  rozmowy  i  tam  również  jeszcze  został  ten  regulamin  minimalnie
zmieniony. Także myślę, że ten regulamin jest niedopracowany i tutaj wspólnie z kolegami
właśnie  wnioskujemy o zdjęcie tego punktu,  tak,  z  obrad dzisiejszej  sesji  i  wyznaczenie
konsultacji,  w  których  nauczyciele  będą  mogli  wziąć  udział  i  swoje  zastrzeżenia,  swoje
postulaty przedstawić.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Są  jeszcze  dwa zgłoszenia  -  Pani  przewodniczącej  Darii  Domosławski,  nie  wiem,  czy  to
niechcący ad vocem się wcisnęło? (niezrozumiały głos) Celowo? Ja bym prosił,  ponieważ
jedną argumentację usłyszeliśmy, jedną wypowiedź argumentującą na tak, prosiłbym może
Pana  prezydenta  o  odniesienie  się  i  poddam  to  pod  głosowanie.  Proszę  bardzo,  Pan
prezydent Andrzej Nowakowski.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!
Wysoka Rado! Szanowni Państwo Radni! Rzeczywiście prawdą jest to, że ten projekt uchwały
zmieniający  regulamin  był  konsultowany  od  wielu  miesięcy,  był  konsultowany  ze
środowiskiem nauczycielskim reprezentowanym przez związki zawodowe. Długo te trwały
konsultacje,  można  powiedzieć  wręcz  negocjacje,  rozmawialiśmy  o  powodach,  ale  także
tutaj były przedstawiane także na komisji i co chyba najbardziej pozytywne, to spotkaliśmy
się również z pozytywną opinią wszystkich trzech związków zawodowych, które zrozumiały i
argumentację, i powody, ale raczej konsekwencje wprowadzenia tego regulaminu. Również
nie uchylaliśmy się od dyskusji z samymi nauczycielami zarówno na komisji, jak i po komisji.
Tak jak Pan radny powiedział odbywały się spotkania. Generalnie na ten moment projekt
zmian  w regulaminie  uważamy za  w  pełni  dopracowany,  skonsultowany,  mało  tego  -  z
pozytywnymi opiniami wszystkich zainteresowanych stron, które są reprezentowane przez
trzy różne związki zawodowe. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Bardzo  proszę,  żebyśmy  Drodzy  Państwo  już  żadnej  dyskusji  teraz  nie  prowadzili.  Był
wniosek, proszę, poddaję pod głosowanie w pierwszej kolejności wniosek zgłoszony przez...
który odczytałem, czyli o wprowadzenie do porządku obrad druku nr 183. Proszę Państwa
Radnych o odniesienie się do tego wniosku poprzez zagłosowanie. Wprowadzamy go jako
punkt ostatni, czyli dwudziesty, o ile tylko Państwo wyrazicie w głosowaniu taką wolę. Proszę
o  zbiorcze  wyniki  głosowania.  22  na  tak,  dziękuję,  jednogłośnie.  I  teraz  drugi  wniosek
dotyczył  zdjęcia  z  porządku  obrad  punktu  trzynastego,  czyli  druku  nr  183,  tak,  dobrze
zapamiętałem numer druku 173,  punkt  trzynaście.  Poddaję  pod głosowanie  zdjęcie  tego
materiału.  Proszę  o  odniesienie  się  Państwa  do  tej  propozycji.  Proszę  o  zbiorcze  wyniki
głosowania. 7 na tak, 14 przeciw, punkt pozostał w porządku obrad dzisiejszej naszej sesji.
Mamy już uporządkowany dzisiaj przebieg sesji.”
(pismo dot. wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały pomieszczonego na druku nr
183 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu) 

Ad. pkt 3

Sprawozdanie z Programu Ochrony Środowiska za lata 2022 i 2023.

Materiał: Raport z realizacji programów ochrony środowiska dla miasta Płocka w latach 2022 i
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2023 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
Autopoprawka do ww. materiału stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu. Punkt trzeci: sprawozdanie z Programu Ochrony Środowiska za lata 2022
i 2023. Czy ktoś z Państwa chciałby odnieść się do tego materiału? Nie widzę zgłoszeń.
Materiał był omawiany na komisjach. Ja pozwolę sobie kilka zdań powiedzieć z mównicy,
Szanowni  Państwo.  Panie  Prezydencie!  Szanowni  Państwo  Przewodniczący!  Szanowni
Państwo  Radni!  Drodzy  Zgromadzeni!  Drodzy  Państwo!  Mamy dzisiaj  w  porządku  obrad
program,  sprawozdanie  z  Programu Ochrony  Środowiska  za  lata  2022-2023.  Zgodnie  z
ustawą prawo ochrony środowiska Pan prezydent sporządza co dwa lata raport z realizacji
Płockiego Programu Ochrony Środowiska. W tym roku otrzymaliśmy sprawozdanie za lata
2022-2023. W raporcie mamy opisany stan działań zmierzających do poprawy środowiska i
bezpieczeństwa środowiskowego w mieście Płocku. Opisane są tam liczne przedsięwzięcia,
które odnoszą się do dokumentu, który uchwaliliśmy dwukrotnie na przestrzeni ostatnich lat,
a mianowicie my mieliśmy poprzednio program na lata 2016-2022, najnowszy program to
na lata 2023 i  2027. Powiem wprost - nie mam żadnych uwag merytorycznych do tego
materiału,  uspokajam  od  razu  Państwa,  którzy  są  podpisani  pod  tym  dokumentem,
natomiast jest to bardzo ważny dokument dla miasta Płocka, a właściwie problematyka jest
bardzo ważna dla miasta Płocka. Jedną drobną uwagę, którą miałem, zgłosiłem na komisji.
Została ona wniesiona, za co dziękuję. Drodzy Państwo, niepokoi mnie nie tyle treść tego
materiału, co niepokoi mnie - i zapewne Państwa również - rzeczywistość, którą mamy w
naszym mieście, która odnosi się do otoczenia środowiskowego. Jak wszyscy wiemy, Płock
jest  miastem  specyficznym  środowiskowo.  W  sposób  szczególny  zaniepokoił  mnie
wspomniany  w  tym  -  niepokoi  mnie  od  lat  -  wspomniany  w  tym  dokumencie  obszar
interwencyjny  zatytułowany:  zagrożenie  poważnymi  awariami.  Jak  wszyscy  wiemy,
Szanowni  Państwo,  mamy  w  Płocku  największą  koncentrację  ZDR-ów.  ZDR-ów,  czyli
zakładów dużego ryzyka wystąpienia awarii przemysłowej. Na tym slajdzie możecie Państwo
przeczytać krótką informację czym są ZDR-y,  czym są ZZR-y. ZDR-y to zakłady dużego
ryzyka wystąpienia  awarii  przemysłowej,  czyli  te  najbardziej  zagrażające bezpieczeństwu
pracowników  i  mieszkańców.  ZZR-y  to  zakłady  o  zwiększonym  ryzyku,  troszkę  mniej
niebezpieczne, ale również na tyle niebezpieczne, że są wymieniane w różnych ustawach.
Teraz, co to są poważne awarie. Na tym slajdzie możecie Państwo, możemy przeczytać,
czym grozi nam istnienie ZDR-ów, ZZR-ów w Płocku. Poprzez poważną awarię rozumie się
zdarzenie,  w  szczególności  emisję,  pożar  lub  eksplozję,  powstałe  w  trakcie  procesu
przemysłowego  magazynowania  lub  transportu.  Bardziej  rozwinięta  definicja  za  moimi
plecami.  Parametrem wskaźnikowym opisanym w  Programie  Ochrony  Środowiska,  który
łączy się z tymi dwoma definicjami, jest ilość zdarzeń zarejestrowanych jako zdarzenia o
znamionach poważnych awarii. Oczywiście w naszym przypadku mamy świadomość tego, że
zdarzenia te w 99 procentach łączą się z Zakładem Produkcyjnym Grupy Kapitałowej Orlen. I
niestety Drodzy Państwo, analizując te przypadki za ostatnie lata jestem zaniepokojony i
Państwo pewnie też. Stanem oczekiwanym oczywiście przez nas wszystkich jest - i to mamy
również zapisane w naszym programie ochrony środowiska - jest zero zdarzeń o znamionach
poważnej awarii, tak powinno być docelowo, ale rzeczywistość ostatnich lat wygląda niestety
inaczej  i  co więcej bardzo niepokoi  tendencja ostatnich  lat.  Główny Inspektorat  Ochrony
Środowiska prowadzi coroczny rejestr zdarzeń o znamionach poważnej awarii. I na kolejnym
slajdzie,  Drodzy  Państwo,  pozwoliłem sobie  pokazać  Państwu,  jak  wygląda  liczbowo  ten
rejestr, przypomnę - rejestr prowadzony przez Główny Inspektorat Ochrony Środowiska za
ostatnich osiem lat, zaczynając od roku 2015, kończąc na ostatnim z roku zamkniętym, czyli
roku  2023.  Te  pomarańczowe  słupki  pokazują  liczbę  zdarzeń,  które  miały  miejsce  -
przypomnę, to jest zdarzeń, rejestr zdarzeń o znamionach poważnej awarii przemysłowej -
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te pomarańczowe to jest skala całego kraju.  W skali  całego kraju mamy takich  zdarzeń
kilkadziesiąt, przy czym zwróćcie Państwo uwagę, że ta tendencja na przestrzeni ostatnich
lat jest pozytywna, czyli minimalnie malejąca, te pomarańczowe słupki. Natomiast niebieskie
słupki  to  są  ilości  zdarzeń  ujętych  w  rejestrze  zdarzeń  o  znamionach  poważnej  awarii
przemysłowej na obszarze miasta Płocka. I tutaj zwróćcie Państwo uwagę, że niestety te
słupki, szczególnie w ostatnich latach, mają tendencję odwrotną od tej, którą mieć powinny.
A zwróćcie - w szczególności najbardziej zaniepokoił mnie ostatni zamknięty rok, czyli rok
2023  -  zwróćcie  Państwo  uwagę,  że  w  całej  Polsce,  zgodnie  z  tym rejestrem,  było  36
przypadków zdarzeń o znamionach poważnej awarii, z tego dziewięć, czyli 1/4 wszystkich
zdarzeń  w  Polsce,  to  były  zdarzenia  na  obszarze  miasta  Płocka.  Myślę,  że  to  wszyscy
powinniśmy  zapamiętać  i  zwracać  na  to  uwagę  w  każdej  dyskusji,  gdy  ktoś  będzie
kwestionował  to,  że  Płock  jest  miastem  wyjątkowym,  niestety  negatywnie  wyjątkowym
środowiskowo. Pozwolę sobie też, Drodzy Państwo, przeczytać te dziewięć zdarzeń, które...
opisać zgodnie z tym, co jest zawarte na stronie GIOŚ, co to były za przypadki w odniesieniu
do  Płocka.  W  roku  2023,  tylko  te  będę  czytał.  A  mianowicie,  i  to  są,  czytam  dane
zamieszczone na stronie Głównego Inspektoratu Ochrony Środowiska, 20 lutego 2023 roku
miało  miejsce  na  terenie  zakładu,  miało  miejsce...  na  terenie  zakładu  zajmującego  się
wytwarzaniem i przetwarzaniem produktów rafinacji ropy naftowej doszło do wycieku gazu
płynnego LPG zawierającego siarkowodór. Skutki - wyciek gazu płynnego LPG zawierającego
siarkowodór  w  ilości  trudnej  do  oszacowania.  Dwóch  pracowników  zakładu  zostało
poszkodowanych, z których jeden zmarł. Drugi z tych dziewięciu przypadków, teraz będę
czytał bardzo krótko - 7 marca 2023 na terenie zakładowej stacji paliw zakładu zajmującego
się  produkcją  maszyn rolniczych  doszło  do  wycieku oleju  napędowego z  rury  spustowej
zbiornika magazynowego paliwa zlokalizowanego na terenie magazynu oleju napędowego i
hydraulicznego. Zwracam uwagę, że tu akurat nie dotyczy to z opisu Orlenu. Skutki - wyciek
oleju  napędowego  w  ilości  około  85...  0,85  tony  poprzez  separator  substancji
ropopochodnych studzienkami wód opadowych na terenie zakładu do systemu kanalizacji
deszczowej miejskiej, a następnie do rzeki Brzeźnicy, powodujące jej zanieczyszczenie na
długości  około  6,5 km.  Kolejny  przypadek  -  22 kwietnia  2023  na  terenie  zakładu
zajmującego się wytwarzaniem i przetwarzaniem produktów rafinacji ropy naftowej podczas
uzupełniania i przepompowania inhibitora polimeryzacji doszło do uwolnienia i przedostania
się  inhibitora  pod  przyłbice  oraz  na  twarz  pracownika  wykonującego  wyżej  wymienione
czynności. Skutki - wyciek inhibitora polimeryzacji w ilości około 0,001 tony, jedna osoba
została ranna i była hospitalizowana przez czas 192 godzin. Kolejny z dziewięciu przypadków
z  roku  2023  -  28 kwietnia  2023  na  terenie  zakładu  zajmującego  się  wytwarzaniem  i
przetwarzaniem  produktów  rafinacji  ropy  naftowej  podczas  prowadzenia  prac
przygotowawczych  do  remontu,  wykonywanych  na  połączeniach  kołnierzowych  przy
pochodni  doszło  do  pożaru  gazów  płynnych.  Skutki  -  emisja  produktów  spalania  do
powietrza,  dwie  osoby  zostały  poszkodowane,  pracownicy  firmy  zewnętrznej  i  były
hospitalizowane przez czas około 12 240 godzin. Kolejny przypadek płocki - 17 maja 2023,
na terenie zakładu zajmującego się wytwarzaniem i przetwarzaniem produktów rafinacji ropy
naftowej  w  obrębie  układu  jednej  z  pochodni  doszło  do  wycieku  frakcji  ciekłej
węglowodorów. Skutki - wyciek frakcji ciężkiej węglowodorów w ilości około 0,02 tony na
terenie  nieutwardzonym,  co  spowodowało  powstanie  zagrożenia  zanieczyszczenia
środowiska. Przeprowadzono wymianę zanieczyszczonej warstwy ziemi. Wytworzono około
25  i  pół  tony  odpadu,  który  przetransportowano  w  celu  oczyszczenia.  Kolejny  płocki
przypadek  -  17 lipca  2023.  Opis  -  na  terenie  zakładu  zajmującego  się  wytwarzaniem i
przetwarzaniem produktów rafinacji ropy naftowej w rejonie stacji generowania dwutlenku
chloru doszło do rozszczelnienia zbiornika i wycieku kwasu siarkowego 92-98%. Skutki  -
wyciek kwasu siarkowego 92-98% w ilości około 5 ton na betonową posadzkę, jedna osoba
została ranna poprzez poparzenie nóg pracownika wykonującego pracę w rejonie zdarzenia i
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była hospitalizowana na czas około 96 godzin.  I już chyba za chwilkę ostatni  przypadek
płocki, chciałem powiedzieć ostatnie trzy przypadki płockie, ale myślę, że na tyle poważne są
to  zdarzenia,  że  warto,  żebyśmy  tą  wiedzę  mieli,  gdyż  chyba  nie  mieliśmy  wcześniej
możliwości  zapoznania  się  ze  szczegółowym opisem tych  zdarzeń.  13 listopada  2023 na
terenie zakładu zajmującego się wytwarzaniem i przetwarzaniem produktów rafinacji ropy
naftowej  na  wydziale  asfaltów  doszło  do  pożaru  zbiornika  instalacji.  Skutki  -  emisja
produktów spalania do powietrza, głównie gudronu, straty materialne na terenie zakładu w
wysokości  około  5 000 000 zł.  Kolejny  przypadek  płocki  -  15 listopada  2023.  Opis  -  na
terenie zakładu zajmującego się wytwarzaniem i przetwarzaniem produktów rafinacji ropy
naftowej podczas prowadzenia prac serwisowych na instalacji demineralizacji wody doszło do
uszkodzenia zaworu i wycieku kwasu siarkowego 92-96%. Skutki - wyciek kwasu siarkowego
92-96% w  ilości  około  0,001  tony,  jedna  osoba  została  ranna,  poparzenie  pracownika
znajdującego się w rejonie instalacji i była hospitalizowana przez czas około 480 godzin. I
ostatni płocki przypadek opisany przez - powtórzę - Główny Inspektorat Ochrony Środowiska
w roku 2023 - 17 listopada 2023 roku na terenie zakładu zajmującego się wytwarzaniem i
przetwarzaniem produktów rafinacji  ropy naftowej  na  instalacji  hydrokrakingu  doszło  do
wycieku  gazu  płynnego  zawierającego  siarkowodór.  Skutki  -  wyciek  gazu  płynnego
zawierającego  siarkowodór  w  ilości  trudnej  do  oszacowania,  śmierć  jednego  pracownika
zakładu. Drodzy Państwo, najbardziej niepokoi - raz jeszcze powiem - to, co widzimy teraz
na  ekranie,  a  mianowicie  tendencja.  Naprawdę w zeszłym roku  ilość  tych  zdarzeń  była
bardzo  niepokojąca,  wyższa  niż  niż  w  latach  poprzednich.  Myślę,  że  warto,  Panie
prezydencie,  żebyśmy  przy  najbliższej  okazji  jakiejś  korespondencji  do  Pana  prezesa
obecnego, czy do zarządu obecnego w Orlenie, poruszyli  również ten temat. Chociaż nie
dotyczy to tego zarządu, to problematyka jest - tego zarządu Orlenu - to problematyka jest
tak poważna, że dotyczy ona nas wszystkich i myślę, że będziemy musieli, powinniśmy przy
każdym spotkaniu z Orlenem przypominać nowemu zarządowi czym dla Płocka jest Orlen.
Wszyscy w Polsce wiedzą, jakim wspaniałym bogactwem dla Płocka jest obiekt, jest zakład,
ale mało kto wie, że to nie tylko plusy, ale również niestety specyfika środowiskowa, którą
nam ten zakład swoją obecnością funduje, a przede wszystkim zagrożenia dla pracowników,
gdyż Drodzy Państwo, my jako mieszkańcy również odczuwamy uciążliwość, natomiast te
przypadki i te problemy zdrowotne, łącznie ze zgonami, dotyczą pracowników Orlenu, bądź
pracowników firm wykonawczych na terenie Orlenu. Raz jeszcze powtórzę - to nie to, co
przed chwilką Państwu pokazałem, to można ująć jako dodatek do materiału, który dzisiaj
nam przedstawili  Państwo podpisani pod sprawozdaniem z programu ochrony środowiska.
Nie mam zastrzeżeń do tego sprawozdania i będę głosował za jego przyjęciem. Dziękuję
bardzo  za  uwagę.  Jest  jeszcze  zgłoszenie  w tym punkcie.  Pan  radny  Michał  Sosnowski,
proszę bardzo. Proszę jeszcze raz wcisnąć: udziel głos i nic więcej proszę nie przyciskać.”
(prezentacja stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu)

Pan  radny  Michał  Sosnowski  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Panowie  Prezydenci!
Państwo Radni! Bardzo dziękuję przewodniczącemu za zauważenie tej sprawy, bo faktycznie
jest to dość istotny problem. I tu ja bym dołożył do tych próśb przewodniczącego prośbę
taką  do  prezydenta,  żeby  również  umieszczać  ten  materiał,  który  przygotował
przewodniczący rady miasta,  do pism dotyczących trasy S10, czy prawdziwej  obwodnicy
Płocka,  bo  tak  naprawdę  to  jest  gotowy  argument  dla  naszych  parlamentarzystów  w
dyskusjach  na  temat  konieczności  tych  dużych  inwestycji  dotyczących  naszego  regionu.
Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Ja wiem, Panie  przewodniczący,  Panie  radny,  że jest  to  poruszane.  Kilka  dni  temu było
kolejne spotkanie Pana wiceprezydenta Zielińskiego właśnie w Orlenie na temat trasy S10 i
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cieszymy się bardzo, może później jeszcze to będzie wyartykułowane, ale cieszę się bardzo,
że  Orlen  przynajmniej  w  ostatnich  miesiącach  bardzo  zintensyfikował  swoje  prace  też  i
korespondencję do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych. Być może efektem tych prac będzie
dodatkowy węzeł, węzeł na trasie S10, obsługujący właśnie trasę... Orlen i głównie terminal
orlenowski. Pan prezydent jeszcze chciał parę zdań. Proszę bardzo.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!
Panie Radny! Bardzo dziękuję za te uwagi. Oczywiście będziemy je uwzględniać rozmawiając
bądź prowadząc korespondencję w tych sprawach, zarówno z Orlenem, jak i z Ministerstwem
Infrastruktury,  z  Generalną  Dyrekcją  Dróg  Krajowych  i  Autostrad,  natomiast  troszkę  w
uzupełnieniu tego, co również powiedział Pan przewodniczący i tej prezentacji ja chciałbym
podkreślić,  że  rzeczywiście  w  kwestiach  związanych  z  bezpieczeństwem  w  ostatnich
tygodniach te relacje związane ze współpracą na linii miasto - Orlen są no w tej chwili coraz
bardziej  profesjonalne.  Zostaliśmy  zaproszeni  przez  zarząd  Orlenu  do  udziału  w  dużym
spotkaniu dotyczącym w ogóle bezpieczeństwa na terenie nie tylko kombinatu, ale także i
miasta, regionu - w tym spotkaniu uczestniczył wiceprezydent Artur Zieliński - i jesteśmy w
bezpośrednim  kontakcie  z  takim  specjalnym  pełnomocnikiem  do  spraw  bezpieczeństwa,
który funkcjonuje w Orlenie. To były komendant wojewódzki Batkowski, komendant policji
były. I tutaj również rozmawiamy na temat poprawy przede wszystkim współpracy i no z
jednej strony także polityki informacyjnej, ale także działań potencjalnych, kryzysowych i
współpracy między naszym wydziałem zarządzania kryzysowego a służbami Orlenu, tak żeby
te  informacje,  które  gdzieś  pojawiają  się  dotyczące  awarii  były  szybko  przekazywane  i
byśmy mogli jako miasto, jako zarządzanie kryzysowe na te reakcje i na to, co się dzieje, po
prostu skutecznie reagować. Dziękuję za te uzupełnienia, natomiast z naszej strony również
jesteśmy w bezpośrednim kontakcie z w tym momencie Orlenem. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie  prezydencie.  Nie  widzę  więcej  zgłoszeń  w  tym  punkcie,  zatem,  Drodzy  Państwo,
musimy przegłosować przyjęcie sprawozdania z Programu Ochrony Środowiska za lata 2022
i 2023, czyli materiał pisemny, który był omawiany przynajmniej na niektórych komisjach.
Proszę o pulpity do głosowania. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie. Proszę o zbiorcze
wyniki głosowania. Jednogłośnie przyjęliśmy materiał. Dziękuję bardzo.”

Ad. pkt 4

Przyjęcie protokołu z obrad  VII  Sesji  Rady Miasta Płocka z 28 listopada
2024 roku.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu. Punkt czwarty - przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej, czyli VIII Sesji
Rady Miasta  Płocka z  dnia  28 listopada 2024 roku.  Czy jakieś uwagi  Państwa do treści
protokołu? Nie widzę. Zatem poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu. Proszę o pulpity
do głosowania. Proszę o zagłosowanie. Proszę o zbiorcze wyniki głosowania. Jednogłośnie
przyjęliśmy protokół. Dziękuję bardzo.”

Ad. pkt 5

Podjęcie uchwał w sprawach: 
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I etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków

1. zmieniająca uchwałę w sprawie emisji  obligacji  oraz zasad ich zbywania,
nabywania i wykupu (druk nr 174),

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu. Punkt piąty - podjęcie uchwał w sprawach, etap I - dyskusja i zgłaszanie
wniosków. Pierwszy projekt i punkt pierwszy, czyli druk nr 174, projekt uchwały zmieniającej
uchwałę w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. Czy tutaj
są potrzebne jakieś dodatkowe wyjaśnienia oprócz tych, które były na komisjach? Nie widzę.
Dziękuję.”

2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2024-
2051 (druk nr 175),

oraz
3. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2024 (druk nr 176),

Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 175 stanowi załącznik nr 11
do niniejszego protokołu. 
Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 176 stanowi załącznik nr 12
do niniejszego protokołu.
 
Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kolejny punkt -
punkt drugi i  trzeci. Pozwólcie Państwo, że tradycyjnie połączę te jako zbieżne tematyce
tematycznie. Punkt drugi - projekt uchwały na druku nr 175 w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2024-2051 z autopoprawką i punkt trzeci -
projekt uchwały na druku nr 176 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Miasta Płocka na
rok 2024, również z autopoprawką. Czy do tych dwóch dokumentów jakieś jeszcze pytania?
Pan radny Mirosław Milewski, proszę bardzo.”

Pan radny  Mirosław Milewski powiedział: „Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Ja
chciałem zapytać i poprosić o wyjaśnienie w jednym elemencie zmian, o których w tej chwili
mówimy, a mianowicie przy zmniejszeniu dochodów o kwotę 10,4 mln z tytułu rozliczeń z
urzędem skarbowym, a konkretnie z tytułu podatku VAT. W wyjaśnieniu mamy jedno krótkie
zdanie: w związku z przeszacowaniem dochodów et cetera. I w związku z tym pytanie do
Pana skarbnika, jak szacowano dochody skoro pod koniec roku jest tak duża rozbieżność.
Nie zabierałbym głosu, gdyby to było kilkaset tysięcy, czy nie wiem, milion, półtora złotych.
Czy to było szacowanie na podstawie jakich zasad, zasad związanych z jakimiś algorytmami,
czy też czy też innych przyjętych przez Pana skarbnika, czy miasto Płock? Jak rozumiem,
konsekwencją  tego  zdarzenia,  a  także  braku  wyjścia  z  sytuacji  jest  manewr  z  emisją
obligacji, czyli wydłużenie emisji o jeden rok. To wynika, rozumiem, z ratowania sytuacji w
tym zakresie, 18 000 000 zł zmniejszenia przychodów z tytułu emisji obligacji w tym w tym
roku. Proszę o wyjaśnienie tego mechanizmu szacowania, dlatego, że to może oddziaływać
na projekt budżetu tego roku... przyszłego roku, następnych lat, jeśli takie pomyłki będą się
powtarzać. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. I
Pan skarbnik od razu będzie odpowiadał. Proszę bardzo.”
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Pan Wojciech Ostrowski Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „To po kolei, tak. Po pierwsze,
jeśli  chodzi o szacowanie podatku VAT bazuje on na sytuacjach,  w których część VAT-u
odliczanego od budowy basenu i od budowy stadionu, a były to bardzo duże inwestycje od
których odliczyliśmy bardzo dużo VAT-u, no to jak Państwo sobie zdają sprawę, 23 procent
od jakichś  na  okrągło  licząc  270 000 000,  to  łatwo  sobie  policzyć,  że  te  10 000 000 to
stosunkowo nie jest tak dużo, ale związane jest to z faktem, że odliczamy VAT, który... w
dochody  wchodzi  nam VAT,  który  dostajemy  jako  zwrot  za  poprzedni  okres.  Natomiast
trudno jest jakby wycenić, które faktury wejdą nam jeszcze w grudniu i dostaniemy to w
przyszłym roku, które wejdą nam w styczniu, które odliczymy wydatki. Jeśli Państwo sobie
sprawdzą jaki był plan na wydatkach na stadionie i na basenie na początku roku i na końcu
roku, to te wydatki  zostały pomniejszone o znacznie więcej niż te 10 000 000, ponieważ
odzyskując  VAT  pomniejszamy  wydatki  lub  uzyskujemy  dochody.  W  tym  wypadku
odliczyliśmy  znacznie  więcej  wydatków,  niż  dostaliśmy  VAT-u  z  roku  poprzedniego,  z
rozliczenia VAT-u, jeśli chodzi o dochody. To jakby ten mechanizm z czego to się bierze. A
druga wypowiedź, to powiem prawdę, nawet nie wiem, jak to skomentować, ponieważ to
całkowicie odwrotnie. My, po pierwsze, zmniejszyliśmy dochody o te 10 000 000 z VAT-u i
zmniejszyliśmy przychody dotyczące obligacji, czyli mniej zaciągnęliśmy tego kredytu, tych
obligacji niż mieliśmy w planie. My je przełożyliśmy na następny rok, ponieważ w tym roku
w 24. potrzebowaliśmy mniej pieniędzy niż było zaplanowane, co łatwo jest zobaczyć na
zadłużeniu,  które  będzie  około,  żebym  się  nie  pomylił,  70 000 000  mniejsze  niż  było
planowane, jeśli nie więcej. To tyle. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Czy
jeszcze  ktoś  z  Państwa  chciałby  w tym punkcie  zabrać  głos?  Nie  widzę  zgłoszeń.  Zatem,
Szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnego punktu.”

4. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025-2051 (druk
nr 146),

oraz
5. Uchwała Budżetowa Miasta Płocka na rok 2025 (druk 147),

1) odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  projekcie  uchwały
budżetowej,

2) odczytanie wniosków komisji stałych,
3) odczytanie opinii komisji stałych,
4) odczytanie  zbiorczej  opinii  Komisji  Skarbu,  Budżetu  i  Gospodarki

Finansowej,
5) odczytanie  stanowiska  Prezydenta  Miasta  w  sprawie  zgłoszonych  do

projektu uchwały budżetowej wniosków zaopiniowanych pozytywnie przez
Komisję Skarbu, Budżetu i Gospodarki Finansowej,

Wniosek  Prezydenta  Miasta  Płocka  o  wprowadzenie  zmian  do  projektu  uchwały  w  sprawie
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025-2051 stanowi załącznik nr
13 do niniejszego protokołu.
Wniosek Prezydenta Miasta Płocka o wprowadzenie zmian do projektu budżetu miasta Płocka na
2025 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Uchwała  nr  3.h./78/2024  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Warszawie z 27 listopada 2024 roku w sprawie  opinii  o przedłożonym przez Prezydenta
Miasta Płocka projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto
Płock na lata 2025-2051 stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu. 
Uchwała  nr  3.c./78/2024  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Warszawie z 27 listopada 2024 roku w sprawie  opinii  o przedłożonym przez Prezydenta
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Miasta  Płocka  projekcie  uchwały  budżetowej  na rok 2025 oraz  możliwości  sfinansowania
przedstawionego deficytu budżetu stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
Uchwała  nr  3.c./122/2024  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Warszawie  z  dnia  27 listopada  2024 roku  w sprawie  sprostowania  pomyłki  w uchwale  
Nr 3.c./78/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z 27
listopada  2024  roku  w  sprawie  opinii  o  przedłożonym  przez  Prezydenta  Miasta  Płocka
projekcie uchwały budżetowej na rok 2025 oraz możliwości sfinansowania przedstawionego
deficytu budżetu stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
Opinia  nr  3/2024 Komisji  Skarbu,  Budżetu  i  Gospodarki  Finansowej  Rady Miasta  Płocka w
sprawie przedłożonego projektu budżetu miasta Płocka na 2025 rok podjęta na posiedzeniu
komisji 12 grudnia 2024 roku stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.
Opinie stałych komisji Rady Miasta Płocka w sprawie projektu budżetu miasta Płocka na 2025
rok stanowią załączniki nr 19, 20, 21, 22, 23, 24 i 25 do niniejszego protokołu. 
 

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt czwarty -
projekt uchwały na druku nr 146 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto
Płock na lata 2025-2051 i punkt piąty - pozwólcie Państwo, że tradycyjnie połączymy je
razem - projekt uchwały na druku nr 147 w sprawie Uchwały Budżetowej Miasta Płocka na
rok 2025. Mieliśmy wspólne spotkanie na początku grudnia wszystkich komisji  dotyczące
tych dwóch bardzo obszernych dokumentów. A teraz widzę, że jest już pierwsze zgłoszenie,
natomiast  tradycyjnie,  Szanowni  Państwo,  na  początku  mamy  odczytywane  opinie  RIO,
opinie komisji stałych, więc pozwólcie może, że najpierw tą procedurę przejdziemy, a później
rozpocznę dyskusję  i  będę udzielał  głosu Państwu Radnym. Pani  przewodnicząca komisji
skarbu,  komisji  budżetu  zapewne  będzie  odczytywać.(niezrozumiały  głos)A  Pani
wiceprzewodnicząca czy Pan wiceprzewodniczący, kto tam jest wiceprzewodniczącym w tej
komisji?”

Pan radny Tomasz Kominek powiedział: „Ja.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pan sekretarz
gotowy? To proszę może o kontakt.”

Pan  radny  Tomasz  Kominek  powiedział:  „Ja  postaram  się  do  gotowości  Panią
przewodniczącą, dobrze, zmobilizować.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Poproszę, bo taką
mamy procedurę, Szanowni Państwo. A przypomnę Państwu, właściwie odczytam z porządku
obrad  sesji,  a  mianowicie  -  odczytanie,  w  pierwszej  kolejności  odczytanie  opinii  RIO  o
projekcie uchwały budżetowej, dalej odczytanie wniosków komisji stałych, dalej odczytanie
opinii  komisji  stałych,  odczytanie  zbiorczej  opinii  Komisji  Skarbu,  Budżetu  i  Gospodarki
Finansowej  i  na  koniec  odczytanie  stanowiska  Prezydenta  Miasta  Płocka  w  sprawie
zgłoszonych do projektu uchwał i wniosków. Proszę bardzo, Pani przewodnicząca.”

Pani radna Marta Krasuska  powiedział: „Bardzo dziękuję. Panie Przewodniczący! Panowie
Prezydenci!  Prezydium!  Szanowna Rado!  Szanowni  Mieszkańcy!  Odczytam teraz  Uchwałę
Składu  Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Warszawie.  Jest  to  Uchwała  nr
3.h./78/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27
listopada  2024  roku  w  sprawie  opinii  o  przedłożonym  przez  Prezydenta  Miasta  Płocka
projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy–Miasto Płock na lata
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2025-2051. Na podstawie art. 13 pkt 12, art.19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r.
o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2023 r., poz. 1325 z późn. zm.) oraz art.
230 ust. 2 pkt 1 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z
2024 r., poz. 1530 z późn. zm.) – Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Warszawie w osobach: przewodnicząca - Iwona Jagodzińska, członkowie - Romana Ignasiak
oraz  Agnieszka  Małkowska  uchwala,  co  następuje.  W  §  1.  Wydaje  opinię  pozytywną  o
przedłożonym przez  Prezydenta  Miasta  Płocka  projekcie  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej
Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata  2025-2051.  §  2.  Od  uchwały  służy
odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w terminie 14 dni od
daty doręczenia niniejszej uchwały. W uzasadnieniu czytamy: Projekt uchwały w sprawie
Wieloletniej Prognozy Finansowej wpłynął do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie
w formie dokumentu elektronicznego w dniu 8 listopada 2024 roku, to jest z zachowaniem
ustawowego terminu. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej spełnia wymogi określone w
art. 226 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. Prognoza kwoty długu
została sporządzona zgodnie z dyspozycją art. 227 ust. 2 u.f.p. Stosownie do art. 229 u.f.p.
występuje zgodność wartości  przyjętych dla  roku 2025 w projekcie wieloletniej prognozy
finansowej  oraz  projekcie  uchwały  budżetowej  na  rok  2025.  Zachowana  została  zasada
relacja  wymagana art.  242 u.f.p.  Prognozowane obciążenie  budżetu  spłatą  zadłużenia  w
latach objętych prognozą nie przekracza dopuszczalnego wskaźnika ustalonego zgodnie z
art. 243 ustawy o finansach publicznych. Do projektu dołączono objaśnienia przyjętych w
prognozie  wartości  zgodnie  z  dyspozycją  art.  226  ust.  2a  u.f.p.  W  załączniku  nr  2  do
projektu uchwały ujęto wykaz wieloletnich przedsięwzięć realizowanych w latach objętych
prognozą,  które  spełniają  wymogi  określone  w  przepisie  art.  226  ust.  3  u.f.p.  Biorąc
powyższe  pod  uwagę  Skład  Orzekający  postanowił  jak  w  sentencji  uchwały.  Podpisano
Przewodnicząca Składu Orzekającego. Kolejnym dokumentem jest Uchwała nr 3.c./78/2024
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27.11.2024 roku
w  sprawie  opinii  o  przedłożonym  przez  Prezydenta  Miasta  Płocka  projekcie  uchwały
budżetowej na rok 2025 oraz możliwości sfinansowania przedstawionego deficytu budżetu.
Na podstawie  art.  13 pkt  3  i  art.  19 ust.  2  ustawy z dnia  7 października  1992 roku o
regionalnych izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2023 roku poz. 1325 ze zmianami) oraz art.
238 i art. 246 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz.U. z 2024
roku poz. 1530 ze zm.) Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w
składzie: przewodnicząca - Iwona Jagodzińska, członkowie - Romana Ignasiak, Agnieszka
Małkowska  uchwala,  co  następuje.  W  §  1.  Wydaje  opinię  pozytywną  z  uwagą  o
przedłożonym przez Prezydenta Miasta Płocka projekcie uchwały budżetowej miasta Płocka
na  rok  2025.  W  §  2.  Wydaje  opinię  pozytywną  o  możliwości  sfinansowania  deficytu
przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej miasta Płocka na 2025 rok. W § 3. Od
uchwały  służy  odwołanie  do  Kolegium Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  w
terminie 14 dni od daty doręczenia niniejszej uchwały. W uzasadnieniu czytamy: projekt
uchwały  budżetowej  wraz  z  uzasadnieniem  został  przekazany  do  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  w  Warszawie  w  dniu  8 listopada  2024  roku  Zarządzeniem nr  443/2024
Prezydenta  Miasta  Płocka  z  dnia  8 listopada  2024 roku,  to  jest  z  zachowaniem terminu
określonego  w  art.  238  ust.1  ustawy  o  zasadach,  finansach...  ustawy  o  finansach
publicznych, dalej u.f.p. W projekcie uchwały budżetowej zaplanowano dochody w wysokości
1 466 485 856,89 zł, w tym dochody bieżące w kwocie 1 391 484 599,37 zł oraz dochody
majątkowe  w  kwocie  75 001 002,  przepraszam,  75 001 257,52 zł.  Wydatki  budżetu
zaplanowano  w  wysokości  1 521 622 349,  90 zł,  w  tym  wydatki  bieżące  w  kwocie
1 234 862 691,58 zł  oraz  wydatki  majątkowe  w  kwocie  286 759 658,  32 zł.  Zachowana
została  relacja  określona w art.  242 u.f.p.  Na podstawie  art.  5a  ustawy o  samorządzie
gminnym (Dz.U. z 2024 roku poz. 1465 ze zm.) w projekcie uchwały budżetowej na rok
2025  zaplanowano  zadania  w  ramach  budżetu  obywatelskiego.  Środki  finansowe
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przeznaczone  na  powyższy  cel  stanowią  0,5%  wydatków  zawartych  w  ostatnim
przedłożonym  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu.  W  projekcie  uchwały  budżetowej
zaplanowano  przychody  w  wysokości  111 944 922,  50 zł  oraz  rozchody  w  wysokości
56 808 429, 49 zł, prawidłowo określony limit zobowiązań z tytułu kredytów oraz pożyczki.
W przedłożonym projekcie nie stwierdzono nieprawidłowości w zakresie planu dochodów i
wydatków  finansowych  z  tych  dochodów  związanych  ze  szczególnymi  zasadami
wykonywania budżetu wynikającymi z odrębnych ustaw. W projekcie uchwały wyodrębniono
dochody i wydatki mieszczące się w zakresie art. 237 ust. 2 u.f.p. W oparciu o art. 35 ust. 1
pkt 1 ustawy z dnia 14 grudnia 1995 roku o izbach rolniczych (Dz.U. z 2022 roku poz. 183)
w  rozdziale  01030  izby  rolnicze  zaplanowano  wydatki  w  wysokości  2%  planowanych
wpływów z  tytułu  podatku  rolnego.  Utworzone w projekcie  uchwały  budżetowej  rezerwy
mieszczą się w granicach określonych w art. 222 u.f.p. W załącznikach do projektu uchwały
budżetowej przedstawiono planowane dotacje udzielane z budżetu zgodnie z art. 215 u.f.p.
W załączniku  do  projektu  uchwały  budżetowej  zamieszczono plan  przychodów i  kosztów
samorządowych  zakładów  budżetowych.  Projekt  uchwały  budżetowej  zakłada  deficyt
budżetu w wysokości 55 136 493,1 zł, którego sposób sfinansowania jest zgodny z art. 217
ust.  2  u.f.p.  Deficyt  zostanie  sfinansowany  przychodami  pochodzącymi  z  kredytu
długoterminowego w kwocie 53 191 570,51 zł oraz niewykorzystanych środków pieniężnych
na  rachunku  bieżącym  budżetu  wynikających  z  rozliczenia  dochodów  i  wydatków  nimi,
przepraszam,  dochodów  i  wydatków  nimi  finansowanych,  związanych  ze  szczególnymi
zasadami  wykonania  budżetu,  określonymi  w  odrębnych  ustawach  w  kwocie
1 944 922,50 zł. Biorąc powyższe pod uwagę Skład Orzekający postanowił, jak w sentencji
niniejszej  uchwały.  Podpisano:  Przewodnicząca  Skład  Orzekającego.  Kolejny  dokument  -
Uchwała  Nr  3.c./122/2024  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Warszawie z dnia 29 listopada 2024 roku w sprawie sprostowania pomyłki w Uchwale nr
3.c./78/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27
listopada  2024  roku  w  sprawie  opinii  o  przedłożonym  przez  Prezydenta  Miasta  Płocka
projekcie uchwały budżetowej na rok 2025 oraz możliwości sfinansowania przedstawionego
deficytu budżetu. Na podstawie art. 13 pkt. 3 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października
1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2023 r. poz. 1325 ze zm.) oraz art.
238 i art. 246 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2024 r.,
poz.  1530  ze  zm.)  –  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie:
przewodnicząca - Iwona Jagodzińska, członkowie - Romana Ignasiak, Agnieszka Małkowska
uchwala,  co następuje. W § 1. Treść § 1 Uchwały nr 3.c./78/2024 Składu Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27 listopada 2024 roku w sprawie
opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Płocka projekcie uchwały budżetowej na rok
2025 oraz możliwości sfinansowania przedstawionego deficytu budżetu zastępuje się treścią:
„Wydaje  opinię  pozytywną  o  przedłożonym  przez  Prezydenta  Miasta  Płocka  projekcie
uchwały  budżetowej  Miasta  Płocka  na  2025  rok.”  W  §  2.  Pozostałe  zapisy  Uchwały  nr
3.c./78/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27
listopada  2024  roku  w  sprawie  opinii  o  przedłożonym  przez  Prezydenta  Miasta  Płocka
projekcie uchwały budżetowej na rok 2025 oraz możliwości sfinansowania przedstawionego
deficytu budżetu, pozostają bez zmian. W § 3. Od uchwały służy odwołanie do Kolegium
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  w  terminie  14  dni  od  daty  doręczenia
niniejszej  uchwały.  W  uzasadnieniu  czytamy:  w  §  1  uchwały  nr  3.c./78/2024  Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27 listopada 2024 roku
w  sprawie  opinii  o  przedłożonym  przez  Prezydenta  Miasta  Płocka  projekcie  uchwały
budżetowej na rok 2025 oraz możliwości sfinansowania przedstawionego deficytu budżetu
pomyłkowo wskazano, iż Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie
wydaje  opinię  pozytywną  z  uwagą,  podczas  gdy  Skład  Orzekający  nie  wnosi  uwag  do
przedłożonego przez Prezydenta Miasta Płocka projektu uchwały budżetowej na rok 2025.
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Podpisano:  Przewodnicząca  Składu  Orzekającego.  Na  wspólnym  posiedzeniu  wszystkich
komisji  3 grudnia  2024  roku  nie  złożono  żadnych  wniosków  do  budżetu  na  2025  rok  i
wszystkie  komisje  Rady  Miasta  Płocka  zaopiniowały  pozytywnie  projekt  budżetu  miasta
Płocka  na  2025  rok.  Ponadto  Komisja  Skarbu,  Budżetu  i  Gospodarki  Finansowej  na
posiedzeniu  12 grudnia  2024  roku.  Ponadto  Komisja  Skarbu,  Budżetu  i  Gospodarki
Finansowej na posiedzeniu 12 grudnia 2024 roku w oparciu o delegację w pkt 1 Uchwały nr
800/LV/10 Rady Miasta Płocka z 31 sierpnia 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem
uchwały  budżetowej miasta  Płocka,  zmienionej  uchwałami:  nr  668/39/2013 Rady Miasta
Płocka z 29 października 2013 roku oraz nr 575/XXXIII/2021 z sierpnia, 26 sierpnia 2021
roku  oraz  dwa  -  Uchwały  nr  3.h./78/2024  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Warszawie z 27 listopada 2024 roku w sprawie opinii  o przedłożonym
przez  Prezydenta  Miasta  Płocka  projekcie  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata  2025-2051 oraz  trzy  -  Uchwały  nr  3.c./78/2024
Składu  Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Warszawie  z  27 listopada 2024
roku w sprawie opinii  o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Płocka projekcie uchwały
budżetowej na rok 2025 oraz możliwości sfinansowania przedstawionego deficytu budżetu,
punkt  cztery  -  Uchwały  nr  3.c./122/2024  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27 listopada 2024 roku w sprawie sprostowania pomyłki
w  Uchwale  nr  3.c./78/2024  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Warszawie  z  27 listopada  2024 roku  w sprawie  opinii  o  przedłożonym przez  Prezydenta
Miasta  Płocka projekcie  uchwały  budżetowej na rok 2025 oraz  możliwości  sfinansowania
przedstawionego deficytu budżetu, punkt piąty - opinie stałych komisji Rady Miasta Płocka w
sprawie projektu budżetu miasta Płocka na 2025 rok zaopiniowała pozytywnie przedłożony
przez  Prezydenta  Miasta  Płocka  projekt  budżetu  miasta  Płocka  na  2025  rok.  Bardzo
dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Pani przewodniczącej. I w tym momencie, Szanowni Państwo, otwieram dyskusję nad tymi
dwoma  dokumentami,  czyli  przyszłorocznym  budżetem  miasta  Płocka  oraz  wieloletnią
prognozą finansową na lata 2025-2051. Jako pierwszy Pan radny Andrzej Aleksandrowicz,
proszę.”

Pan  radny  Andrzej  Aleksandrowicz  powiedział:  „Dziękuję.  Panie  Przewodniczący!
Szanowni Państwo! Ja jeszcze mam jedno pytanie szczegółowe w związku z pojawieniem się
autopoprawki do budżetu 2025. W oryginalnie złożonym projekcie mieliśmy takie zadanie -
budowa i  przebudowa dróg  na  osiedlu  Ciechomice,  prace  przygotowawcze,  570 000 zł  z
następującym  opisem:  w  ramach  zadania  w  2025  roku  planowane  jest  zakończenie
opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej budowy i przebudowy dróg na osiedlu
Ciechomice  wraz  z  niezbędną  infrastrukturą.  I  teraz  poproszę  o  chwilkę,  bo  muszę  się
przełączyć między dokumentami. We wniosku prezydenta o zmianę do budżetu mamy ten
sam punkt:  budowa i  przebudowa dróg na osiedlu  Ciechomice  -  prace przygotowawcze,
natomiast zdejmowane jest tutaj z kwoty aż 382 000, zostaje 188 000 i zakres rzeczowy
otrzymuje nowe brzmienie: w ramach zadania w 2025 roku planowana jest kontynuacja
opracowania,  już  nie  zakończenie,  tylko  kontynuacja,  tak,  i  doszły  jeszcze w tym opisie
wymienione z nazwy ulice. I teraz pytanie moje, bo po tej inwestycji na Browarnej, która
tutaj też dzięki tym 8 000 000 przyznanym przez rząd Prawa i Sprawiedliwości, wydawało
się, że tutaj to zadanie pierwotne w nazwie i kwocie rodzi nadzieję na to, że w 2026 roku
być  może  już  będziemy  mogli  przystępować  do  realizacji  jakichś  kolejnych  ulic  w  tym
rejonie, natomiast to ograniczenie w tym zadaniu do 188 000 i opisie rodzi obawy, że to
znowu będzie przesuwane, będzie się przeciągało. I pytanie konkretnie brzmi tak: jaki miał
być zakres tego zadania w przyszłym roku przy 570 000 zł, a jaki, co faktycznie ma być
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wykonane w tym zadaniu w przyszłym roku przy tej kwocie 188 000 zł? Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Od razu ad vocem Pan prezydent Artur Zieliński, proszę.”

Pan  Artur  Zieliński  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję  Panie
przewodniczący.  Szanowni  Państwo,  to  może  kwestia  uściślenia.  W  2024  roku  decyzją
radnych zostały utworzone dwa zadania, bo tutaj chyba kwestia jest złej interpretacji przez
Pana radnego. Zostały utworzone dwa zadania. Jedno zadanie to jest przebudowa i remont
ulicy Ciechomickiej na odcinku prawie trzykilometrowym, a drugie zadanie to jest zadanie,
które zostało dookreślone na poziomie ulic, które leżą przy ulicy Ciechomickiej, czyli tam jest
Pedagogiczna, Edukacyjna, Semestralna, Nauczycielska, et cetera. To były dwa oddzielne
zadania  budżetowe przeznaczone  na lata  2024-2025.  W wyniku  postępowań,  które  były
prowadzone  w zakresie  MZD do  skutku  doszło  jedno  postępowanie  -  to  drugie  i  został
wyłoniony projektant,  który w tej chwili  realizuje zakres od samego początku pierwotnie
ustalony i  on się  nie zmienia.  Natomiast  w wyniku trzech postępowań prowadzonych na
zakres ulicy Ciechomickiej,  czyli  tej głównej arterii  na łączącej...  dochodzącej do granicy
miasta Płocka w wyniku trzech postępowań i znacząco przewyższających kwot, które były
podawane nie podjęliśmy tego zadania ze względu, tak jak wspomniałem wcześniej, braku
środków, w związku z powyższym już na poprzedniej chyba sesji rady miasta została podjęta
decyzja o przesunięcie tego zadania na rok 2026 i radni podjęli ze zwiększoną kwotą. Także
to  zadanie  jest  w  budżecie,  ono  się  nie  zmienia,  ale  ze  względu  na  po  pierwsze  -
niewyłonienie  do  dzisiaj  wykonawcy,  po  drugie  -  okres,  który  szacujemy,  czyli  około
czternastu miesięcy na jego realizację  w sposób prosty nakazuje  nam przesunięcie  tego
zadania na rok 2026, bo wówczas dopiero zostanie zakończone projektowanie. Także nic się
nie zmienia poza tym, że zostało zgodnie z szacowaniem rynku zwiększona ta kwota na tym
zadaniu  i  wiemy,  że  nie  ma  możliwości  zrealizowania  go  już  w  25.  roku,  w  związku
powyższym jest on w WPF na 2026. Dziękuję. (niezrozumiały głos)Dokładnie tak. Około w
sumie  do  około  900 000  tam  jest  kwota  zwiększona  wraz  z  szacowaniem,  poprzez
przeprowadzone trzy postępowania. Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie prezydencie.”

Pan  Artur Zieliński  Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział:  „Nie ma to żadnego
wpływu z realizacją inwestycji ulicy Browarnej. To są niezależne zadania.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Teraz Pani przewodnicząca Małgorzata Struzik, proszę.”

Pani  Małgorzata  Struzik  Wiceprzewodnicząca  Rady  Miasta  Płocka  powiedziała:  „Panie
Przewodniczący!  Panowie  Prezydenci!  Wysoka  Rado!  Szanowni  Państwo!  Chciałabym  się
odnieść do wniosku Prezydenta Miasta Płocka o wprowadzenie zmian do projektu budżetu
miasta Płocka na 2025 rok. Po wielu rozmowach dotyczących problemów reprezentujących
moją  osobę,  to  znaczy  tam  z  mojego  okręgu  wyborczego,  rozmawiałam  z  Panem
prezydentem o wprowadzeniu do projektu budżetu modernizacji bardzo ważnego zadania dla
naszego  osiedla,  mianowicie  modernizacji  placu  zabaw  na  osiedlu  Zielony  Jar  wraz  z
wymianą nawierzchni boiska wielofunkcyjnego. Ten plac nie był remontowany, może tam
niektóre  elementy  był  wymieniane  ze  względu  na  zużycie  materiału,  natomiast  nie  był
remontowany przez... od siedmiu lat i prosiłam o wprowadzenie. Z jakim niedowierzaniem
przeczytałam właśnie, że nie ma tego zadania niestety wprowadzonego do projektu budżetu
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na 2025 rok, a to zadanie miało być w dziale 926 jako zadanie infrastrukturalne i oczywiście
ze względu na to, że to osiedle rozrasta się, ponieważ są nowe bloki i coraz więcej jest dzieci
i młodzieży na naszym osiedlu, więc to zadanie było dla nas bardzo, bardzo istotne. Może,
gdybyśmy więcej środków przeznaczali na właśnie dział 926, czyli kulturę fizyczną, to może
nie  musielibyśmy  ciągle  zwiększać  środków  finansowych  w  dziale,  w  zadaniu  izba
wytrzeźwień, bo tutaj mamy ciągle, prawda, ciągle zwiększamy środki na izbę wytrzeźwień,
czyli tak jakby to jest taka studnia bez dna, delikatnie mówiąc, natomiast powinniśmy więcej
środków przeznaczać na takie zadania,  które by pobudzały dzieci  i  młodzież do zadań z
zakresu kultury fizycznej, czyli automatycznie zmniejszałaby się ilość uzależnień w naszym
społeczeństwie. Więc prosiłabym również o wyjaśnienie, dlaczego - znaczy dla mnie to jest
bardzo  ważne  zadanie  -  dlaczego  nie  znalazło  się  właśnie  w  tej  autopoprawce  Pana
prezydenta do projektu budżetu na 2025 rok. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Pani przewodniczącej. Pan radny Andrzej Aleksandrowicz, proszę.”

Pan radny Andrzej Aleksandrowicz powiedział: „Dziękuję bardzo. Panie prezydencie, tak,
oczywiście nie ma nic wspólnego z samą realizacją inwestycji ulicy Browarnej i wcale tak nie
twierdziłem jak Pan prezydent raczył zasugerować, natomiast rzeczywiście być może jest
jakieś nieporozumienie, być może ja czegoś wcześniej nie zauważyłem, ale Pan wspominał
tutaj o decyzjach z poprzedniej sesji, natomiast ja mówię o projekcie budżetu na 2021 rok,
który... 25. rok, który omawialiśmy na początku grudnia i było zadanie, które zacytowałem z
kwotą  570 000.  Teraz  mamy  wniosek  prezydenta  o  wprowadzenie  zmian  do  projektu
budżetu miasta na rok 2025 i w tym zadaniu, które cytowałem, zrobiło się 188 000 i ja
pytałem o to, nie wiem, czy się zrozumieliśmy dobrze.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Pewnie
za  chwilkę  będzie  odpowiedź.  Wcześniej  Pan  przewodniczący  Szymon Stachowiak.  Panie
prezydencie jest Pan gotowy od razu z marszu? Tam widzę, że jeszcze jakaś dyskusja trwa.
Proszę bardzo, w takim razie Pan prezydent Artur Zieliński.”

Pan  Artur  Zieliński  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Płocka  powiedział:  „Tak,  oczywiście,
dziękuję. Tutaj Pan Wojciech mnie jeszcze utwierdził w przekonaniu. 188 000, potwierdzam
Panie radny, to jest ta kwota, która została już zarezerwowana na poczet realizacji pierwszej
części  zadania,  czyli  te wspomniane uliczki.  Pozostała  kwota, czyli  ta trzysta coś tysięcy
zostało przesunięte i dołożone do 900 na pozostałą część ulicy Ciechomickiej. Czyli wcześniej
te obie uliczki były w 580 000.”

Pan Wojciech Ostrowski Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „Ciechomicka i uliczki.”

Pan Artur Zieliński Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Ciechomicka i uliczki to
były  ponad  580 000.  166  000  zostało,  czy  tam  188  zostało  zarezerwowane  na  poczet
rozstrzygniętego jednego postępowania, czyli te uliczki. Pozostała kwota około 300 000 była
niewystarczająca na realizację ulicy Ciechomickiej w związku z powyższym ta kwota wraz z
uzupełnionymi środkami stanowi w budżecie kwotę około 900 000, która będzie na ulicę
Ciechomicką, którą będziemy mogli ogłosić raz jeszcze. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. I
teraz Pan przewodniczący Szymon Stachowiak, proszę bardzo.”

Pan radny  Szymon Stachowiak  powiedział: „Szanowni Państwo. Płock, w którym mamy

17



ogromny zaszczyt i przyjemność żyć, jest miastem o jednym z największych potencjałów w
Polsce.  Według danych budżetowych per capita  jesteśmy jedną z najbogatszych gmin w
Polsce,  a  jeżeli  weźmiemy  pod  uwagę  tylko  i  wyłącznie  miasta  powyżej  100 000
mieszkańców,  to  w  tych  statystykach  przegrywamy  tylko  minimalnie  z  Warszawą.
Współczynnik Gg w Warszawie to jest 6093, w Płocku 5915 w roku 2024. Płock natomiast,
no nie bójmy się tego stwierdzenia, umiera. Umiera. Odsetek znikających mieszkańców jest
najwyższy w województwie mazowieckim i wszyscy na tej sali doskonale wiemy, że będzie
tylko gorzej i gorzej. Czy dziś patrząc na ten budżet możemy powiedzieć, że mamy receptę
albo jakąkolwiek wizję, żeby coś z tym zrobić? - w mojej ocenie absolutnie nie. Realizacja
każdej  inwestycji,  realizacja  każdej  drogi,  remont  każdego  chodnika  jest  ważny.  W
perspektywie  zarządzania  miastem jest  wręcz  niezbędny.  Nikt  tego  nie  neguje  i  bardzo
dobrze,  że  mamy  zaplanowany  szereg  przedsięwzięć  w  tym  kierunku.  Jako  Prawo  i
Sprawiedliwość  również  o  wiele  z  nich  zabiegaliśmy  i  choć  sporo  z  nich  nie  zostało
uwzględnione w obecnym budżecie, to liczymy na to, że mieszkańcy się ich doczekają. Ale to
nie może być szczyt naszych ambicji.  Płock naprawdę zasługuje na więcej. Zasługuje na
mądrą  wizję  przyszłości,  która  nigdy  nie  powinna  wyglądać  tak  jak  wiecznie  zamknięta
Podolanka. Budżet w 2025 roku jest nierówny. Z jednej strony widzimy, że propozycja Klubu
Prawa  i  Sprawiedliwości  prorodzinnego  programu  bezpłatnych  posiłków  w  żłobkach  i
przedszkolach upadła. Jak rozumiem, według miasta, według naszych władz nas na to nie
stać,  jednakże  z  drugiej  strony  stać  nas  na  enigmatycznie  zwaną  promocję  miasta,  co
realnie  możemy  nazwać  nie  tanim  bardzo  pijarem  Pana  prezydenta  Andrzeja
Nowakowskiego.  4,5...  blisko  4  500 000  na  promocję  miasta,  500 000  na  budowę
świadomości marki miasta, 700 000 na współpracę z miastami partnerskimi, 2 500 000 na
promocję  Książnicy  Płockiej,  3 000 000  na  działalność  promocyjną  Płockiego  Ośrodka
Kultury.  Jak  doliczymy  do  tego  kwoty  zaszyte  na  marketing  w  miejskich  spółkach,  do
których z naszego budżetu też bardzo szczodrze dopłacamy, powstaje zawrotna kwota, z
której nic nie wynika, bo promocja miasta leży i żadne billboardy czy broszury na których na
pierwszej  stronie  będzie  list  powitalny  i  zdjęcie  Pana  prezydenta  tego  absolutnie  nie
zmieniają.  W tym miejscu  chciałbym też  poruszyć kwestię  wsparcia  dla  Wisły  Płock.  18
500 000 zł jest kwotą ogromną i jako miasto musimy oczekiwać za to naprawdę wiele, nie
tylko powrotu do ekstraklasy, czego oczywiście myślę, że każdy z nas bardzo oczekuje i
życzy,  ale  również  wykonywania  ważnych misji  społecznych  takich  jak  choćby promocja
sportu wśród dzieci i młodzieży. Niestety z wewnątrz klubu dotarły do nas informacje bardzo
niepokojące o tym, że w tym roku Wisła  Płock w ramach szukania oszczędności  obcięła
blisko 600 000 zł na zagadnienie jakim jest promocja sportu wśród dzieci i  młodzieży. W
naszej, w mojej ocenie jest to niedopuszczalne i my, jeżeli jako miasto przekazujemy tak
wysoką kwotę, powinniśmy oczekiwać spełnienia tego typu zadań, zwłaszcza w sytuacji, gdy
możemy te  środki  przeznaczyć na  inny  cel.  Podsumowując,  Płock  powinien być  perłą  w
koronie  nie  tylko  Mazowsza,  ale  i  całej  Polski,  zasługuje  na  to,  a  my  mamy  do  tego
narzędzia. Dzisiaj jednak nie różnimy się niczym od Elbląga, Słupska, Koszalina, Kalisza, czy
Ostrołęki. Jesteśmy dokładnie w tym samym miejscu, a nasza władza jedyne, co opanowała,
to do perfekcji tłumaczenie dlaczego to nie jej wina, dlaczego to jest wina jednego rządu,
drugiego rządu, dlaczego nie ma pieniędzy, dlaczego nie udało się znaleźć środków, dlaczego
to,  dlaczego  tamto.  My  zagłosujemy przeciwko temu budżetowi,  bo  uważamy,  że  Płock
zasługuje na więcej. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Nie widzę więcej zgłoszeń w dyskusji tym dokumentem, chyba że coś... Jest, Pan prezydent.
Czy z Państwa Radnych ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. To Pan pozwoli, Panie
prezydencie,  że  ja  jeszcze  wcześniej  od  siebie  kilka  zdań.  Panie  Prezydencie!  Państwo
Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! Drodzy Mieszkańcy! Ranga 20 000 000 sprawiła,
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że podchodzę do mównicy. Tak jak wspomniał przed chwilką mój przedmówca w budżecie
miasta  Płocka  są  znaczne  środki  na  klub  Wisła  Płock  SA.  Nie  18,5  milionów,  Panie
przewodniczący,  troszkę  więcej.  18,5  milionów  jest  w  formie  dokapitalizowania,  ponad
2 000 000 jeszcze w formie promocji, czyli mamy ponad 20,5, miliona złotych na klub Wisła
Płock SA, dla niezorientowanych na klub piłki nożnej. Nie wszyscy kibice wiedzą, że mamy
dwa kluby, nie wszyscy wiemy, że... wiedzą, że funkcjonują one w formach dwóch spółek.
Drodzy Państwo,  żadne miasto  w Polsce nie  dopłaca  tyle  do  klubu  na drugim poziomie
rozgrywek. To, co niepokoi mnie osobiście jeszcze bardziej niż wysokość tych środków to to,
że od lat robimy to bez przejrzystych zasad, które uzależniałyby tą kwotę od osiągnięcia
wyników sportowych. Według mnie to jest jeszcze gorsze niż wszelkie inne elementy, które
mogą krytyczne padać. Wiadomo, wyniki sportowe - raz się wygrywa, raz się przegrywa.
Ktoś  zatrudnia  trenerów.  Na  pewno  nie  radni.  Cieszę  się,  że  nie  radni.  Ktoś  zatrudnia
zawodników. Na pewno nie radni i cieszę się, że nie radni, nie mamy prawa w to ingerować.
Ktoś zatrudnia zarząd. Również nie radni i cieszę się, że się do tego, mam nadzieję, nie
wtrącamy. Natomiast to, jakiej wysokości środki do Wisły wpływają, zależy od nas, Szanowni
Państwo i możemy oczywiście udawać, że nic się dzieje. Możemy się zgadzać na taki tryb
przekazywania środków, jaki ma miejsce od wielu lat. A ja uważam, że ten tryb jest jeszcze
gorszy od wysokość środków. Przypomnę Państwu, jak my to robimy w Płocku. Niestety,
pewnie tak się też dzieje w wielu innych miastach, ale jeżeli gdzieś się dzieje źle, no to my
nie musimy tego powielać. Na początku roku mamy w budżecie miasta Płocka kwotę jakąś
skalkulowaną, która ma zasilić  w ciągu roku klub. Prawie zawsze w ciągu roku tą kwotę
później  z  różnych  powodów  podnosimy.  Myślę,  że  w  tym  właśnie  sposobie,  w  jakim
przekazujemy te środki tkwi jeden z głównych problemów, również problemów sportowych
tego  klubu.  Uważam,  że  najwyższa  pora,  żebyśmy  stworzyli  motywacyjny  system
finansowania klubu. I powiem coś, co chyba podpiszemy się pod tym wszyscy. Ten klub jest
ważny dla nas wszystkich. Od kilkudziesięciu lat jest wpisany w historię naszego miasta.
Zdecydowana większość z nas radnych rzadziej bądź częściej ogląda widowiska sportowe,
zarówno piłkarzy ręcznych, jak i piłkarzy nożnych i jest to ponadpolityczne, spotykamy się
tam, widzę większość Państwa na meczach piłki  nożnej.  I tym bardziej uważam, że tym
bardziej powinno nam zależeć na stworzeniu systemu przejrzystego i motywującego. Mam
takie wrażenie i myślę, że Państwo również, że w Polsce menadżerowie, piłkarze, działacze
wiedzą, że w Płocku można dobrze zarobić, jeśli chodzi o klub sportowy Wisła Płock i myślę,
że niejeden raz byliśmy z tego tytułu wykorzystywani i boję się, że jeżeli nie wprowadzimy
przejrzystych zasad może tak być nadal. Przy okazji tego przydługiego wstępu mam dwa
pytania  do  Pana  prezydenta.  Panie  prezydencie,  czy  ktoś  w  Urzędzie  Miasta  Płocka
dysponuje wiedzą porównawczą jak na tle innych klubów wyglądają finanse Wisły Płock SA?
Jeśli tak, to bardzo proszę o podzielenie się tą wiedzą z radnymi. I drugie pytanie - czy ktoś
w Urzędzie  Miasta  Płocka dysponuje  wiedzą,  jakie  środki  na  finansowanie  wyczynowego
sportu z podziałem na poszczególne kluby przeznaczają inne miasta w Polsce? Jeżeli mamy
taką wiedzę, również bardzo bym prosił o podzielenie się tą wiedzą z radnymi miasta Płocka.
Dziękuję  bardzo.  Pan  prezydent  Andrzej  Nowakowski,  proszę  bardzo.  (niezrozumiały
głos)Jest  zgłoszenie  jeszcze  Pana  radnego  wcześniej.  Proszę  bardzo,  Pan  prezydent
ustępuje, proszę.”

Pan radny Łukasz Chrobot powiedział: „Dzień dobry. Witam Państwa serdecznie. Chciałbym
do  Pana  przewodniczącego  jedną  rzecz  dodać,  do  tych  dwóch  punktów,  które
przewodniczący  dodał.  Jeżeli  w  dniu  dzisiejszym  w  tym  roku,  w  poprzednim  roku,  w
przyszłym roku tak samo, przekładamy tyle pieniędzy na spółkę Wisła Płock, to ja bym sobie
życzył  jako  radny  miasta  Płocka,  żeby  ktoś  za  to  odpowiadał  i  był  rozliczony  za  to
wydatkowanie tych pieniędzy. Bo, proszę Państwa, dla mnie Wisła Płock to jest też takie
drugie życie, dzisiaj troszeczkę mniej, ale te finanse, które są dzisiaj przekładane ja otwarcie
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bez zająknięcia powiem - to jest skandal. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Nie widzę więcej zgłoszeń ze strony Państwa Radnych, zatem chyba teraz Pan prezydent.
Prosiłbym Panie prezydencie. A, dobrze, na mównicy. Proszę bardzo.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!
Wysoka Rado! Szanowni Mieszkańcy! Rozpoczęła się dyskusja na temat projektu budżetu
miasta Płocka na 2025 rok. Budżetu, który wspólnie z moimi współpracownikami, wsłuchując
się w głos mieszkańców, po rozmowach także z Państwem Radnymi przygotowaliśmy, mając
pełną  świadomość,  że  ten  budżet  to  budżet  mieszkańców.  Budżet,  którego  celem  jest
zaspokajanie różnorodnych potrzeb naszych mieszkańców, zarówno potrzeb związanych z
bezpieczeństwem tak istotnym dzisiaj, jak i sferą pomocy społecznej bardzo ważną, istotną
sferą edukacji, oświaty, wychowania i w końcu do tej, do której doszliśmy, a więc sportu,
rekreacji,  także rozrywki,  kultury. Te sfery również są bardzo istotne, bardzo ważne i w
różnym wymiarze także kosztowne. Na zaspokojenie tych potrzeb w naszym budżecie w
perspektywie przyszłego roku będziemy mieć ponad 1,5 mld zł, w tym na wydatki bieżące,
czyli tak bardzo istotne funkcjonowanie przedszkoli, szkół podstawowych, szkół średnich, ale
także żłobków, placówek kultury, obiektów sportowych, wspomnianą wcześniej tak bardzo
istotną  pomoc  społeczną,  gospodarkę  komunalną,  ochronę  środowiska,  transport,
utrzymanie dróg, a więc na te wydatki bieżące chcemy przeznaczyć ponad 1 200 000 000 zł.
Ogromną kwotę  -  ponad  300 000 000 zł  -  wydamy na inwestycje.  Zakładamy  realizację
bardzo wielu przedsięwzięć, które w części  będziemy kontynuować z tegorocznego planu
finansowego. Dzięki nim w 2024 roku wiele już osiągnęliśmy. Przypomnę, że tylko w tym
roku rozpoczęliśmy, czy zrealizowaliśmy inwestycji za ponad 246 000 000 zł, blisko 250. To
między  innymi  poprawa  bezpieczeństwa  i  komfortu  na  drogach  poprzez  gruntowną
przebudowę bądź budowę ulic zarówno w głównych ciągach komunikacyjnych, jak i wielu
dróg o znaczeniach lokalnych,  jak na przykład Na Skarpie,  trzeci  odcinek Chopina,  ulica
Lasockiego, ulica Wiejska. To są uliczki na różnych osiedlach naszego miasta od Borowiczek
chociażby, przez Międzytorze, Dworcową, tu jest Marynarska, Kapitańska, Podgórze, a więc
Radziwie także i znów Borowiczki, ulica Gronowa, więc osiedle Wyszogrodzka, Maneżowa, 8.
Pułku  Artylerii  Lekkiej,  w  końcu  po  wybudowaniu  Sądu  Rejonowego  rozpoczęliśmy
gruntowną  przebudowę  układu  komunikacyjnego  na  terenie  byłej  jednostki  wojskowej,
wcześniej  wspomniana również jeszcze ulica Przemysłowa i  Browarna - jedna z nich tak
długo  oczekiwana  przez  byłego  radnego  świętej  pamięci  Jerzego  Seweryniaka,  a  więc
Browarna,  druga  Przemysłowa,  tak  istotna  w  tym  momencie,  jeśli  chodzi  o  układ
komunikacyjny zupełnie innej części miasta, bo łącząca ulicę Tysiąclecia z Narodowych Sił
Zbrojnych. To tylko przykłady, ale bardzo istotne, ważne dla mieszkańców budowy dróg i
ulic.  Ale przecież realizowaliśmy także bardzo istotne przedsięwzięcia dla mieszkańców w
sferze  gospodarki  mieszkaniowej.  To  chociażby  oddanie  kolejnych  mieszkań  na  osiedlu
Miodowa Jar, gdzie w sumie już zbudowaliśmy trzynaście, a więc wszystkie bloki. Do tego
ostatniego klucze wręczymy na początku przyszłego roku. Ale to także "mieszkania na start",
które  oddawaliśmy  w  centrum  miasta  łącząc  rewitalizację,  czyli  remonty  kamienic,  z
rewitalizacją  społeczną  i  programem  naszym  "Mieszkania  na  start".  Oddaliśmy  także
pierwszy,  nie  tylko  w  Płocku,  ale  pierwszy  w  ogóle  na  Mazowszu,  budynek  w  ramach
programu  "Mieszkanie  dla  seniora"  przy  ulicy  Sienkiewicza.  Wiele  inwestycji  dotyczyło
poprawy warunków do nauki, aktywności fizycznej i zabawy dla dzieci i młodzieży. To miedzy
innymi budowa i modernizacja bloków żywieniowych, chociażby przy Szkole Podstawowej
Specjalnej nr 24. To bardzo ważne zadanie, bowiem dzieci w tej szkole nie miały stołówki,
nie miały zaplecza kuchennego, budynki były... posiłki były dowożone do tego budynku. W
tej chwili nie tylko jest nowoczesny blok żywieniowy, stołówka, ale także poszerzyliśmy ten
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obiekt zgodnie z potrzebami o kolejne sale terapeutyczne. Do tego rozbudowaliśmy również
blok żywieniowy i stołówkę w Szkole Podstawowej nr 3 przy ulicy Królowej Jadwigi, a także
wyremontowaliśmy wiele obiektów sportowych: przy Zespole Szkół nr 1 przy ulicy Piaska,
Szkole Podstawowej nr 23 przy ulicy Walecznych, nowe place zabaw powstały przy Miejskim
Przedszkolu nr 33, przy ulicy Padlewskiego, czy Szkole Podstawowej nr 18 przy ulicy Jasnej.
A ostatni plac zabaw powstał na osiedlu Miodowa Jar, gdzie nie tylko budynki komunalne, ale
zadbaliśmy także  o  najmłodszych  i  właśnie  plac  zabaw,  a  w perspektywie  kolejnych  lat
wejdziemy  tam  także  z  remontem  infrastruktury  drogowej.  Bardzo  wiele  środków
zaangażowaliśmy również na termomodernizację obiektów użyteczności publicznej, głównie
budynków  szkolnych,  podczas  których  nie  tylko  poprawialiśmy  estetykę,  ale  także
poprawialiśmy,  naprawialiśmy  stropy,  dachy,  wymienialiśmy  okna,  drzwi,  oświetlenie,
instalację elektryczną i centralnego ogrzewania, wykonując także zupełnie nowe elewacje.
Takie  prace  przeprowadziliśmy  między  innymi  przy  szkołach:  przy  Zespole  Szkół
Budowlanych, przy Szkole Podstawowej nr 11 przy ulicy Kochanowskiego, nr 17 przy ulicy
Miodowej.  Na wielu  obiektach  zamontowaliśmy panele  fotowoltaiczne,  między  innymi  na
Szkole Podstawowej nr 3, a więc ulica Królowej Jadwigi, nr 5 - Radziwie, ulicy Krakówka, czy
nr 11, nr 18, nr 22 i Zespół Szkół nr 1, a także dom pomocy społecznej. Te wszystkie prace,
Szanowni  Państwo,  związane  z  termomodernizacją,  ale  także  z  dbałością  o  odnawialne
źródła  energii  kosztowały  nas  ponad  12 000 000 zł.  I,  Szanowni  Państwo,  wykonaliśmy
kolejne przedsięwzięcia służące do rekreacji, wypoczynku i uprawiania sportu, zarówno w
wymiarze amatorskim, jak i zawodowym. To między innymi największa inwestycja, którą
zakończyliśmy w ubiegłym roku w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego, czyli budowa
aquaparku, ale także nie zapomnieliśmy o remoncie naszego stadionu lekkoatletycznego, na
który  pozyskaliśmy  środki  zewnętrzne  z  Ministerstwa  Sportu.  Szanowni  Państwo,
zrealizowaliśmy wiele także inwestycji w zakresie zielonego Płocka. Powstało wiele nasadzeń,
około  1000  drzew,  budowa  kolejnych  siłowni  pod  chmurką,  skwerów,  parków
kieszonkowych.  Było  to  możliwe  dzięki  bardzo  dobrej,  bardzo  dobrym  gospodarowaniu
finansami publicznymi. Mieliśmy na to środki w wysokości ćwierć miliarda złotych, skutecznie
zrealizowane  głównie  przy  zaangażowaniu  pionu  wiceprezydenta  Artura  Zielińskiego,  ale
także Piotra Dyśkiewicza, a od niedawna także Łukasza Jankowskiego. Szanowni Państwo, to
budżet  2024  roku,  przed  nami  natomiast  2025  rok,  gdzie  zachowanie  równowagi,
równomiernego  rozwoju  miasta  we  wszystkich  płaszczyznach,  z  jednej  strony  rozwoju
gospodarczego,  społecznego,  także  rozbudowa  i  modernizacja  sieci  drogowej,  układu
komunikacyjnego,  ekologia,  dbałość  o  czystość  powietrza,  urządzanie  nowych  terenów
zielonych,  rekreacyjnych,  to  wszystko będzie  kontynuowane w pełnej  dynamice,  z  pełną
odpowiedzialnością, zaangażowaniem i profesjonalizmem. Nadal priorytetem będzie również
wspieranie szkolnictwa wyższego, współpraca z uczelniami wyższymi z pełną świadomością,
iż rozwój Płocka to także rozwój akademickiego Płocka. Bez wątpienia plan finansowy na
2025 rok gwarantuje nam zachowanie jednocześnie dynamicznego rozwoju naszego miasta,
zwłaszcza w - kolejną prezentację mogę prosić? - zwłaszcza w kontekście i środków, które w
tym  momencie  posiadamy  jako  miasto,  ale  także  dzięki  dobrej  współpracy  z  rządem,
skutecznemu pozyskiwaniu  środków unijnych,  a  także  dobrej  współpracy  z  samorządem
województwa mazowieckiego.  Szanowni  Państwo,  istotne  z  punktu  widzenia  rzeczywiście
możliwości zaspokajania potrzeb naszej lokalnej wspólnoty są dochody, które będą w tym
momencie  sięgać  ponad miliarda,  półtora  złotych.  One pozwalają  nam na wypracowanie
nadwyżki  budżetowej,  pozwalają  także  na  skuteczne  dbanie  zarówno  o  dochody,  jak  i
wydatki  bieżące.  Nadwyżka dochodów bieżących nad wydatkami  bieżącymi  to,  Szanowni
Państwo, przede wszystkim informacja o tym, ile środków możemy przeznaczyć z własnych
środków  na  realizację  inwestycji,  które  służą  rozwojowi  naszego  miasta,  ale  także
utrzymania jak najlepszego poziomu życia w Płocku dla naszych mieszkańców. Szanowni
Państwo,  jest  to  także  o  tyle  istotne,  że  dzięki  innemu  podejściu  obecnego  rządu  do
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finansów  wspólnot  lokalnych  i  zmianie  ustawy  o  dochodach  samorządów  wzrosną  nam
wpływy z tytułu  udziału  w podatku PIT.  Nowe przepisy bowiem uniezależniają wysokość
wpływów do  naszego  budżetu  od  decyzji  tego,  czy  innego  rządu  dotyczących  zwolnień,
zwiększenia  kwot  wolnych  od  podatku  od  osób  fizycznych.  Od  przyszłego  roku  każdy
samorząd  ma  zagwarantowane  8,6%  od  każdej  złotówki,  którą  obywatel  zarobi,  a
precyzyjnie  od  każdej  złotówki  podlegającej  opodatkowaniu,  a  nie  od  tego,  ile  zapłaci
podatku. Taki sam mechanizm dotyczy płatników podatku CIT, w którym mamy 2,2%. I
kolejną ważną zmianą jest zniesienie tak zwanego "janosikowego". Podatku, który no takie
samorządy jak  Płock  płaciły  w bardzo  dużym stopniu  na  rzecz  tych,  które  miały  niższe
dochody.  Tylko w 2024 roku Płock  z tytułu  "janosikowego" zapłacił  70 000 000 zł.  Tutaj
Państwo widzicie te zmiany, jeśli chodzi o właśnie udziały w podatkach dotyczących budżetu
państwa, ale także to jest ta kwota, która w roku 2025 będzie dużo wyższa niż, Szanowni
Państwo, w roku 2024. Wydatki bieżące, czyli to, o czym wspomniałem wcześniej, Szanowni
Państwo,  to  na  co  będziemy  wydawać  środki  z  naszego  budżetu,  tutaj  niezmiennie
największą pozycję cały czas stanowi oświata, równie dużą, znaczy nie równie, ale także
relatywnie dużą pomoc społeczna, czyli  wsparcie osób, które potrzebują tego wsparcia w
postaci  różnego  rodzaju  zasiłków,  czy  otoczenie  opieką  na  przykład  osób  będących  w
kryzysie  bezdomności,  cały  system pieczy zastępczej,  czyli  to,  czym zajmuje  się  przede
wszystkim Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. I poszczególne kategorie wydatków, które
mają zaspokajać potrzeby dotyczące w zakresie chociażby bezpieczeństwa, kultury, sportu,
o których wspomniałem już wcześniej.  Szanowni Państwo, tutaj jeszcze jeden slajd, jeśli
chodzi o wydatki bieżące na oświatę. To, co istotne, jeśli chodzi o budżet roku 2024 i 25.
wydaje się, że zaangażowanie miasta, jeśli chodzi o własne środki, pozostanie mniej więcej
na tym samym poziomie.  Wydatki  bieżące na opiekę społeczną, jest  też bardzo istotne,
wydatki na wsparcie i pomoc tym, którzy nie radzą sobie w dzisiejszej trudnej momentami
rzeczywistości. Dochody majątkowe i wydatki majątkowe, Szanowni Państwo - również w
porównaniu  z  latami  wcześniejszymi  ten budżet  roku 2025 jak  widać  jest  imponujący  -
ponad 300 000 000 zł, jeśli chodzi o wydatki majątkowe. Dochody majątkowe - tutaj widać
pewne różnice związane przede wszystkim ze środkami z budżetu państwa. W ubiegłym roku
to jest - tutaj musiałbym spojrzeć - to jest 13 000 000 zł, w przyszłym roku tych środków
planujemy na ten moment w wysokości trzydziestu ponad siedmiu milionów złotych, między
innymi na realizację budowy żłobków, to są środki w ramach KPO, które zostały pozyskane,
czy  boisk  na  stadionie  8 000 000  z  Ministerstwa  Sportu,  ulica  Browarna  8 000 000,
Wyszogrodzka  7 000 000,  tutaj  planujemy  pozyskać  środki  właśnie  z  Funduszu  Dróg
Lokalnych,  a  więc  popularnej  "schetynówki".  Zwróćcie  Państwo  uwagę,  na  ten  moment
planujemy stosunkowo niewiele środków z Unii Europejskiej na działania inwestycyjne, to
jest 12 000 000 zł,  ale jestem przekonany,  że w trakcie roku ten słupek środków będzie
wyraźnie  wzrastał.  I  wydatki  majątkowe,  czyli  to,  na  co  planujemy  wydać  środki.  Za
chwileczkę będę o tym mówił przy okazji  omawiania kolejnych inwestycji,  ale chciałbym,
żebyśmy chwilę zatrzymali się na źródłach finansowania inwestycji. Szanowni Państwo, rok
2024. Jak widać, tylko dzięki dobrej polityce finansowej miasta i to prowadzonej od bardzo,
bardzo  wielu  lat,  mogliśmy  w  roku  bieżącym  jeszcze,  kończącym  się,  przeznaczyć  na
inwestycje ponad, blisko 320 000 000 z własnych środków. Niedostępne jeszcze były środki
unijne.  W niewielkim  stopniu  były  dostępne  środki  dla  nas  rządowe,  dotacje  z  budżetu
państwa. W efekcie mogliśmy realizować inwestycje przede wszystkim posiadając własne
środki  na  inwestycje.  W  perspektywie  przyszłego  roku  planujemy  na  ten  moment
przynajmniej  wydawać środki własne, oczywiście także ponad 50 procent to będą środki
własne, ale będą także środki pochodzące z Unii Europejskiej, dotacje z budżetu państwa, a
także planujemy zaciągnąć kredyt, ewentualnie wypuścić obligacje na realizację inwestycji,
które  przygotowaliśmy  i  które  chcemy  realizować.  Szanowni  Państwo,  a  co  planujemy
zrealizować w roku 2025. Otóż będziemy kontynuować inwestycje, o których wspomniałem
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w  roku  2024,  które  zakończymy  w  roku  2025,  czyli  chociażby  rozbudowa  ulicy
Przemysłowej, także... przebudowa ulicy Przemysłowej, przepraszam, czyli tej na odcinku od
Narodowych  Sił  Zbrojnych  do  Tysiąclecia.  Planujemy  jednak  także  wybudować  ulicę
Przemysłową,  drugi  etap  od  obwodnicy  północno-zachodniej  miasta  w  stronę  ulicy
Sierpeckiej i tutaj zapisaliśmy pieniądze, środki własne w budżecie miasta, a także ubiegamy
się o dofinansowanie z Unii Europejskiej. W planach jest oczywiście bardzo oczekiwana przez
mieszkańców Płocka rozbudowa ulicy Wyszogrodzkiej. Szanowni Państwo, kończymy w tym
momencie  projektowanie.  Liczymy,  że  na  początku  roku  będziemy  mieli  już  projekt  z
pozwoleniem na budowę, który pozwoli nam na ogłoszenie postępowania przetargowego i
rozpoczęcie inwestycji na którą czekają mieszkańcy Płocka, a więc budowę drugiej nitki ulicy
Wyszogrodzkiej po naszej stronie. Zgodnie z porozumieniem, jakie podpisaliśmy z Generalną
Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad jest budowa drugiej nitki do ronda, które powstanie na
skrzyżowaniu przy kościele w Imielnicy, a więc z ulicą Harcerską. Do tego miejsca to my
jako  miasto  zobowiązaliśmy  się  na  realizację  tej  inwestycji,  która  w  części  będzie
finansowana z naszych środków, w części ze środków Generalnej Dyrekcji, tam, gdzie ślad
drogi będzie przebiegał poza granicami miasta. Tam wybudujemy także drogę rowerową,
która bezpiecznie połączy Imielnicę z Podolszycami, nowe oczywiście oświetlenie i chodniki.
Nie  zapominamy  jednak  także  o  starej  Wyszogrodzkiej,  tym  pierwszym  odcinku  od
Kilińskiego, Szanowni Państwo, do ulicy Spółdzielczej. Tutaj złożyliśmy wniosek o wsparcie
tej inwestycji z Funduszu Budowy Dróg Lokalnych i chcemy na ten cel przeznaczyć prawie
16 000 000 zł,  znaczy przepraszam, 14 000 000 zł,  bowiem tam również na tym odcinku
musimy wybudować kanalizację  deszczową,  czyli  rozdzielić  ogólnospławną  na sanitarną  i
deszczową. Będziemy także, Szanowni Państwo, inwestować w drogi o bardziej lokalnym
charakterze, czyli przed nami kolejne inwestycje na osiedlach. Przebudujemy kolejny etap
ulicy Lasockiego, będziemy realizować dalej modernizację dróg na terenie byłej jednostki
wojskowej, również zmodernizujemy ulice na osiedlu przy ulicy Chopina, na Międzytorzu,
tam ulica Kopernika, Stodółkiewicza. Będziemy dalej realizować ulice osiedlowe na osiedlu
Wyszogrodzka.  Tu  między  innymi  skończymy  Podgórze,  ale  wejdziemy  także  na  ulicę
Ośnicką.  Będziemy kontynuować  ulicę  Browarną,  natomiast  wejdziemy  także  na  kolejne
uliczki na Borowiczkach. Tam między innymi taką uliczką będzie uliczka Zakole. Szanowni
Państwo, modernizacja czeka także ulicę Medyczną. Tutaj również wnioski radnych sprawiły,
że wpisaliśmy tę modernizację, w 2025 roku planujemy na nią blisko 2 500 000 zł, a kolejne
pięć w roku 2026. To tylko przykłady inwestycji drogowych, które będziemy realizować w
przyszłym roku.  Natomiast  Płock  będzie  zmieniał  się  pod  wieloma względami,  nie  tylko
infrastruktury oczywiście drogowej. Zadbamy o nowe, coraz bardziej ekologiczne autobusy,
a więc transport miejski. W przyszłym roku jeszcze zakupimy nowe autobusy niskoemisyjne,
ale już podpiszemy także umowę, bo ogłosiliśmy przetarg na pierwsze w Płocku autobusy
zeroemisyjne, a więc autobusy wodorowe. W latach 2025-26 pozyskaliśmy na ten cel, a więc
zakup  osiemnastu  autobusów  zeroemisyjnych,  90 000 000 zł  resztę  dołożymy  z  naszego
budżetu. Zainwestujemy w tereny zielone. W 2025 roku utworzymy Park Międzytorze. Tutaj
pozyskaliśmy  środki  unijne  na  ten  cel,  ale  także  środki  od  marszałka  województwa.  W
efekcie będziemy mieli kolejny duży park. Ale będą także mniejsze parki, park linearny przy
ulicy  Lachmana,  a  także  wiele  parków  kieszonkowych,  osiedlowych.  Między  innymi
zapisaliśmy takie środki na realizację inwestycji  w Imielnicy.  Szanowni Państwo, a także
teren zielony w Borowiczkach u zbiegu ulicy Borowickiej i Basenowej. Również planujemy
wydać tu akurat blisko 2 000 000 na skwer na Zielonym Jarze, leżący między ulicą Batalionu
"Parasol"  a  Batalionu  "Zośka",  gdzie  obok  terenu  zielonego  będzie  również  boisko
wielofunkcyjne i  zewnętrzna siłownia. Chcemy także zaprojektować i  rozpocząć realizację
terenu  zielonego  przy  ulicy  Czerwonych  Kosynierów.  Ta  inwestycja  w  ten  teren  zielony
pewnie będzie trwała do roku 2026. Również w przyszłym roku zaplanowaliśmy rozbiórkę
pływalni Kobylanka i zbudowanie na jej miejscu parkingu, który będzie służył mieszkańcom
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osiedla,  a  także  tym wszystkim,  którzy  odwiedzają  stary  cmentarz.  Również,  zgodnie  z
inicjatywą i wolą Państwa Radnych, zaprojektowaliśmy i będziemy budować parking obok
Szkoły Podstawowej nr 23 na Podolszycach i także zainwestujemy w rozbudowę kolejnych
dróg rowerowych,  między innymi za ponad 1 000 000 zł  zbudujemy ścieżkę rowerową w
Górach. W tym roku kończymy jej projektowanie. Szanowni Państwo, kolejne miliony złotych
również  zostały  zapisane  na  modernizację  bazy  oświatowej.  To  są  kolejne  modernizacje
bloków żywieniowych, ale także sal gimnastycznych, czy terenów sportowych przy szkołach.
Co dla mnie szczególnie ważne i istotne rozpoczniemy prace związane z utworzeniem 118
nowych  miejsc  dla  dzieci  do  lat  trzech  w  żłobkach,  na  który  to  żłobek  tu  żłobek
zaadaptujemy  pomieszczenia  byłej  Szkoły  Podstawowej  nr  3  przy  ulicy  Kossobudzkiego.
Pozyskaliśmy na ten cel środki, tak jak powiedziałem, unijne z KPO, ale także z programu
"Maluch" i dotyczy to zarówno żłobka przy ulicy Kossobudzkiego, jak i powiększenia Żłobka
nr 2 przy ulicy Kleeberga o kolejne 68 miejsc. Te inwestycje rozpoczniemy w przyszłym
roku,  a  zakończymy  w 2026.  Szanowni  Państwo  i  oczywiście  budżet  obywatelski.  Tutaj
będziemy  realizować  konsekwentnie  te  zadania,  które  mieszkańcy  wybrali  w  budżecie
obywatelskim i  tych inwestycji  będzie za ponad 5 000 000 zł.  Są to place zabaw, tereny
rekreacyjne, tereny zielone, pojawi się tor nawet ninja, kolorowe place zabaw dla naszych
najmłodszych  mieszkańców.  Szanowni  Państwo,  w  realizację  projektów  oczywiście  będą
także  zaangażowane  miejskie  spółki,  które  dalej  będą  prowadzić  rewitalizację  kolejnych
kamienic.  Tu przykładem MTBS, który już  prowadzi  prace przy ul.  Sienkiewicza 48,  czy
rewitalizacji  kamienicy przy ul. 1 Maja, właściwie tam budowy tej kamienicy, gdzie będą
kolejne mieszkania "Na start". Duże zadanie inwestycyjne czeka Wodociągi Płockie. W tym
momencie razem z Wodociągami Płockimi pracujemy nad wnioskiem, który pozwoli dalej
budować sieć kanalizacji deszczowej, zagospodarować deszczówkę, a mieszkańców Płocka
uwolnić - tej części, gdzie jeszcze tej kanalizacji deszczowej nie ma - od zalewania piwnic
niestety po ulewnych deszczach. To jest inwestycja, która będzie, na którą chcemy pozyskać
ze środków unijnych ponad 150 000 000 zł. Szanowni Państwo, projekt budżetu Płocka na
rok 2025 jest planem finansowym harmonijnie rozwijającego się miasta w każdej sferze jego
funkcjonowania.  Dokument  powstał  w  efekcie  pracy  bardzo  wielu  osób,  także  dzięki
konsultacjom  z  płocczanami,  w  dyskusji  z  radnymi,  jest  także  efektem  prac  moich
zastępców,  skarbnika,  sekretarza,  całego  zespołu  pracowników  urzędu,  którym  w  tym
momencie  chciałbym podziękować za ich  zaangażowaną i  pełną  także  pasji  pracę.  Mam
świadomość  i  tutaj  także  w  kontekście  pytań,  uwag  Państwa  Radnych,  że  pomimo  tak
dużego  budżetu  trzeba  jednak  było  dokonać  wyboru  realizowanych  inwestycji,  gdzie
priorytetem zawsze było  wykorzystanie  środków zewnętrznych,  unijnych,  rządowych,  czy
marszałkowskich, także wsłuchiwanie się w głos mieszkańców i Państwa Radnych. Natomiast
każda inwestycja ma swój proces inwestycyjny, który rozpoczyna się często od koncepcji,
później  projektu  i  w  końcu  realizacji,  podczas  której  także  często  napotykamy  różnego
rodzaju  wyzwania,  którym  trzeba  sprostać.  Szanowni  Państwo,  kiedy  zostawałem
prezydentem budżet miasta wynosił około 600 000 000 zł. Na inwestycje w tym pierwszym
roku było  około  60 000 000 zł  z  czego,  jak  zapytałem Panią  skarbnik  ówczesną Barbarę
Szurgocińską, środków własnych praktycznie nie było. Dzisiaj jesteśmy w sytuacji, w której
możemy realizować ważne i potrzebne dla naszych mieszkańców inwestycje, ale także w
trudnym czasie, gdzie wiele samorządów boryka się wręcz z utrzymywaniem, z wydatkami
bieżącymi, my cały czas konsekwentnie inwestujemy w rozwój naszego miasta odpowiadając
na potrzeby naszych mieszkańców. I mam świadomość, że ta dyskusja, która tutaj pojawiła
się, że tak jak w przypadku Pani przewodniczącej Struzik jeszcze jednego remontu placu
zabaw,  ja  tutaj  deklaruję,  że  oczywiście  już  analizujemy  i  w  tym  momencie  dokładnie
sprawdzimy, jaki będzie koszt tego remontu i w marcu podczas dzielenia nadwyżki, która
dzięki  także  naszej  pracy  jako  służb  finansowych  miasta  będzie  około  30 000 000 zł,
będziemy także o tym placu pamiętać, ale także o wielu innych inwestycjach, które jeszcze
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będziemy  w  stanie  wprowadzić  do  budżetu  tak  jak  powiedziałem  w  marcu.  Natomiast
pamiętajmy,  my  dzisiaj  -  i  za  to  chcę  w  sposób  szczególny  podziękować  moim
współpracownikom - realizujemy budżet prawie trzykrotnie większy niż czternaście lat temu,
mniej więcej tymi samymi siłami. Inwestycji jest prawie pięć razy więcej, a odpowiada za to
też  ten sam fantastyczny  zespół  ludzi,  który  pracuje  w Urzędzie  Miasta  Płocka.  To  jest
bardzo,  tak  jak  powiedziałem,  zaangażowana,  ciężka,  odpowiedzialna,  ale  także
wykonywana z pasją praca, za co chciałbym bardzo serdecznie podziękować. Odnosząc się
już króciutko do kwestii Wisły Płock, która tutaj chyba najbardziej jest rozgorzała, ponieważ
rzeczywiście ta kwota 20 000 000 zł robi wrażenie. Panie przewodniczący, to jest kwestia,
Szanowni Państwo, zaspokajania potrzeb mieszkańców w różny sposób, w różnej formie, co
robimy  konsekwentnie  od  rzeczywiście  momentu,  kiedy  Wisła  Płock  stała  się  klubem
miejskim. Od tego momentu co roku przed samorządem miasta jest decyzja na ile jesteśmy
gotowi wspierać w tym momencie nasze drużyny sportowe, które są własnością miasta, tak
jak dzisiaj chcemy wspierać nasze instytucje kultury, które zaspakajają potrzeby kulturalne
mieszkańców  Płocka,  tak  jak  chcemy  wspierać  nasz  ogród  zoologiczny,  który  również
zapewnia rozrywkę nie tylko mieszkańcom Płocka, ale i całego regionu. Dzisiaj Wisła Płock i
zarówno piłkarze ręczny, jak i nożni, to lata i tradycji - każdy w Płocku zna się na piłce
ręcznej,  a  każdy  Polak  zna  się  na  piłce  nożnej  -  jak  i  emocji,  które  są  dostarczane
mieszkańcom Płocka i całego regionu, którzy przychodzą bardzo licznie zarówno na trybuny
Orlen Areny, jak i Orlen Stadionu. Rzeczywiście jest kwestia skali i tutaj ta dyskusja została
rozpoczęta. Myśmy o tym rozmawiali z Panem przewodniczącym już wcześniej, także Pan
przewodniczący tą dyskusję wywołał na sesji rady miasta, na ile te środki można powiązać z
no motywacją nazwijmy to zawodników i ich wynikami. No znając realia zarządzania klubami
sportowymi jest to rzeczywiście bardzo trudne, natomiast można zawsze takie próby podjąć.
Faktem jest, że rzeczywiście ta wysokość wsparcia, jeśli chodzi o piłkę nożną, jest zapewne
bardzo duża, żeby nie powiedzieć rekordowa, w historii i celem jest oczywiście awans do
ekstraklasy,  ponieważ  koszty  funkcjonowania  klubu  w  pierwszej  lidze  w  ekstraklasie
praktycznie  się  nie  różnią,  natomiast  przychody  z  tytułu  grania  w  ekstraklasie  są  dużo
większe i wówczas mniej rzeczywiście będzie można wydawać środków z budżetu miasta.
Jestem oczywiście także jak najbardziej otwarty na współpracę z potencjalnymi sponsorami,
ewentualnie poważnymi propozycjami, jeśli chodzi o zaangażowanie nie tylko sponsorskie,
ale także i właścicielskie w oba kluby. Natomiast na ten moment, co cieszy i co jest bardzo
istotne, znacząco największy sponsor piłkarzy ręcznych zwiększył wsparcie dla Orlen Wisły
Płock, także pojawili się tam nowi, duzi sponsorzy. W przypadku piłki nożnej łatwiej zapewne
o to będzie, gdy będziemy grali w ekstraklasie. Z mojej strony jeszcze raz dziękuję za tę
dyskusję. Deklaruję, deklarujemy sądzę tutaj w moim imieniu, moich zastępców, a także
skarbnika wsłuchanie się w te głosy, także nieuzasadnione, a tak bardzo krytyczne, bo Płock
rozwija się, będzie się rozwijał i będzie robił to dynamicznie wykorzystując wszystkie szanse,
które  przed nami  stoją,  współpracując  także  ze wszystkimi,  którzy  będą  gotowi  z  nami
współpracować. Dziękuję bardzo.”
(prezentacja stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu)

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie prezydencie. Ja powtórzę raz jeszcze, Panie prezydencie, pytania które dwa zadałem
na końcu swojego wystąpienia z prośbą mimo wszystko o odniesienie się. (niezrozumiały
głos)Nie  mamy takiej  wiedzy w Urzędzie Miasta Płocka, a więc to mówiąc szczerze, jest
chyba  najsmutniejsza  informacja,  która  dotyczy  Wisły  Płocka  SA.  Pan  przewodniczący
Tomasz Kominek proszę bardzo.”

Pan  radny  Tomasz  Kominek  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Panowie  Prezydenci!
Wysoka Rado! Drodzy Mieszkańcy Płocka! Przed nami głosowanie w sprawie budżetu dla
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Płocka i dla płocczan na 2025 rok. Zapowiada się, Szanowni Państwo, że czeka nas kolejny
dobry rok dla miasta. Z naszego punktu widzenia, tytułem wstępu, warto podkreślić, iż mija
nam dziesięć  lat  od kiedy jako Klub Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego bierzemy
współodpowiedzialność za Płock, wspólnie rzecz jasna z Prezydentem Miasta Płocka Panem
Andrzejem Nowakowskim i jego drużyną, czyli Klubem Radnych Koalicji  Obywatelskiej. W
tym  tytule  wstępu  chciałbym  przypomnieć  Państwu,  że  od  2014  roku  nieco  nasz  klub
zmienia się, ulega małym korektom i tak od 2014 do 2018 roku radna Małgorzata Struzik,
radny Michał Sosnowski, który w tym momencie opuścił salę, radny Michał Twardy, dziś wójt
gminy Brudzeń Duży i moja skromna osoba. Bardzo dobrze pamiętam wybory w 2018 roku i
tę niecodzienną kadencję, myślę, że taką, która się już nam nie powtórzy, bo blisko pięciu,
przepraszam, 5,5 roku bez wyborów samorządowych. I tak dotrwaliśmy do 2024 roku w
składzie: radna Małgorzata Struzik, radna Anna Derlukiewicz, radny Lech Latarski, który na
tę chwilę jest najdłużej funkcjonującym pod rząd radnym miasta Płocka, bo jeszcze wczoraj
rozmawialiśmy i chwalił się, że trzydziestolecie miał na początku tego roku, natomiast w tej
chwili  ma tę przerwę i pauzuje, jeżeli chodzi o wybór do rady miasta, ale kto wie, co w
przyszłości. No i ja mogłem się znaleźć w tym klubie. Od wiosny, Szanowni Państwo, to
mieszkańcy Płocka, wiosny bieżącego roku, 7 kwietnia, tak dokładnie, 2024 roku mieszkańcy
Płocka  zdecydowali,  iż  z  naszych  list  zostali  wybrani:  po  raz  kolejny  radna  Małgorzata
Struzik, radna Anna Derlukiewicz, radny Krzysztof Laskowski, radny Paweł Jasion, których
serdecznie witamy na pokładzie, no i mi udało się również w tym zacnym gronie zostać
wybranym. Szanowni Państwo, postaram się w kilku zdaniach uzasadnić, w kilku dosłownie,
dlaczego nasz klub, to jest oczywiste, popiera projekt budżetu na 2025 rok, projekt budżetu
dla Płocka oczywiście. Po pierwsze, Szanowni Państwo, dlatego, że Prezydent Miasta Płocka
Andrzej  Nowakowski  dostał  mandat  zaufania  społecznego  i  został  w  pierwszej  turze
prezydentem na kolejną  kadencję.  Co  to  oznacza?  Dotychczasowa polityka  prowadzenia
miasta  Płocka  została  doceniona  i  akceptowalna  przez  mieszkańców  Płocka.  Po  drugie,
Szanowni Państwo, dlatego że my jako radni klubu koalicyjnego, mówię o naszym Klubie
Polskiego Stronnictwa Ludowego, po raz kolejny zostaliśmy, jak ja to mówię, zatrudnieni
przez mieszkańców Płocka do kontynuowania swojej misji na terenie miasta, co oznacza, że
nasza współpraca  z  Prezydentem miasta  Płocka,  polityka  przez  nas  prowadzona,  została
dalej akceptowalna i dalej akceptują ją mieszkańcy Płocka. Ba, nawet Szanowni Państwo,
poszerzyliśmy ilość mandatów, tak jak to w przypadku właśnie koleżanek i kolegów z Klubu
Koalicji Obywatelskiej. Szanowni Państwo, po trzecie dlatego, że od wielu lat przyjmowane
przez nas budżety przekraczają 1 000 000 000 zł. Dziś wspominał prezydent o tym budżecie,
który mieliśmy do dyspozycji  jako miasto czternaście lat temu, ale warto wspomnieć, że
mniej więcej od tych dziesięciu lat te budżety przekraczają 1 000 000 000 zł, to jest bardzo
ważna wiadomość, a w samej części inwestycyjnej przekraczamy 200 000 000 zł, a w 2024
roku, to fenomen, o czym już wspomniał przedmówca, blisko 320 000 000 zł, co Szanowni
Państwo, wyróżnia nas na tle innych miast w Polsce, innych miast około stutysięcznych, 120-
tysięcznych. To naprawdę jest wartość dodana dla Płocka. Po czwarte, Szanowni Państwo,
dlaczego będziemy w sposób oczywisty głosować za budżetem miasta Płocka na 2025 rok, to
przyszłoroczny budżet po raz pierwszy przekracza magiczną barierę, jeżeli chodzi o wydatki
1,5  miliarda złotych.  Chyba wszyscy,  moim zdaniem,  zgodzimy się,  że  samorząd miasta
Płocka no zmienia to miasto na lepsze. Przypomnę, Szanowni Państwo, że mimo w ostatnich
latach pandemii koronawirusa, czy konfliktu zbrojnego na Ukrainie te inwestycje nie maleją,
a  realizowane są  krok  po  kroku,  zarówno  te  małe  na  osiedlach,  jak  i  te  najważniejsze
elementy, które wypełniają na początku, na wstępie projekty budżetu na poszczególne lata.
Po piąte, muszę Państwu powiedzieć, że cieszymy się bardzo, że w ostatnich tygodniach z
Prezydentem Miasta Płocka po kilku spotkaniach z naszym klubem uwzględniono w budżecie
te postulaty, inwestycje, które zgłaszaliśmy, a jeszcze przedmówca Prezydent Miasta Płocka
Pan Andrzej Nowakowski przed chwilą raczył wspomnieć, że będą dodatkowe korekty i w
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marcu z nadwyżki budżetowej dopełnimy w 100 procentach to, co zostało zgłaszane do nas
jako do radnych naszego klubu przez mieszkańców, za co bardzo dziękujemy, bo przecież
my, Szanowni Państwo, jako radni zabiegaliśmy, zabiegamy i zabiegać będziemy w imieniu
nie tylko naszych wyborców, ale w imieniu wszystkich mieszkańców Płocka o te inwestycje,
które  do  nas  po  prostu  mieszkańcy  zgłaszają,  bo  nam  ufają.  Każdego  roku,  Szanowni
Zebrani,  Szanowni  Płocczanie,  podkreślam,  żebyśmy  my  wszyscy,  zarówno  mieszkańcy
Płocka, jak i samorządowcy, pamiętali o tym, że Płock jest częścią Mazowsza, a samorządy
tych  dwóch  jednostek  administracyjnych  od  wielu  lat,  Szanowni  Państwo,  efektywnie
współpracują  na  gruncie  poprawy jakości  życia  mieszkańców naszego  miasta.  I  z  pełną
odpowiedzialnością powiem Państwu w tych ciekawych czasach, że żaden hejter, żaden troll
internetowy, radny bez mandatu, który często się tu wypowiada obrażając nas wszystkich,
czy malkontent, który nagminnie komentuje każdy post Pana prezydenta, każdego radnego
do wszystkich mediów naszych regionalnych właśnie tego nie zmieni.  Faktem jest,  że to
miasto  rozwija  się  i  pięknieje  z  roku  na  rok.  Podkreślę  chociażby  fakt,  że  w  obecnym
tygodniu, a dokładnie we wtorek, został  przyjęty budżet województwa mazowieckiego na
2025 rok, który jest również imponujący. My jako miasto przekraczamy tę magiczną kwotę
1,5  miliarda złotych,  a  Mazowsze  przekracza  magiczną  kwotę  na  2025  rok
8 miliardów złotych, z czego 3,3 miliarda przeznacza na inwestycje i co ciekawe dokładnie
912 000 000  na  tę  chwilę  przeznacza  na  ponad  dwadzieścia  programów  wsparcia.  I  z
pewnością  mogę  Państwu  zadeklarować,  że  w  2025  roku  będziemy  bardzo  często
obserwować  liczne  konferencje  prasowe  organizowane  przez  delegaturę  Urzędu
Marszałkowskiego  tę  płocką,  na  których  to  Marszałek  Województwa  Mazowieckiego  Pan
Adam Struzik będzie podpisywał  umowy z Prezydentem Miasta Płocka Panem Andrzejem
Nowakowskim, z których oczywistą oczywistością jest, że popłyną dodatkowe miliony, na co?
-  na  oczekiwania  mieszkańców.  To  bardzo  ważne.  I  kolejny  argument  przemawiający,
ostatni, ostatni, Szanowni Państwo, argument przemawiający za pozytywnym głosowaniem
nad  uchwałą  budżetową  dla  Płocka  na  2025  rok,  to  po  prostu  zdrowy  rozsądek.  Tak,
Szanowni Państwo, to po prostu zdrowy rozsądek. W naszej ocenie żaden budżet miasta nie
jest  idealnym, ani  perfekcyjnym narzędziem do pracy prezydenta i  radnych,  jednakże w
naszej  ocenie  każdy  radny,  który  czuje  odpowiedzialność  za  to  miasto,  powinien  mieć
świadomość, że to dobry budżet dla Płocka na 2025 rok. Kończąc, dziękujemy jako klub za
współpracę  w  całym  dziesięcioleciu...  dziesięcioleciu,  przepraszam,  naszej  pracy  w
samorządzie  miasta  Płocka,  po  pierwsze  prezydentowi,  po  drugie  wiceprezydentom,  po
trzecie  skarbnikowi,  po  czwarte  sekretarzowi,  po  kolejne  koleżankom i  kolegom z  Rady
Miasta  Płocka  bez  względu  na  szyld  partyjny,  po  następne  wszystkim  urzędnikom,
działaczom społecznym i  radnym z  rad  mieszkańców osiedli  i  nade  wszystko,  Szanowni
Państwo,  dziękuję  w imieniu  naszego  klubu  mieszkańcom Płocka  dzięki  którym możemy
pracować w kolejnej kadencji  Rady Miasta Płocka właśnie dla nich i dla miasta. Dziękuję
bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.”

Pan radny  Tomasz Kominek powiedział: „Przepraszam. Podpowiedział  mi kolega Jasion,
jeszcze winnem złożyć życzenia pogodnych, dobrych, zdrowych, spokojnych Świąt Bożego
Narodzenia i bardzo spokojnego i normalnego 2025 roku. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Kolejny przewodniczący, Pan przewodniczący Roman Siemiątkowski.”

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Panie
Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo! W zasadzie jak się występuje na
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końcu,  to  już  nie  bardzo jest  co  powiedzieć,  bo wszystko  zostało  powiedziane.  Ja  tylko
chciałbym potwierdzić, że od czternastu lat Płock dynamicznie się rozwija. Nie wiem od kiedy
Pan  przewodniczący  Klubu  PiS  mieszka  w  Płocku  i  czy  widział  Płock  przed  2010  r.  Ja
widziałem i to z bliska i Płock rzeczywiście przez te czternaście lat dynamicznie się rozwijał i
rozwija.  Powiedział  również  Pan  przewodniczący  Kominek  o  jednej  ważnej  rzeczy,  ja  to
jeszcze raz powtórzę, bo tak sobie zaplanowałem, przez kolejne wybory prezydent Andrzej
Nowakowski  uzyskuje  ponad 50,  około  60-procentowe poparcie  mieszkańców Płocka.  To
znaczy,  że  na  niego  głosują  nie  tylko  zwolennicy  Koalicji  Obywatelskiej,  Platformy
Obywatelskiej,  ale  również  ci  o  innych  jakichś  poglądach  politycznych,  ale  widząc pracę
prezydenta i widząc, jak Płock się zmienia w ten sposób właśnie głosują i to jest najwyższe
uznanie i najwyższe świadectwo, i z taką cenzurką można zarządzać miastem przez kolejne
lata. W imieniu Klubu Koalicji  Obywatelskiej chciałem powiedzieć na temat tego projektu
budżetu na 2025 rok, że ten budżet spełnia oczekiwania członków klubu. Oczywiście to, o
czym  Pan  powiedział,  Pan  prezydent  powiedział,  że  w  marcu  będzie  jeszcze  dzielona
nadwyżka budżetowa, wtedy będzie można jeszcze uwzględniać pewne nowe propozycje lub
wnioski, ale generalnie to jest kolejny dobry budżet i dlatego radni Koalicji Obywatelskiej
mam nadzieję za tym budżetem zagłosują. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Czy jeszcze  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos?  Pan  przewodniczący  Tomasz
Korga, proszę.”

Pan  radny  Tomasz  Korga  powiedział:  „Dziękuję  bardzo.  Panie  prezydencie,  w  Pana
wypowiedzi  był  taki  element  mówiący  o  autobusach  wodorowych,  że  mamy  ich  kupić
osiemnaście, prawda, dobrze usłyszałem i że z tego dostajemy 90 000 000, tak, na całość,
tak,  czyli  na  całe,  czyli  dostajemy  100  procent  na  zakup  osiemnastu?  (niezrozumiały
głos)Czyli dokładamy trzydzieści, tak. A jaki będzie czas realizacji tego zakupu?”

Pan Wojciech Ostrowski Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „2026 rok.”

Pan radny Tomasz Korga powiedział: „2026. Cała osiemnastka? (niezrozumiały głos) No to
ogromna sprawa serwisu jeszcze, co będzie nas bardzo kosztować. (niezrozumiały głos)Nie
no ja tylko tak technicznie na to patrzę i troszeczkę dalej niż tylko 25, 26. I druga sprawa -
kładka pod mostem. Nie słyszeliśmy o niej. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Pan przewodniczący Michał Sosnowski, proszę.”

Pan  radny  Michał  Sosnowski  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Panowie  Prezydenci!
Państwo Radni! Ja jeszcze dwa słowa w uzupełnieniu do tego, co powiedział Pan prezydent à
propos finansowania klubu. Przede wszystkim tu przewodniczący Stachowiak mówił o jakimś
ograniczeniu środków na promocję piłki nożnej w społeczeństwie, w klubie, jakichś takich
plotkach z wewnątrz klubu rzekomo. Sprawdziłem, to nic takiego nie miało miejsca, więc
prosiłbym o nierobienie takich wrzutek i  zajmowanie się plotkami...  o niezajmowanie się
plotkami, ponieważ to wprowadza w błąd mieszkańców. Wisła Płock jest szeroko promowana
i promuje zarówno kulturę fizyczną, piłkę nożną, ale również aktywne kibicowanie. Myślę, że
nie ma drugiej takiej spółki w tym mieście, gdzie przedstawiciele tej spółki tak często byliby,
czy to w szkołach czy przedszkolach, tu też ukłony dla sportowego Płocka, który robi to we
współpracy z klubem i myślę, że no żadna inna spółka tak nie promuje kultury fizycznej jak
Wisła  Płock.  Ponadto  nie  ma  drugiego  takiego  obiektu,  ani  takiego  klubu,  ani  takiej
instytucji, która by jednorazowo przyciągała na swoje obiekty tylu kibiców, tylu uczestników,

28



co przyciąga kibiców Wisła  Płock.  Przypomnę, że na stadion potrafi  przyjść  jednorazowo
8000 ludzi. Na żadne inne wydarzenia lokalne, nie mówię tu jakichś tam festiwalach, tylu
płocczan nie przychodzi i to pokazuje, że jest to bardzo ważna spółka dla naszego miasta i
mam nadzieję, że podobnie jak w latach ubiegłych, tak i w tym roku będziemy wspierać.
Natomiast  co  do  tych  informacji,  ile  poszczególne  miasta  przekazują  na  swoje  kluby
piłkarskie, to myślę, że przewodniczący nie musi być smutny, ponieważ niedługo doczeka się
takiego zestawienia, bo przygotowuje je Jarosław Królewski z Wisły Kraków. Ogłosił  taką
zbiórkę informacji na ten temat Twitterze, z mailem bo chcemy i możemy, i zbiera takie
informacje, więc niedługo taki raport powstanie. I tu mi z kolei smutno, że my zaczynamy
uczestniczyć w tej nagonce na nasz klub i na nasz samorząd tak naprawdę, a nagonka jest
spowodowana tym, że niektórzy nieudolni  prezesi  i  właściciele  bardziej,  może właściciele
klubów, którzy przekazują środki prywatne chcą mieć niższy próg wejścia w piłkę nożną,
przez  co  krytykują  finansowanie  spółek  z  samorządu.  Nie  widzę  krytyki  finansowania
orkiestry symfonicznej,  chóru,  festiwali,  zoo, widzę tylko w piłce  nożnej taki  problem. A
dlaczego go widzę? - bo jest duża konkurencja. Każde miasto chciałoby też awansować do
tej ekstraklasy i stąd ta dyskusja wygląda tak a nie inaczej. To tyle. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Pan prezydent, proszę bardzo.”

Pan  Andrzej Nowakowski  Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo, ja z
jednej strony zacznę może od tego, o czym powiedział Pan radny Sosnowski. Dla mnie jest
to  kwestia  pewnej odpowiedzialności  i  znowu odnosząc się do tego,  co wcześniej  padło,
także odpowiedzialnego wydawania środków publicznych. Te dwie rzeczy musimy po prostu
połączyć  -  odpowiedzialność  za  klub,  za  jego  historię,  teraźniejszość  i  przyszłość  z
rzeczywiście  mierzeniem  tego  z  odpowiedzialnym  wydawaniem  środków  publicznych.
Propozycja, którą zawarliśmy, jest po prostu jasna, otwarta, zrozumiała i cieszę się z tej
dyskusji. Mam świadomość, że być może w perspektywie kolejnych lat wypracujemy jeszcze
lepszy sposób finansowania naszego klubu. Czas, historia pokażą. Jesteśmy na pewno na
taką  dyskusję  i  zmiany  również  otwarci.  Natomiast  słowo klucz  tutaj:  odpowiedzialność.
Odpowiedzialność  rzeczywiście  za  miasto,  za  finanse  miasta,  ale  także  za  klub  z  jego  i
historią,  i  teraźniejszością. I mówimy tu i o jednym, i drugim klubie, ale także mówimy
rzeczywiście o tych wszystkich instytucjach, o których tutaj wcześniej powiedzieliśmy i w
sferze kultury, która jest bardzo istotna i tutaj te potrzeby kulturalne mieszkańców Płocka
będziemy zaspokajać, czy w sferze rozrywki, bo tutaj przykład naszego fantastycznego zoo,
które jest chlubą naszego miasta, także ze swoją piękną tradycją. I też no moglibyśmy robić
zestawienia ile, jaki miasto przeznacza środków na ogród zoologiczny, tyle tylko, że jest to
często  pochodną  bardzo  wielu  elementów.  Ale  tak  jak  powiedziałem,  dyskusja  się
rozpoczęła.  Jesteśmy na  dyskusję  otwarci.  Wierzę,  że  z  tej  dyskusji,  także  dobro  i  dla
miasta, i dla klubu będzie. Na ten moment jesteśmy na początku tej drogi. W przypadku -
dziękuję za to pytanie ze strony Pana radnego Korgi - jeśli chodzi o kwestię kładki rowerowej
pod  mostem,  w  tym  momencie  jesteśmy  na  etapie,  złożyliśmy  wniosek  o  rozwój
infrastruktury, mobilności indywidualnej na terenie miasta Płocka. Tam ta kładka jest w tym
momencie elementem tego projektu konkursowego. Rozstrzygnięcie planowane jest niestety
dopiero  w  połowie  przyszłego  roku  tego  konkursu.  Ja  tylko  mogę  powiedzieć,  że  tutaj
pracujemy naprawdę bardzo mocno i podziękowania dla całego zespołu Pani dyrektor Lizy
Kamińskiej, która współpracuje z Panem wiceprezydentem, ze skarbnikiem, ze wszystkimi
wiceprezydentami  de  facto,  bo  to  jest  taki  specjalny  spec  wydział,  bym  powiedział  do
pozyskiwania środków unijnych i nie tylko unijnych, to jest istotne, i my dzisiaj projektów w
tym  momencie  złożonych,  które  czekają  na  ocenę  i  mam  nadzieję  na  informacje  o
dofinansowaniu, być może nie w każdym przypadku, ale pewnie w części jesteśmy w stanie,
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bo  to  są  naprawdę  bardzo  dobrze  przygotowane  projekty,  mamy  za  kwotę  blisko
190 000 000 zł. Mówimy tutaj o kwocie dofinansowania. Te wszystkie projekty, to jest kwota
ponad 250 000 000 zł, jakby dodatkowo, tyle tylko że mniej więcej od marca będziemy mieli
informację  o rozstrzyganiu  tych projektów i  pewnie  będziemy w trakcie  wpisywać je  do
bardziej WPF-u niż projektu budżetu na rok 2025, bo pewnie środki będziemy wydawać, bo
zanim będzie konkurs, znaczy przetarg, później wybór wykonawcy, to finansowanie pewnie
będzie  dopiero  w  2026.  Czas  pokaże.  Na  ten  moment,  tak  jak  powiedziałem,  mamy
kilkanaście  projektów już  w tej  chwili  w ocenie,  a  cały  czas czekamy na kolejne,  gdzie
będziemy mogli jeszcze o środki aplikować. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Nie widzę więcej zgłoszeń w dyskusji. Jeszcze finalnie jeden temat, jeden komentarz krótki z
mojej strony dotyczący Wisły Płock do Pana przewodniczącego. Nie jestem smutny, jestem
przerażony.  Jestem przerażony tym, że od lat  nadzór właścicielski  klubu Wisła Płock nie
dysponuje porównawczą wiedzą dotyczącą klubu. Ja nie muszę czekać na raport kogoś z
Wisły Kraków. Myślę, że Pan wie, że już firmy audytorskie od jakiegoś czasu publikują te
raporty. Jest między innymi raport, Szanowni Państwo, który teraz Państwu pokażę, kilka
kwadransów zajęło mi znalezienie go w internecie - renomowana firma audytorska Grant
Thornton,  pierwsza  liga  piłki  nożnej.  To  samo  robią,  opracowania,  podobne  raporty
dotyczące ekstraklasy i drugiej ligi. I to, że martwi, że nadzór właścicielski nie dysponuje
analizą  porównawczą to  jedno,  a  to,  że  zawarte  dane  w tym dokumencie  pokazują,  że
naprawdę  w  przeliczeniu  na  zdobyty  punkt  płacimy  najlepiej  w  lidze,  to  drugie.  Ale
najwyższa  pora,  żebyśmy  uzależnili  wyniki  sportowe...  nasze  finansowanie  od  wyników
sportowych. Ze swojej strony, Panie prezydencie, proszę i liczę, że w pierwszym półroczu
takie  zasady  motywujące  finansowania  powstaną  i  jednocześnie  zapowiadam,  że  po  raz
ostatni głosuję nad finansami dla Wisły Płock dopóki takie zasady nie powstaną. Dzisiaj po
raz ostatni będę głosował nad dofinansowaniem. Dziękuję. Nie widzę więcej zgłoszeń.”

6. przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Płocka na 2025 rok (druk
nr 166),

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Zatem Szanowni
Państwo, przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt szósty - przyjęcie planów pracy stałych
komisji Rady Miasta Płocka na rok 2025. Tu chyba żadnych kontrowersji, wątpliwości nie będzie.
Nie widzę. Dziękuję.”

7. przyjęcia ramowego pracy Rady Miasta Płocka na 2025 rok (druk nr 167),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kolejny punkt, siódmy
- projekt uchwały na druku nr 168... 167 - przyjęcie ramowego planu pracy Rady Miasta Płocka.
Tamto było komisji, teraz Rady Miasta Płocka na rok 2025. Czy tutaj jakieś pytania, wątpliwości?
Nie widzę. Dziękuję.”

8. zmiany  Uchwały  nr   829/XLVIII/2022  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  24
listopada  2022  roku  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla
jednostek  oświatowych  funkcjonujących  na  terenie  miasta  Płocka
prowadzonych  przez,  inne  niż  miasto  Płock  organy  -  osoby  prawne  lub
fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i
wykorzystania (druk nr 168),
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Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
ósmy - projekt uchwały na druku nr 168 w sprawie zmiany Uchwały nr 829/XLVIII/2022
Rady Miasta Płocka z dnia 24 listopada 2022 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania
dotacji dla jednostek oświatowych funkcjonujących na terenie miasta Płocka prowadzonych
przez, inne niż miasto Płock organy - osoby prawne lub fizyczne oraz trybu przeprowadzania
kontroli  prawidłowości  ich  pobrania  i  wykorzystania  (druk  nr  168).  Czy  tutaj  jakieś
dodatkowe wyjaśnienia są potrzebne? Nie widzę. Dziękuję.”

9. wydzierżawienia  w  trybie  bezprzetargowym  nieruchomości  gruntowej
stanowiącej  własność  Gminy-Miasto  Płock,  położonej  w  Płocku  przy  ul.
Otolińskiej (obr. 6) (druk nr 169),

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny  punkt,
dziewiąty  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  169  w  sprawie  wydzierżawienia  w  trybie
bezprzetargowym  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy-Miasto  Płock,
położonej w Płocku przy ul. Otolińskiej (obr. 6). Czy tutaj są potrzebne jakieś dodatkowe
wyjaśnienia? Nie widzę. Dziękuję.”

10. przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt Gminy – Miasto Płock w roku 2025” (druk nr 170),

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
dziesiąty  -  projekt  uchwały  na druku nr  170 w sprawie  przyjęcia  „Programu opieki  nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt Gminy – Miasto Płock w
roku 2025”.  Czy tutaj  są  jakieś  wystąpienia?  Proszę bardzo,  Pani  przewodnicząca  Marta
Krasuska.”

Pani  radna  Marta  Krasuska  powiedziała:  „Panie  Przewodniczący!  Panowie  Prezydenci!
Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Szanowni Mieszkańcy! Ja tak króciutko dwa słowa tak
naprawdę  gwoli  podsumowania  roku.  Po  raz  kolejny  przyjmujemy  program  opieki  nad
zwierzętami w grudniu, co cieszy, nie jest to marzec, a dla mnie jest okazja do tego, żeby
dwa słowa powiedzieć w kwestii także nadchodzących świąt i tego, co będziemy jeść. Nie
będę dzisiaj za dużo o schronisku. Tutaj, jeżeli chodzi o kwestie zapobiegania bezdomności
gmina  w  ogóle  wszystkie  zapisy  programu  spełnia  wzorowo.  Ja  dzisiaj  tak  naprawdę  z
apelem do Państwa i z apelem do mieszkańców Płocka i z pewnym pomysłem i planem.
Szanowni Państwo, 1 000 317 777... źle mówię, bilon, tak, tyle zwierząt zginęło zgodnie z
danymi GUS-u w 2022 roku. Przeliczyłam to sobie na godzinę, to jest 150 431 istot. Tutaj
mamy krowy, świnie, owce, króliki, kaczki, kury, indyki, konie. Nie mamy ryb. Ryby nadal są
traktowane w kilogramach. A dlaczego o tym mówię - bo 150 431 istot na godzinę to jest
więcej niż  liczy miasto Płock. I  chciałabym w kontekście nadchodzących świąt.  Nie będę
Państwa  przekonywała  absolutnie  do  weganizmu,  czy  wegetarianizmu,  ale  moja  gorąca
prośba, żebyśmy wszyscy się zastanowili,  co kupujemy, co kupujemy, ile  kupujemy i  co
potem z tym robimy, ile istot wyrzucamy do śmietnika, ile żyć wędruje do śmietnika i z tą
tak naprawdę myślą chciałabym Państwa na chwilkę zostawić. A jeżeli chodzi o mój pomysł i
plan będę chciała rozmawiać z Panem prezydentem i z Panem prezydentem Jankowskim, i z
Panią dyrektor Harabasz na temat edukacji, ponieważ uważam, że jest niezmiernie ważna i
tak naprawdę myślę, że nie tylko w mojej ocenie, ale wielu nadzieja w młodych, nadzieja w
dzieciach, nadzieja w młodzieży i w edukacji i mam pewien pomysł, o którym będę chciała
porozmawiać, a dotyczy nie tyle samej edukacji już dzieci, młodzieży a edukacji nauczycieli,
żeby dać nauczycielom naszym płockim narzędzia do tego, aby mogli przekazywać dobrą,
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mądrą, rzetelną wiedzę na temat ochrony zwierząt i praw zwierząt. I o tym będę chciała
rozmawiać  w  przyszłym  roku  i  na  tym  będę  się  skupiała.  Bardzo  Państwu  dziękuję.
Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Pani przewodniczącej. Czy w tym punkcie jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę.”

11. przyjęcia  dla  Gminy-Miasto  Płock  Wieloletniego  Planu  Rozwoju  i
Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnych na lata 2025-2029
(druk nr 171),

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
jedenasty - projekt uchwały na druku nr 171, bardzo ważny, Szanowni Państwo, w sprawie
przyjęcia  dla  Gminy-Miasto  Płock  Wieloletniego  Planu  Rozwoju  i  Modernizacji  Urządzeń
Wodociągowych  i  Kanalizacyjnych  na  lata  2025-2029.  Czy  tutaj  ktoś  chciałby  jeszcze
dopowiedzieć coś więcej niż jest w materiałach, który otrzymaliśmy? Pan przewodniczący
Michał Sosnowski, proszę.”

Pan  radny  Michał  Sosnowski  powiedział:  „Ja  trochę  nawiązując  do  tematu,  który
poruszałem na komisji inwestycji, pytanko do prezydenta Zielińskiego, że tak powiem, jakie
były tematy na spotkaniu z mieszkańcami ulicy Browarnej, czy udało się dojść do jakiegoś
tam  porozumienia,  poinformować  mieszkańców  o  co  chodzi  z  tymi  przyłączami
kanalizacyjnymi. Bo dla Państwa, którzy nie wiedzą, dopowiem, że tam mamy przy okazji
budowy Browarnej taką sytuację, że firma wykonująca tę budowę proponuje przyłącza do
domków i nie do końca określa kwotę ostateczną, którą mieszkańcy mają za to zapłacić. To
jest pierwsza rzecz. No i druga - mieszkańcy trochę czują się tam pokrzywdzeni bądź czują
takie poczucie niesprawiedliwości, ponieważ na niektórych ulicach przyłącza były robione no
tu akurat  za środki  unijne i  mieszkańcy nie dokładali  do tego prywatnych środków a tu
niestety  jest,  jak  jest,  więc warto  byłoby też  wytłumaczyć  ten temat  mieszkańcom. Ale
głównie  pytanie  do prezydenta,  czy jakieś wnioski  po wczorajszym spotkaniu,  jakie były
tematy poruszane, bo mieszkańców Ciechomic to interesuje. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Pan prezydent, proszę bardzo.”

Pan Artur Zieliński Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Panie Przewodniczący!
Szanowni Państwo! Ja bym proponował przesunąć ten punkt na sprawy różne, opowiem o
tym szerzej, nie dotyczy to akurat tego materiału, więc pozwolicie Państwo, że opowiem o
wczorajszym spotkaniu. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Pełna zgoda, ten projekt uchwały nie dotyczy akurat tego, o co pytał Pan radny. Czy jakieś
pytania  dotyczące  projektu  uchwały  stricte  ze  strony  Państwa  Radnych?  Nie  widzę.
Dziękuję.”

12. zmian w Statutach Osiedli Miasta Płocka (druk nr 172),

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Przechodzimy
zatem  do  kolejnego  punktu.  Punkt  czternasty,  przepraszam,  punkt  dwunasty  -  projekt
uchwały na druku nr 172 w sprawie zmiany w Statutach Osiedli Miasta Płocka. Czy tutaj ktoś
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z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę.”

13. ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i
placówkach oświatowych prowadzonych przez miasto Płock (druk nr 173),

Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 173 stanowi załącznik nr
27 do niniejszego protokołu. 

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
trzynasty, o którym już była mowa na początku sesji, czyli druk nr 173 w sprawie ustalenia
Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych
prowadzonych przez miasto Płock. Dokument z autopoprawką. Czy ktoś chciałby zabrać głos
w odniesieniu do tego punktu? Pan prezydent, proszę bardzo.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Ja ze swojej strony bardzo
chciałbym podziękować wszystkim osobom, które były zaangażowane w trakcie tworzenia
tego regulaminu,  zmian tego regulaminu i  tu zarówno po stronie  urzędu,  tutaj  skarbnik
Wojciech  Ostrowski,  w  mniejszym  stopniu  wiceprezydent  Łukasz  Jankowski,  jeszcze
wcześniej o tym rozmawialiśmy z wiceprezydentem ówczesnym Romanem Siemiątkowskim,
ale szczególne podziękowania dla Pań dyrektor, które są obecne: dla Pani dyrektor Agnieszki
Harabasz i Pani dyrektor Aleksandry Jadczak, a więc Wydział Edukacji i Zarząd Jednostek
Oświatowych. Dziękuję także związkom zawodowym nauczycielskim. Trzy związki zawodowe
bardzo aktywnie  uczestniczyły.  I  mam tutaj  wrażenie  dobrego  kompromisu,  że  z  jednej
strony osiągnęliśmy pewien kompromis, o którym... i te cele, które myśmy stawiali,  jeśli
chodzi  o  pewną  transparentność,  przejrzystość  i  spotkaliśmy się  z  dużym zrozumieniem
związków zawodowych.  A  wiele  spotkań  pozwoliło  rzeczywiście  dojście  do  kompromisu  i
ostatecznie  do  zmian,  które  zostały  pozytywnie  zaopiniowane  przez  związki  zawodowe.
Także jeszcze raz bardzo, bardzo dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Teraz  proszę  o  zabranie  głosu  Panią  przewodniczącą  Małgorzatę  Struzik,  a  jednocześnie
Państwa poinformuję, iż wpłynął do mnie wniosek z prośbą o umożliwienie zabranie głosu od
Pana Marka Krysztofiaka, naszego kolegi z Rady Miasta Płocka przez kilka kadencji, Pana
przewodniczącego. Za chwilkę poddam ten wniosek pod głosowanie. Proszę bardzo, Pani
przewodnicząca.”

Pani  Małgorzata Struzik  Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Płocka powiedziała: „Szanowni
Państwo, ja bym prosiła Panią Aleksandrę Jadczak, bo miała przyjemność chyba spotkać się
z nauczycielami i wyjaśni nam, czy faktycznie te wskaźniki przeliczone na kwoty były takie,
były wiarygodne w tej uchwale rady miasta, czy coś Państwo zmienialiście autopoprawką do
tej uchwały, bo tam miało być takie spotkanie, miało być spotkanie z nauczycielami. Bardzo
proszę, Panie prezydencie.”

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział:  „Pan prezydent,
proszę bardzo.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Pani przewodnicząca, one
były  wiarygodne,  wszystko  było  ok,  natomiast  myśmy  jak  gdyby  wychodząc  naprzeciw
jeszcze  postulatom  nauczycieli  zaokrąglili  te  wszystkie  w  górę,  tak  żeby  były  jak
najbardziej...  stąd  autopoprawka,  żeby  one  były  jak  najbardziej  korzystne  dla  jednak
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nauczycieli i tu właściwie w każdym przypadku, gdzie było to możliwe, zaokrąglenia poszły w
górę. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Szanowni Państwo, przypomnę raz jeszcze, że wniosek o zabranie głosu złożył Pan radny
Marek Krysztofiak. Poddaję pod głosowanie ten wniosek. Gdy tylko będą gotowe ikonki do
głosowania proszę Państwa Radnych o zagłosowanie. Proszę o zbiorcze wyniki głosowania.
Przy jednym wstrzymującym. Zapraszam Pana przewodniczącego do mikrofonu.”

Pan  Marek  Krysztofiak  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Panie  Prezydencie!  Wysoka
Rado! Szanowni Państwo! Już nawet te ostatnie głosy świadczą o tym jak ważne, jak ważny
teraz procedujecie punkt, biorąc pod uwagę atmosferę na komisji edukacji sprzed tygodnia i
to,  że  na  początku już  tej  sesji  wpłynął  wniosek,  by przesunąć  ten punkt.  Świadczy  to
ważności tego problemu i stąd postanowiłem zabrać głos. Dziękuję koleżankom, kolegom, że
udostępnili mi taką możliwość. Może kilka wyjaśnień w takim układzie do tego, co jeszcze
powiedział  Pan  prezydent.  Na komisji  edukacji  kolega  Edward Bogdan  zapytał,  dlaczego
zmieniano regulamin. Tutaj chodziło o to, że dotychczas regulamin był procentowy i celem
było przejście na kwotowy, czyli dodatki nie będą już z automatu, jeżeli pięć procent wpłynie
podwyżki rosły, tylko będziemy ustalać to kwotowo, rada miasta będzie je zatwierdzać. To
jest pierwsza sprawa. Dalej, proszę Państwa te negocjacje trwały trzy miesiące, czasami
dość burzliwe, dość długie, dlatego że było kilka projektów tego regulaminu. Nie ukrywam,
że właśnie dzięki temu kompromisowi, o którym wspomniał Pan prezydent, ostateczny ten
projekt regulaminu jest dużo korzystniejszy niż ten, który był na początku. Na początku
związki zawodowe praktycznie próbowały blokować w ogóle zmiany tego regulaminu, no bo
po  co  zmieniać,  jak  coś  funkcjonuje  ileś  lat,  no  ale  niestety  nie  dało  rady,  bo  istniała
możliwość,  że  wówczas  będzie  procedowany  i  głosowany  regulamin  bez  uzgodnienia  ze
związkami zawodowymi, bo to było uzgodnienie, a nie opiniowanie. No i ostatecznie, żeby
już nie przedłużać, po tych trzech miesiącach 4 grudnia reprezentatywne związki zawodowe,
czyli  Solidarność,  ZNP  i  Forum  Związków  Zawodowych  podpisało  protokół  uzgodnień
dotyczący tego nowego regulaminu. To nie jest ten regulamin, który Państwo macie przed
sobą, bo tam nastąpiły zmiany. No i właśnie à propos tych zmian stanęło tego 4 grudnia na
tym, że Pani dyrektor Aleksandra Jadczak, która tu bardzo duży wpływ miała na te obrady
nasze,  przygotuje  projekt,  przepraszam,  przygotuje  protokół  uzgodnień  tam z  drobnymi
zmianami, które prosiłem, już taki na czysto i również prześle nam ten nowo opracowany
regulamin.  No i tu się zaczęły problemy. Dlaczego, proszę Państwa - dlatego, że w tym
regulaminie  przesłanym  następnego  dnia  zabrakło  punktu  dziesiątego.  Jeżeli  Państwa
interesuje ten regulamin, zerknijcie w punkt dziesiąty: postanowienia końcowe, tam jest taki
punkt, że będziemy waloryzować, będziemy waloryzować w zależności od inflacji te dodatki.
Tutaj po długim sporze z Panem skarbnikiem udało się to wynegocjować, a nie ukrywam, że
to był warunek zarządu Solidarności  oświatowej, żeby w ogóle ten protokół podpisać. To
zostało, z telefonicznej rozmowy tu Pani Jadczak wiem, po dwóch dniach chyba ostatecznie
wprowadzone do tego regulaminu, nie pozostało tylko w protokole uzgodnień. Ale większy
problem niestety  pojawił  się  z  rozdziałem piątym,  jeżeli  Państwo  macie  to  przed  sobą.
Chodzi o dodatki za warunki pracy. Problem polegał na tym, który tu wypłynął w czasie tego
spotkania  tydzień  temu.  No  ja  między  innymi  z  przyczyn  zdrowotnych  nie  mogłem
uczestniczyć  w  tej  komisji,  że  jak  gdyby  inaczej  wyliczali  pracownicy  zainteresowanych
placówek, a tak naprawdę chodzi o trzy placówki, które są najbardziej tym zainteresowane,
czyli specjalny ośrodek nr 1, nr 2 i Szkoła Podstawowa Specjalna 24, inaczej to, co pytała
Pani  przewodnicząca  Struzik,  inaczej  tutaj  Zarząd  Jednostek  Oświatowych.  Powstał  ten
problem. Doszło do spotkania po tej komisji na drugi dzień z Panią dyrektor. No i w efekcie
zostały, proszę Państwa - informuję - no zaokrąglone te sumy, z tym że to jest kwota 50 gr,
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żebyście  Państwo rozumieli  o  w jakich  kwotach rozmawiamy,  czyli  no są to  praktycznie
żadne pieniądze. Ja powiem tak, z tego, co mnie informują, co mi powiedziano, no przecież
ja nie jestem nauczycielem w szkole specjalnej, żeby Panie prezydencie te dodatki pokryły w
cudzysłowie straty od września przyszłego roku, to powinny wzrosnąć o 15 - 20 procent, a
nie  o  50 gr.  Dlaczego  od  września?  No  bo  do  września...  do  sierpnia,  przepraszam,
nauczyciele mają tak umowy skonstruowane o pracę, że te dodatki nie zmienią, tak jak się
nie zmienią dodatki  dyrektorów do końca ich kadencji.  Więc to jest kwestia no 15 - 20
procent a 50 gr, no to jest troszeczkę zasadnicza różnica i tutaj jest, że tak powiem, no
problem. Dlatego, żeby zakończyć i nie przedłużać, Panie prezydencie, ponieważ ten wniosek
tutaj  Klubu  Radnych  PiS-u  został  odrzucony,  by  zdjąć  to  z  porządku,  większość  tak
zdecydowała, więc większość za chwilę przegłosuje również ten regulamin, ja mam prośbę.
Na początku, przepraszam, inaczej, po uchwaleniu dzisiaj, kiedy już ten regulamin stanie się
faktem  na  początku  stycznia,  po  tym  okresie  świątecznym  w  imieniu  Solidarności
oświatowej,  ale  myślę,  że  i  pozostali  koledzy  z  dwóch  pozostałych  reprezentatywnych
związków  to  samo  zrobią,  się  przyłączą,  bo  tutaj  warto  nadmienić,  że  rzeczywiście  ta
współpraca była trzech związków zawodowych ścisła telefonicznie, spotykaliśmy się, żeby no
wywalczyć jak najlepszy ten regulamin, z prośbą, byśmy usiedli do stołów negocjacyjnych.
Mamy  czas  do  sierpnia.  Nawet  na  sesji  sierpniowej  można  jeszcze  coś  zmienić  w  tym
regulaminie,  jeżeli  chodzi o ten rozdział  piąty.  Dlaczego? No dlatego,  że planowana jest
podwyżka płac pięć procent, inflacja jest taka sama, więc jak gdyby nauczyciele twierdzą, że
nie tylko nie dostaną podwyżki, ale jeszcze przez te parę miesięcy z tytułu tego nowego
regulaminu utracą  jakieś tam pieniądze,  jeżeli  chodzi o dodatki.  Dlatego  ja  bym bardzo
prosił, jeżeli wpłynie takie pismo, a wpłynie, że Pan prezydent pochylił się, że tak powiem
pozytywnie nad tym pismem, również i Pan skarbnik, skoro już doszedł do Pana prezydenta,
byśmy  mogli  wznowić  przynajmniej  w  tym  jednym  punkcie  negocjacje  dotyczące  tego
regulaminu. Tyle wyjaśnień z mojej strony. Dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy
bardzo. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos jeszcze w dyskusji nad tym projektem? Nie
widzę. Pan prezydent, proszę bardzo.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Panie przewodniczący, ja
jeszcze raz podziękuję wszystkim związkom zawodowym rzeczywiście za zaangażowanie, za
to podpisanie tego protokołu, za to, że uzgodniliśmy, jak rozumiem, wspólnie ten projekt, bo
to  jest  dla  mnie  bardzo  istotne.  Sam  Pan  przewodniczący  podkreślił,  że  były  długie
konsultacje.  Związki  -  taka  jest  rola  związków,  a  my  szanujemy  tę  rolę  związków  -
upominają się o pracowników i to dotyczy to oczywiście każdej sfery, natomiast tutaj także,
jeśli  chodzi o nauczycieli.  Tak jak Pan przewodniczący podkreślił  dzisiaj  pewnego rodzaju
kontrowersje wywołała kwestia - to też, żebyśmy zrozumieli - pewnych dodatków, tak, które
z  perspektywy,  którą my prezentujemy,  czy prezentowaliśmy rzeczywiście  w sytuacji,  w
której zajęcia się nie odbywają nie powinny być wypłacane, dodatki,  nie wynagrodzenie,
dodatki,  tak, za trudne warunki.  I rzeczywiście na tym stanowisku staliśmy i stoimy, bo
uważamy, że w tej sytuacji to wynagrodzenie rzeczywiście, jeśli zajęcia się nie odbywają, to
sam dodatek za trudne warunki, kiedy zajęcia się nie odbywają po prostu nie powinien być
wypłacany. I cieszę się, że doszliśmy do konsensusu. Jeśli Pan przewodniczący widzi jeszcze
jakąś potrzebę rozmów oczywiście będziemy gotowi do dalszych rozmów, natomiast sądzę,
że w tej sytuacji i w kontekście, w tym punkcie raczej jesteśmy wszyscy zgodni. Natomiast
jeszcze  raz  powtórzę  -  dziękuję  za  dotychczasową  współpracę,  za  rozmowy,  za  przede
wszystkim konstruktywną także, tak, bo tutaj też mogę potwierdzić to, że myśmy wychodzili
z innego punktu,  ale potrafiliśmy się spotkać w miejscu, gdzie jest właśnie kompromis i
gdzie tutaj raczej nie mówimy o tym, że ktokolwiek cokolwiek straci. Raczej mówimy o tym,
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że  ten  wzrost  wynagrodzeń  z  tego  tytułu  tych  dodatków  nie  będzie  duży  jak  byłby  w
przypadku właśnie tych procentowych powiązań z wynagrodzeniem zasadniczym, ale to też
wynika z tego, że dzisiaj wynagrodzenia zarówno dyrektorów, jak i nauczycieli w szkołach
specjalnych rzeczywiście należą do najwyższych w Polsce i z tego się oczywiście cieszymy,
bo to jest ciężka praca, odpowiedzialna praca, natomiast trzeba było racjonalnie podejść w
tym momencie do tego regulaminu. Jeszcze Pan.... (???)”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Do  mikrofonu
prosimy, bo nie słychać.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „To jeszcze errata mała.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Skarbnicza errata,
prosimy bardzo.”

Pan  Wojciech Ostrowski  Skarbnik Miasta Płocka powiedział:  „Ja tylko jeszcze chciałem
powiedzieć,  bo  jakby  całkowicie  to  pomijamy,  co  jest  myślę  też  jednym  z  istotnych
elementów tych zmian w regulaminie, które notabene również powstały dzięki walce bardzo
mocnej o to związków zawodowych, czyli mówimy o zwiększaniu kwot za wychowawstwo.
Jak wiemy na dzień dzisiejszy to, co była mowa o zwiększeniu do 400 zł przez rząd chyba nie
przeszło  i  nie  będzie  tego,  natomiast  my to  podwyższamy do  450 zł  z  300.  Ta  zmiana
regulaminu w najbliższym roku będzie nas kosztowała około 2 000 000 zł więcej, żeby była
jasność  jakby  dla  wszystkich.  To  nie  jest  tak,  że  my  robimy  te  zmiany  patrząc,  że  w
najbliższym roku  czy  dwóch  my  cokolwiek  oszczędzimy.  W  związku  z  tym to  są  jakby
również  elementy,  które  dla  prawie  1/3,  bo to  jest  ponad 700 nauczycieli,  którzy mają
wychowawstwo,  są  pozytywne,  całkowicie  pozytywne,  a  nie  negatywne,  ponieważ
negatywnych tam nie ma. Także to tyle tylko.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Nie widać więcej zgłoszeń.”

14. zmiany Uchwały Nr 712/XL/2022 Rady Miasta Płocka z dnia 31 marca 2022
r.  w sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  na lata 2022-
2025, zmienionej Uchwałą Nr 862/XLIX/2022 Rady Miasta Płocka z dnia 29
grudnia 2022 r. oraz Uchwałą Nr 1047/LX/2023 Rady Miasta Płocka z dnia
28 grudnia 2023 r. (druk nr 177),

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Zatem
przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt czternasty - projekt uchwały na druku nr 177 w
sprawie zmiany Uchwały nr 712/XL/2022 Rady Miasta Płocka z dnia 31 marca 2022 r. w
sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025, zmienionej Uchwałą nr
862/XLIX/2022 Rady Miasta Płocka z dnia 29 grudnia 2022 r. oraz Uchwałą nr 1047/LX/2023
Rady Miasta Płocka z dnia 28 grudnia 2023 r. (druk nr 177). Czy do tego dokumentu są
potrzebne jakieś dodatkowe wyjaśnienia bądź są pytania? Nie widać. Dziękuję.”

15. zmiany Uchwały Nr 436/XXV/2020 Rady Miasta Płocka z dnia 26 listopada
2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Płock (druk nr
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178),

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny  punkt,
punkt  piętnasty  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  178  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr
436/XXV/2020  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  26  listopada  2020  r.  w  sprawie  wyznaczenia
obszaru  i  granic  aglomeracji  Płock.  Czy  tutaj  jakieś  dodatkowe  pytania  poza  innymi
komisyjnymi? Nie widzę.”

16. ustanowienia w Płocku roku 2025 Rokiem Teatru Płockiego (druk nr 179), 

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
szesnasty - projekt uchwały na druku nr 179 w sprawie ustanowienia w Płocku roku 2025
Rokiem Teatru Płockiego. Czy tutaj jakieś pytania? Nie widzę. Dziękuję.”

17. zmiany  Programu  współpracy  Gminy  -  Miasto  Płock  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.  3 ust.  3 ustawy o
działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  na  2025  rok,
stanowiącego załącznik do uchwały Nr 115/V/2024 Rady Miasta Płocka z
dnia 26 września 2024 roku (druk nr 182),

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
siedemnasty - projekt uchwały na druku nr 182 w sprawie zmiany Programu współpracy
Gminy-Miasto Płock z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3
ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok, stanowiącego
załącznik do Uchwały nr 115/V/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 26 września 2024 roku. Czy
tutaj jakieś pytania, wątpliwości? Nie widzę.”

18. rozpatrzenia petycji grupy osób z dnia 25.09.2024 r. (druk nr 180),

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny  punkt,
osiemnasty - projekt uchwały na druku nr 180, projekt  uchwały w sprawie rozpatrzenia
petycji grupy osób z dnia 25.09.2024 r. Czy tutaj jakieś pytania ze strony Państwa Radnych?
Nie widzę. Dziękuję.”

19. rozpatrzenia petycji osoby fizycznej z dnia 9.08.2024 r. (druk nr 181),

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
dziewiętnasty  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  181  w sprawie  rozpatrzenia  petycji  osoby
fizycznej z dnia 9.08.2024 r. Czy tutaj są jakieś osoby chętne do zabrania głosu? Również
nie widzę.”

20. sprostowania oczywistej omyłki w uchwale Nr 161/VII/2024 Rady Miasta
Płocka  z  dnia  28  listopada  2024  r.  w  sprawie  określenia  zasad  i  trybu
przeprowadzania  konsultacji  społecznych  budżetu  obywatelskiego  z
mieszkańcami miasta Płocka (druk nr 183). 

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „I ostatni punkt,
dwudziesty - projekt uchwały na druku nr 183, dzisiaj wprowadzony do porządku obrad, w
sprawie sprostowania rzeczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale nr 161/VII/2024 Rady Miasta
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Płocka z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania
konsultacji społecznych budżet obywatelskiego z mieszkańcami miasta Płocka. Czy do tego
dokumentu  są  potrzebne  jakieś  dodatkowe  wyjaśnienia?  Nie  widzę.  Zatem dobrnęliśmy,
Szanowni  Państwo,  do  końca  etapu  pierwszego.  Przed  nami  etap  II  -  głosowanie  nad
zgłoszonymi  wnioskami  i  projektami  uchwał.  Pozwólcie  Państwo,  że  tradycyjnie  będę
odczytywał numer punktu i numer druku, który będziemy głosować […].”

II etap – głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami i projektami uchwał

Głosowanie nad projektami uchwał w sprawach: 

1. zmieniająca uchwałę w sprawie emisji  obligacji  oraz zasad ich zbywania,
nabywania i wykupu (druk nr 174),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 174.

Wynik głosowania:
za – 18
przeciw – 1
wstrzymujące – 4
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA  NR  162/VIII/2024  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  19  grudnia 2024  roku
zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i
wykupu stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.

2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2024-
2051 (druk nr 175),

Pod  głosowanie  został  poddany  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  175
(z autopoprawką).

Wynik głosowania:
za – 16
przeciw – 0
wstrzymujące – 7
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 163/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2024-
2051 stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.

3. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2024 (druk nr 176),

Pod  głosowanie  został  poddany  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  176
(z autopoprawką).

Wynik głosowania:
za – 16
przeciw – 0
wstrzymujące – 7
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
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UCHWAŁA  NR  164/VIII/2024  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  19  grudnia 2024  roku
zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2024 stanowi załącznik nr 30
do niniejszego protokołu

4. Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata  2025-2051
(druk nr 146),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 146 (z wnioskiem
Prezydenta Miasta Płocka).

Wynik głosowania:
za – 16
przeciw – 3
wstrzymujące – 4
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 165/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025-2051
stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.

5. Uchwała Budżetowa Miasta Płocka na rok 2025 (druk 147),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 147 (z wnioskiem
Prezydenta Miasta Płocka).

Wynik głosowania:
za – 16
przeciw – 7
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

Uchwała Budżetowa Miasta Płocka na rok 2025 nr 166/VIII/2024 Rady Miasta Płocka
z dnia 19 grudnia 2024 roku stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.

6. przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Płocka na 2025 rok (druk
nr 166),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 166.

Wynik głosowania:
za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 167/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie przyjęcia  planów pracy stałych Komisji  Rady Miasta Płocka na 2025 rok
stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.

7. przyjęcia ramowego pracy Rady Miasta Płocka na 2025 rok (druk nr 167),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 167.

Wynik głosowania:
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za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 168/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie  przyjęcia  ramowego  pracy  Rady  Miasta  Płocka  na  2025  rok stanowi
załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.

8. zmiany  Uchwały  nr   829/XLVIII/2022  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  24
listopada  2022 roku  w sprawie  trybu udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla
jednostek  oświatowych  funkcjonujących  na  terenie  miasta  Płocka
prowadzonych  przez,  inne  niż  miasto  Płock  organy  -  osoby  prawne  lub
fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i
wykorzystania (druk nr 168),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 168.

Wynik głosowania:
za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 169/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie zmiany Uchwały nr  829/XLVIII/2022 Rady Miasta Płocka z dnia 24 listopada
2022 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla jednostek oświatowych
funkcjonujących na terenie miasta Płocka prowadzonych przez, inne niż miasto Płock
organy  -  osoby  prawne  lub  fizyczne  oraz  trybu  przeprowadzania  kontroli
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania stanowi załącznik nr 35 do niniejszego
protokołu.

9. wydzierżawienia  w  trybie  bezprzetargowym  nieruchomości  gruntowej
stanowiącej  własność  Gminy-Miasto  Płock,  położonej  w  Płocku  przy  ul.
Otolińskiej (obr. 6) (druk nr 169),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 169.

Wynik głosowania:
za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 170/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie  wydzierżawienia  w  trybie  bezprzetargowym  nieruchomości  gruntowej
stanowiącej własność Gminy-Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Otolińskiej
(obr. 6) stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.

10. przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt Gminy – Miasto Płock w roku 2025” (druk nr 170),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 170.
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Wynik głosowania:
za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 171/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt Gminy – Miasto Płock w roku 2025” stanowi załącznik nr 37
do niniejszego protokołu.

11. przyjęcia  dla  Gminy-Miasto  Płock  Wieloletniego  Planu  Rozwoju  i
Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnych na lata 2025-2029
(druk nr 171),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 171.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 1
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 172/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie przyjęcia dla Gminy-Miasto Płock Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji
Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnych na lata 2025-2029 stanowi załącznik nr
38 do niniejszego protokołu.

12. zmian w Statutach Osiedli Miasta Płocka (druk nr 172),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 172.

Wynik głosowania:
za – 19
przeciw – 0
wstrzymujące – 3
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 173/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie  zmian  w  Statutach  Osiedli  Miasta  Płocka stanowi  załącznik  nr  39  do
niniejszego protokołu.

13. ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach
i placówkach oświatowych prowadzonych przez miasto Płock (druk nr 173),

Pod  głosowanie  został  poddany  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  173  (z
autopoprawką).

Wynik głosowania:
za – 16
przeciw – 7
wstrzymujące – 0
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W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA NR 174/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i
placówkach oświatowych prowadzonych przez miasto Płock stanowi załącznik nr 40
do niniejszego protokołu.

14. zmiany Uchwały Nr 712/XL/2022 Rady Miasta Płocka z dnia 31 marca 2022
r. w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-
2025, zmienionej Uchwałą Nr 862/XLIX/2022 Rady Miasta Płocka z dnia 29
grudnia 2022 r. oraz Uchwałą Nr 1047/LX/2023 Rady Miasta Płocka z dnia
28 grudnia 2023 r. (druk nr 177),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 177.

Wynik głosowania:
za – 20
przeciw – 0
wstrzymujące – 3
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 175/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie zmiany Uchwały Nr 712/XL/2022 Rady Miasta Płocka z dnia 31 marca 2022
r. w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  lata  2022-2025,  zmienionej
Uchwałą  Nr  862/XLIX/2022 Rady Miasta  Płocka z dnia  29 grudnia  2022 r.  oraz
Uchwałą Nr 1047/LX/2023 Rady Miasta Płocka z dnia 28 grudnia 2023 r. stanowi
załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.

15. zmiany Uchwały Nr 436/XXV/2020 Rady Miasta Płocka z dnia 26 listopada
2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Płock (druk nr
178),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 178.

Wynik głosowania:
za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 176/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie zmiany Uchwały Nr 436/XXV/2020 Rady Miasta Płocka z dnia 26 listopada
2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Płock stanowi załącznik
nr 42 do niniejszego protokołu.

16. ustanowienia w Płocku roku 2025 Rokiem Teatru Płockiego (druk nr 179), 

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 179.

Wynik głosowania:
za – 23
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przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 177/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie  ustanowienia  w  Płocku  roku  2025  Rokiem  Teatru  Płockiego stanowi
załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.

17. zmiany  Programu  współpracy  Gminy  -  Miasto  Płock  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.  3 ustawy o
działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  na  2025  rok,
stanowiącego załącznik do uchwały Nr 115/V/2024 Rady Miasta Płocka z
dnia 26 września 2024 roku (druk nr 182),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 182.

Wynik głosowania:
za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 178/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie  zmiany  Programu  współpracy  Gminy  -  Miasto  Płock  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności
pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  na  2025  rok,  stanowiącego  załącznik  do
uchwały Nr 115/V/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 26 września 2024 roku stanowi
załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.

18. rozpatrzenia petycji grupy osób z dnia 25.09.2024 r. (druk nr 180),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 181.

Wynik głosowania:
za – 15
przeciw – 0
wstrzymujące – 8
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 179/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie rozpatrzenia petycji grupy osób z dnia 25.09.2024 r. stanowi załącznik nr
45 do niniejszego protokołu.

19. rozpatrzenia petycji osoby fizycznej z dnia 9.08.2024 r. (druk nr 181),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 181.

Wynik głosowania:
za – 17
przeciw – 0
wstrzymujące – 6
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
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UCHWAŁA NR 180/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie rozpatrzenia petycji osoby fizycznej z dnia 9.08.2024 r. stanowi załącznik
nr 46 do niniejszego protokołu.

20. sprostowania oczywistej omyłki w uchwale Nr 161/VII/2024 Rady Miasta
Płocka  z  dnia  28  listopada  2024  r.  w  sprawie  określenia  zasad  i  trybu
przeprowadzania  konsultacji  społecznych  budżetu  obywatelskiego  z
mieszkańcami miasta Płocka (druk nr 183). 

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 183.

Wynik głosowania:
za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 181/VIII/2024 Rady Miasta Płocka z dnia  19 grudnia 2024 roku w
sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr 161/VII/2024 Rady
Miasta  Płocka  z  dnia  28  listopada  2024  r.  w  sprawie  określenia  zasad  i  trybu
przeprowadzania konsultacji  społecznych budżetu obywatelskiego z mieszkańcami
Płocka stanowi załącznik nr 47  do niniejszego protokołu.

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „[…]  Dziękuję
Państwu bardzo. Dobrnęliśmy do końca głosowania.”

Ad. pkt 6

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Teraz przed nami
punkt  szósty - sprawozdanie  Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami.  Prosimy
bardzo Panie prezydencie.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!
Wysoka Rado! Szanowni Mieszkańcy! Chciałbym w tym momencie raz jeszcze podziękować
za głosowanie i uchwalenie budżetu miasta na rok 2025. Dziękuję wszystkim tym, którzy
przygotowywali ten budżet, oczywiście na czele z Panem skarbnikiem i jego zespołem, ale
także wiceprezydentami, sekretarzem i wszystkimi odpowiedzialnymi dyrektorami, ale także
pracownikami.  Dziękuję  także Państwu Radnym. Jestem przekonany,  że Płock ma dobry
budżet, który będzie służył dalej rozwojowi naszego miasta, a przed nami duże wyzwanie,
bardzo duże wyzwanie realizacji tego ambitnego budżetu, ponad 1,5 miliarda złotych, które
chcemy spożytkować na rzecz zaspokojenia potrzeb mieszkańców Płocka, tak by Płock był
miastem jeszcze lepszym do życia, w którym każdy będzie czuł się potrzebny, każdy czuł się
dobrze.  Szanowni  Państwo,  chciałbym  w  tym  momencie  złożyć  sprawozdanie  z  prac
pomiędzy sesjami za okres od 28 listopada do 18 grudnia. I między innymi w tym okresie
brałem udział w jubileuszu 25-lecia Akademii Mazowieckiej w Płocku. Brałem także udział w
przygotowaniach  IX  edycji  "Paki  dla  Rodaka",  która  w  tym  roku  trafiła  do  Polaków  w
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Mołdawii, Rumunii, ale także do Żytomierza na Ukrainie. Dziękuję wszystkim tym, którzy
zaangażowali  się  w  różny  sposób  w  zbiórkę  darów,  liderom  tej  akcji,  czyli  tu  Panu
sekretarzowi  dziękuję,  Albertowi  Dynie,  a  także  dyrektorowi  Danielowi  Urbańskiemu.
Niektórzy nasi dyrektorzy z naszych szkół również brali udział w tej wyprawie do właśnie
Mołdawii, do Polaków w Bielcach, w naszym mieście partnerskim. Także ogromne, ogromne
podziękowania  i  dla  tych  wolontariuszy,  którzy  zbierali  te  dary,  jak  i  tych,  którzy
uczestniczyli  w tych wyprawach. Otwierałem płocki jarmark bożonarodzeniowy na Starym
Rynku. Odwiedziłem dzieci w płockich przedszkolach, żłobkach, rodzinnych domach dziecka,
rodzinach  zastępczych  zawodowych,  w  Szpitalu  Świętej  Trójcy  w  ramach  tegorocznych
Mikołajek. Tutaj dzielnie po raz pierwszy towarzyszył mi wiceprezydent Łukasz Jankowski,
nie tak dostojnie jak wiceprezydent Roman Siemiątkowski swego czasu, ale jednak dawał
radę, robił co mógł, co w jego mocy. Szanowni Państwo, uczestniczyłem w wielu spotkaniach
z mieszkańcami Płocka, tych świątecznych, między innymi z płockimi przedsiębiorcami, gdzie
towarzyszył  mi  wiceprezydent  Artur  Zieliński,  także z przedstawicieli  mediów, z płockimi
sportowcami, tutaj towarzyszył mi wiceprezydent Łukasz Jankowski, z dyrektorami płockich
placówek oświatowych,  tutaj  także z wiceprezydentem Łukaszem Jankowskim byliśmy,  a
także z  pracownikami  Książnicy  Płockiej  i  w końcu to  spotkanie  szczególne,  które  miało
miejsce wczoraj bodajże,  z radnymi  miasta Płocka.  Także bardzo,  bardzo dziękuję  za te
wszystkie dobre spotkanie z mieszkańcami. Wraz z wiceprezydentem Piotrem Dyśkiewiczem
uroczyście podpisałem umowę na dofinansowanie do budowy Parku Międzytorze w Płocku.
Otrzymaliśmy na ten cel 4 000 000 z budżetu samorządu województwa mazowieckiego, 1,5
miliona  wpisaliśmy  już  na  rok  przyszły,  a  2,5  na  rok  2026.  Byłem obecny  również  na
zaproszenie  organizatorów  tegorocznej  X  edycji  turnieju  gwiazdkowego  w  karate
tradycyjnym,  a  także  wraz  z  wiceprezydentem Arturem,  przepraszam,  wiceprezydentem
Łukaszem Jankowskim wręczyłem nagrody, stypendia sportowe oraz stypendia artystyczne
na spotkaniu z przedstawicielami kultury, organizacji pozarządowych oraz wolontariuszami.
Wspólnie z Elżbietą Dzikowską i radną Darią Domosławską - nie ma w tej chwili Pani radnej,
ale  dziękujemy  jej  za  jej  zaangażowanie  w  tym  zakresie  -  uczestniczyłem  w  nadaniu
płockiego  mola  imienia  Tony  Halika,  podróżnika,  dziennikarza,  operatora  filmowego  i
fotografa.  Ta  uchwała  rady  miasta,  która  niedawno  była  na  sesji  rady  miasta,  została
urzeczywistniona.  Spotkałem się z płocczanami podczas uroczystej wigilii  przed ratuszem
razem  z  naszymi  biskupami  -  biskupem  Szymonem  Stułkowskim  i  biskupem  kościoła
mariawickiego.  I  podobnie  jak  moi  zastępcy  przyjmowałem interesantów.  Wiceprezydent
Łukasz Jankowski uczestniczył w jubileuszu "Złote Gody". Mam wrażenie, że to także jego
ulubiona uroczystość, gdzie może rzeczywiście złożyć gratulacje najstarszym małżeństwom
w Płocku, które świętują ten jubileusz pięćdziesięciolecia. Wręczył medale i nagrody młodym
zawodnikom podczas uroczystej ceremonii zakończenia Turnieju Piłki Ręcznej Mini Handball
w Szkole Podstawowej nr 16 w Płocku. Odbył także spotkanie z młodzieżą z Francji oraz z
Irlandii w ramach programu "Erasmus plus". Brał udział także w posiedzeniu Płockiej Rady
Sportu,  a  także  Płockiej  Rady  Seniorów.  Wiceprezydent  Piotr  Dyśkiewicz  między  innymi
podpisywał  umowy  w  formie  aktów  notarialnych  dotyczących  ustanowienia  odrębnej
własności lokalu i jego sprzedaży, a także przyjmował interesantów w sprawie przydziału
lokali z zasobów Gminy Miasta Płock. Wiceprezydent Artur Zieliński między innymi brał udział
w spotkaniu dotyczącym prac nad obwodnicą kolejową w ciągu linii 33 z przedstawicielami
PKP  i  Polskich  Linii  Kolejowych  SA.  Uczestniczył  w  spotkaniach  roboczych  dotyczących
zagospodarowania wód opadowych w obrębie zlewni A i B na terenie miasta Płocka poprzez
zastosowanie  elementów  zielono-niebieskiej  infrastruktury.  Na  ten  cel,  jak  Państwo
pamiętają,  chcemy  pozyskać  środki  w  wysokości,  tak  jak  wspomniałem  wcześniej,
150 000 000 zł  środków  unijnych.  Wiceprezydent  Artur  Zieliński  także  prowadził  finał
płockiej  Akademii  Przedsiębiorczości  i  Innowacyjności.  Uczestniczył  w  obradach  komisji
Związku Miast Polskich. Przyjmował delegację z Aveiro w ramach projektu miast przyszłości.
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Brał udział, o tym także wspomniałem wcześniej, podczas debaty - w punkcie pierwszym
bodajże  -  w  pierwszym  kongresie  bezpieczeństwa  organizowanym  przez  Orlen  SA.
Uczestniczył w spotkaniu dotyczącym przebiegu drogi ekspresowej S10 przez Mazowsze i
sposobu jej połączenia z Płockiem z projektantami tej trasy oraz mieszkańcami Płocka w
ramach  drugiej  tury  konsultacji  społecznych.  Brał  udział  w  wydarzeniu  "Współpraca
międzysamorządowa szansą na rozwój i doświadczenie - wnioski na przyszłość" w Jachrance,
uczestniczył także w posiedzeniu Zgromadzenia Związku Gmin Regionu Płockiego, a także
brał udział w spotkaniu dotyczącym sporządzenia zintegrowanego planu inwestycyjnego w
rejonie  ulic  Maszewskiej  i  Dobrzyńskiej  w  Płocku,  a  także  brał  udział  w  spotkaniu  z
przedstawicielami Orlenu, Zarządu Dróg Powiatowych i Gminy Stara Biała dotyczącym drogi
ekspresowej S10 i realizacji węzła Orlen, o którym wspomniał także Pan przewodniczącym i
uczestniczył w spotkaniu wigilijnym członków Izby Gospodarczej Regionu Płockiego, a także
w komisjach rady miasta. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie  prezydencie.  Czy  są  jakieś  pytania  z  Państwa  strony  do  sprawozdania  Pana
prezydenta? Nie widzę. Dziękuję.”

Ad. pkt 7

Sprawozdanie  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Płocka  z  pracy  między
sesjami.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu.  Punkt siódmy - sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta  Płocka z
pracy między sesjami. Szanowni Państwo, tradycyjnie po poprzedniej sesji  podpisywałem
dosyć dużą stertę dokumentów. W dniu 29 listopada uczestniczyłem w uroczystościach 25-
lecia  Akademii  Mazowieckiej  w  Płocku.  W  dniu  3 grudnia  uczestniczyłem  we  wspólnym
posiedzeniu  wszystkich  komisji  na  temat  projektu  budżetu  miasta  Płocka  na  rok  2025.
4 grudnia  spotkałem  się  z  prezesem PZU  Zdrowie  w  Płocku  Panią  Dorotą  Zakrzewską.
Brałem udział w kolejnych konsultacjach do spraw przebiegu drogi ekspresowej S10. I tutaj
moja prośba do wszystkich Państwa. Te konsultacje trwają do 3 grudnia... do 3 stycznia, o
ile dobrze pamiętam datę. Można składać ankiety dotyczące poparcia wariantów przebiegu
drogi S10. To jest chyba finalny już element, gdy jeszcze mamy możliwość wypowiadania się
w  tej  materii.  Jest  bardzo  duża  szansa  na  to,  że  wybrany  zostanie  ten  wariant
najkorzystniejszy dla Płocka. Ale mimo wszystko ja Państwa proszę i warto, żeby każdy, kto
chociaż trochę interesuje się przebiegiem tej drogi, a przede wszystkim przyszłością Płocka,
zwłaszcza dla kolejnych pokoleń płocczan bardzo proszę, żeby wypełnił ankietę, wysłał. Na
stronie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w zakładce oddziału bydgoskiego,
który nadzoruje tą inwestycję są ankiety. Wypełnienie jej to jest naprawdę minuta. Króciutka
ankietka. Warto wysłać, raz jeszcze, ankietę w interesie wszystkich mieszkańców naszego
Płocka.  Jednocześnie  też  proszę,  żebyście  Państwo  rozpowszechnili  tą  wiedzę  do  swoich
znajomych, sąsiadów. Źle by było, gdybyśmy na finale byli mniej aktywni od gmin, które
popierają  warianty  dalej  od Płocka  preferowane.  11 grudnia  uczestniczyłem w spotkaniu
wigilijnym  rady  osiedla  Imielnica.  12 grudnia  uczestniczyłem  wraz  z  zespołem  Pana
prezydenta  Artura  Zielińskiego  w  negocjacjach  dotyczących  zintegrowanego  planu
inwestycyjnego.  To  jest  coś  w  co  mnie  Państwo  wrobiliście  na  poprzedniej  sesji  -  w
cudzysłowie - ale ważna rzecz i trzeba to przeprowadzić zgodnie z ustawą. 17 grudnia byłem
wspólnie z Państwem gospodarzem wigilijnego spotkania płockich samorządowców w Domu
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Darmstadt  i  tutaj  raz  jeszcze  szczególne  podziękowania  dla  Pana  wiceprzewodniczącego
Tomasza  Maliszewskiego.  Poza  tym  uczestniczyłem  w  komisjach  merytorycznych,
prowadziłem korespondencję w imieniu rady miasta, spotykałem się z mieszkańcami na ich
prośbę, złożyłem interpelację między sesjami i przygotowywałem dzisiejszą sesję. Dziękuję
bardzo za zaangażowanie wszystkim Państwu wiceprzewodniczący w tym okresie. Czy jakieś
pytania ze strony Państwa do tego sprawozdania? Nie widzę. Dziękuję.”

Ad. pkt 8

Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego  punktu  -  interpelacje  i  zapytania  radnych.  Pani  radna,  Pani  przewodnicząca
Małgorzata Ogrodnik, proszę bardzo. Proszę jeszcze raz przycisnąć i tylko jedno kliknięcie i
nic więcej. Proszę bardzo.”

Pani radna Małgorzata Ogrodnik powiedziała: „W związku z nocnymi wydarzeniami tutaj
na osiedlu Skarpa - mówię tutaj o parkingu znajdującym się na ulicy Na Skarpie za garażami
-  na  wniosek mieszkańców proszę  o  zwiększenie  patroli  nocnych policji  w tym obrębie.
Mieszkańcy mają obawy, że sytuacja podpalenia aut może się powtórzyć. I zwracam się z
ogromną prośbą, żeby takie patrole nocne, prewencyjne były. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy
bardzo. Czy jakieś kolejne jeszcze interpelacje ze strony Państwa na sesji? Pozostałe pewnie
będą na papierze. Dziękuję bardzo.”

Ad. pkt 9

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego  punktu  -  odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  radnych.  Czy  Pan  prezydent
chciałby coś w kontekście przed chwilą pytania zadanego przez Panią radną? Proszę bardzo.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Oczywiście zwrócimy na to
uwagę policji.  Incydent  po raz pierwszy w takim wymiarze, natomiast  wyjaśniany w tej
chwili  jest przez służby i na pewno będzie wymagał większej uwagi służb mundurowych.
Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.”
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Ad. pkt 10

Sprawy różne.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
punktu sprawy różne. Pan radny Leszek Brzeski jako pierwszy, proszę bardzo.”

Pan  radny  Leszek  Brzeski  powiedział:  „Dziękuję  bardzo  Panie  przewodniczący.  Panie
prezydencie,  ja  bym  chciał  jeszcze  po  raz  kolejny  pewnie  wrócić  do  młodzieży  i  do
profilaktyki,  a głównie mi chodzi o palenie e-papierosów. Byłem na spotkaniu,  chyba we
wtorek, z Panem wiceprezydentem Jankowskim. Napisałem kolejną interpelację i dostałem
rzeczywiście  bardzo  obszerną  na  dwie  strony  odpowiedź.  No  dobrze  się  to  czyta  i
teoretycznie jest to naprawdę fajnie przygotowane. Nawet myślę, że można stwierdzić, że to
jest  wzorowo.  Natomiast  ta  teoria  w  żaden  sposób  nie  łączy  się  z  praktyką  i  praktyka
wygląda  zupełnie  inaczej.  Zresztą  możemy  się  wszyscy  przekonać  przejeżdżając  koło
płockich  szkół.  No na szczęście  jeszcze chyba w szkołach podstawowych nie  jest  to  tak
rozpowszechnione palenie, ale wśród szkół średnich no widzimy, co się dzieje. Mało tego, w
wielu szkołach - nie chcę tutaj wymieniać - ale już po prostu łamie się ustawę o zakazie
palenia na obiektach oświatowych i pali się po prostu na terenie szkół. Moja prośba i tutaj
jeszcze raz wracam do tego spotkania z Panem wiceprezydentem, żeby zorganizować, wrócić
może do obrad Stołu Edukacyjnego i tam podjąć taką rzeczywistą próbę no jakby chyba
walki nawet z paleniem. Jeszcze dwa zdania. E-papierosy, które kiedyś nie występowały, nie
były tak popularne, zwykły papieros bardzo szybko można wyczuć, bo specyficzny zapach
dymu, no i jak już go uczeń zapali, czy ktokolwiek zapali, to jest, no musi go praktycznie
wypalić lub w jakiś sposób wygasić go, natomiast elektryczny papieros jest no po prostu raz,
że trudno go nawet zidentyfikować i uczeń raz, dwa razy tak zwane machy zrobi i chowa do
kieszeni  i  po  prostu  nic  się  dalej  nie  dzieje,  ale  jest  to  naprawdę  bardzo,  bardzo  już
nagminne  działanie,  nagminne  palenie  przez  młodzież.  Jeszcze  jedno  gdzieś  czytałem
opracowanie, że już około sześciu procent dzieci w wieku 8 - 10 lat mają kontakt właśnie
głównie z e-papierosami. Także proszę tego nie lekceważyć. Proszę tego nie zbywać jakimiś
informacjami typu odpowiedź na moją interpelację, tylko wspólnie z, nie wiem, z policją, ze
strażą miejską, z wydziałem zdrowia, z lekarzami, z pedagogami, psychologami, dyrekcją i
nauczycielami zajmijmy się tym tematem. Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panu radnemu. Za chwilkę przekażę głos Panu prezydentowi, ale wcześniej informacja dla
Państwa, iż wpłynął do nas, do stołu prezydialnego, wniosek od Pani Honoraty Hirschfeld.
Odczytam ten wniosek adresowany na Przewodniczącego Rady Miasta Płocka: zwracam się z
prośbą o możliwość zabrania głosu na posiedzeniu VIII Sesji  Rady Miasta Płocka. Temat
wypowiedzi  dotyczy drastycznej  podwyżki  wynajmu torów na pływalniach MOSiR Płock z
których  korzystają  kluby  i  stowarzyszenia  pływackie  pracujące  z  dziećmi  i  młodzieżą
uprawiającą sport kwalifikowany pływanie. Za chwilkę poddam pod głosowanie Pani wniosek,
ale wcześniej może Pan prezydent jeszcze według kolejności zgłoszeń do głosowania. Proszę
bardzo, Panie prezydencie.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka powiedział:  „Bardzo dziękuję,  Panie
przewodniczący.  No  odnosząc  się,  znaczy  za  każdym  razem  podkreślamy  Panie  radny
Brzeski...  Już Pan się zgłosił? Jeszcze nic nie powiedziałem. (niezrozumiały głos)To może
udzielimy jeszcze głosu Panu radnemu, bo ja potem znowu, żebym się dwa razy nie odnosił
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Panie przewodniczący. Panie przewodniczący, bo Pan radny jeszcze chciałby uzupełnić swoją
wypowiedź zanim ja coś powiem. (niezrozumiały głos)A jeszcze nic nie zacząłem mówić.
Panie przewodniczący, może byśmy dali głos jeszcze, bo Pan Brzeski dalej chce coś jeszcze
mówić i żebym dwa razy nie odnosił się.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Ja chciałem jak
najszybciej przekazać głos Pani Honoracie Hirschfeld, ale proszę bardzo Panie radny. Proszę
bardzo.”

Pan radny Leszek Brzeski powiedział: „Bardzo dziękuję. Ja właśnie jeszcze, bo trochę nie
dano mi dokończyć, chodzi - myślę, że tu Pani Honorata głównie powie o tym - ale chodzi o
pływalnię Jagiellonka. Nie wiem, czy są prawdziwe informacje, że ma być zamknięta, czy
ograniczona w weekendy. Prosiłbym o informację. Myślę, że tutaj, jeszcze raz mówię o Pani
Honoracie, która tyle lat  tam na pływalni  spędziła i  na pewno będzie miała szczegółowe
informacje. Ale jeżeliby się potwierdziły informacje, że zamykamy na weekend jedną z chyba
ważniejszych pływalni w Płocku, ważniejszych, bo tak jest i tania, no i nie ma takich awarii
jak  z  pływalnią  Podolanka,  także  prosiłbym  o  odpowiedź  i  jeżeli  jest  to  nieprawda,  to
zdementowanie tej odpowiedzi.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Jeszcze jedna informacja,  Szanowni  Państwo.  Był,  wpłynął  również  wniosek od Pana dr.
Sobańskiego o zabranie głosu na sesji, więc również ten wniosek będzie później poddany
pod głosowanie. A teraz Pan prezydent Artur Zieliński, proszę.”

Pan  Artur Zieliński  Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Może wcześniej Pan
prezydent Nowakowski.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Klikam według
tego, co mi się wyświetla. Aha, dobra, Pan prezydent teraz. To który z Panów prezydentów?
Pan prezydent Artur Zieliński, proszę.”

Pan  Artur  Zieliński  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję  Panie
przewodniczący.  Ja  patrząc,  że  nie  było  więcej  zgłoszeń,  pozwoliłem  sobie  jako  ostatni
zabrać głos i odnieść się do pozycji, która była podnoszona podczas obrad dzisiejszej rady
miasta,  a  mianowicie  kwestia  związana  ze  spotkaniem  z  mieszkańcami  osiedla  Góry,
Ciechomice.  W  dniu  wczorajszym  grupa  przedstawicieli  z  tego  osiedla  była  u  mnie.
Rozmawialiśmy przez chwilę na temat tej sytuacji, o której wspomniał Pan radny. Chciałbym
utwierdzić wszystkich przekonaniu raz jeszcze, o tym mówiłem na komisji, temat dotyczy,
bezpośrednio inwestorem w tej kwestii jest mieszkaniec w porozumieniu z wykonawcą. My
jako  inwestor  głównej  inwestycji  ulicy  Browarnej  nie  uczestniczymy  w  żaden  sposób  w
kwestii  związanej  z  przyłączami,  ponieważ  to  są  indywidualne  umowy  pomiędzy
mieszkańcami a wykonawcą. Wykonawca zgodził się podjąć kwestii dodatkowych umów i to
dzisiaj jest realizowane. Po wczorajszej rozmowie doszliśmy do wniosku, że miasto powinno
uczestniczyć w rozmowach pomiędzy mieszkańcami i wykonawcą. Poprosiłem o wyznaczenie
takiego  terminu.  Ten  termin  został  wyznaczony  na  dzień  ósmego.  Ja  również  z  moimi
przedstawicielami będę uczestniczył w tym spotkaniu tak, żeby przyjrzeć się w tej relacji
między wykonawcą przyłączy a odbiorcami indywidualnymi.  Jeżeli  będzie potrzebna tutaj
pomoc ze strony miasta, albo doradzenie, czy ze strony MZD, czy z mojej to my będziemy,
ale my jesteśmy troszeczkę z boku całej tej sytuacji, niemniej jednak zaoferowałem pomoc
urzędu  miasta  w  zakresie  współpracy  i  jak  najszybciej  przeprowadzenia  tej  inwestycji
towarzyszącej naszej głównej. Dziękuję.”
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Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie prezydencie. Pani radna Małgorzata Ogrodnik, proszę.”

Pani radna Małgorzata Ogrodnik powiedziała: „Ja w sprawach różnych chciałabym przede
wszystkim podziękować i pogratulować sekretarzowi miasta Panu Albertowi Dynie za to, że
tak pięknie zmienia się ratusz wewnątrz. Nie mówię tutaj tylko o ozdobach świątecznych, ale
mówię tutaj również o monitorach, gdzie w pigułce możemy zobaczyć najważniejsza miejsce
w Płocku i goście, którzy odwiedzają nasz ratusz mogą zapoznać się, jak również obrazy,
które zostały wyeksponowane. Gratuluję Panie sekretarzu, no i liczę, że te działania dalej
będą się przekładać w tak dobrej pracy. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Ponownie Pan prezydent Andrzej Nowakowski, proszę.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Dobrze, a teraz spróbuję.
Rzeczywiście tutaj fajnie, że ktoś zauważa tę także aktywność na tym polu Pana sekretarza,
bo rzeczywiście fajnie jest, że nawet to otoczenie wokół nas, nie tylko to świąteczne, ale
także i to związane z chociażby elementami patriotycznymi warto, warto podkreślać, także
dziękuję. Natomiast odnosząc się do wypowiedzi Pana radnego Brzeskiego ja z jednej strony
cieszę się, że Pan radny zauważył, że odpowiedź na interpelację Pana jest pogłębiona, jest
merytoryczna,  stanowi rzeczywiście no spojrzenie takie  wielopłaszczyznowe na problem i
rzeczywiście  otwarci  jesteśmy  na  kontynuację  tego  wątku  w  różny  sposób,  licząc  na
aktywność również Pana radnego za każdym razem. Wiem, że odbyło się spotkanie także
Pana radnego z wiceprezydentem Łukaszem Jankowskim, który także mając dzieci podchodzi
do tego tematu bardzo odpowiedzialnie i poważnie. Robimy, co w naszej mocy w zakresie
przewidzianym prawem środków, i jeśli będą jakieś konkretne pomysły, postulaty poza tym,
że  spotkajmy  się  i  rozmawiajmy,  ale  konkretnie  co  takiego  możemy  zrobić,  bo  będzie
przynosiło to pozytywne efekty, a czego na przykład nie robimy jeszcze, bo wiele rzeczy, o
czym także Pan wie z interpelacji, realizujemy i będziemy dalej konsekwentnie realizować, to
jak  najbardziej  będziemy robić.  Mam ogromną prośbę,  Panie  radny,  jeśli  ma Pan  jakąś
wiedzę, że w jakiejś szkole dochodzi do łamania prawa, to bardzo proszę nie insynuować,
sugerować, tylko powiadomić wiceprezydenta, Panią dyrektor, bo to jest naprawdę... fatalnie
to brzmi, że ma Pan jakąś wiedzę, że gdzieś łamane prawo, mówi Pan to publicznie na sesji
rady miasta, ale z drugiej strony Pan nie powie gdzie. No, jeśli zależy nam rzeczywiście na
tym, na dobru dzieci, to nigdzie to prawo nie powinno być łamane, w żadnej szkole, także w
kontekście  wychowania  dzieci  bez  papierosów.  Dobrze,  więc  tutaj  z  tej  strony  chyba
wszystko. Jeśli chodzi o kwestię pływalni, no to odniesiemy się pewnie po informacji od Pani
Honoraty. A w kontekście Jagiellonki, to nie ma takich planów. Przynajmniej na ten moment
taka informacja ze strony spółki do ratusza nie wpłynęła, to od razu mogę powiedzieć. I
jeszcze ja korzystając z tego, że jestem u głosu, chciałbym Państwa Radnych poinformować
w wykonaniu § 5 Uchwały nr 540/XXXI/2017 Rady Miasta Płocka z dnia 27 kwietnia 2017
roku  w  sprawie  określenia  zasad  wnoszenia,  cofania  i  zbywania  udziałów  i  akcji  przez
Prezydenta Miasta Płocka o wniesieniu udziałów do następujących spółek prawa handlowego.
Płocki  Zakład  Opieki  Zdrowotnej  Spółka z ograniczoną  odpowiedzialnością.  W  wykonaniu
Zarządzenia  nr  557  Prezydenta  Miasta  Płocka  z  dnia  16 grudnia  2024  roku  w  sprawie
wniesienia do spółki pod firmą Płocki Zakład Opieki Zdrowotnej Spółka z z siedzibą w Płocku
wkładu pieniężnego z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego Uchwałą nr
23/ZW/2024 Nadzwyczajnego Zgromadzenia Wspólników Spółki z dnia 17 grudnia 2024 roku
dokonano podwyższenia kapitału zakładowego o kwotę 3 000 000 zł poprzez ustanowienie
6000  nowych  i  równych  udziałów  o  wartości  nominalnej  500 zł  każdy,  objętych  przez
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wspólnika spółki Gminę Miasto Płock. Udziały w podwyższonym kapitale zakładowym zostały
pokryte wkładem pieniężnym pochodzącym ze środków zabezpieczonych w budżecie miasta
Płocka na 2024 rok, zadanie nr 02/WNW/I - Płocki Zakład Opieki Zdrowotnej Spółka z o.o. I
punkt  drugi  -  Miejski  Zakład  Gospodarki  Mieszkaniowej  TBS  Spółka  z  ograniczoną
odpowiedzialnością.  W  wykonaniu  Zarządzenia  nr  558  Prezydenta  Miasta  Płocka  z  dnia
16 grudnia 2024 roku w sprawie wniesienia do spółki pod firmą Miejski Zakład Gospodarki
Mieszkaniowej TBS Spółka z o.o. z siedzibą w Płocku wkładu pieniężnego z przeznaczeniem
na  podwyższenie  kapitału  zakładowego  Uchwałą  nr  18/ZW/2024  Nadzwyczajnego
Zgromadzenia  Wspólników  spółki  z  dnia  17 grudnia  2024  roku  dokonano  podwyższenia
kapitału  zakładowego o  kwotę 619 500 zł  poprzez  ustanowienie  1239 nowych i  równych
udziałów o wartości nominalnej 500 zł każdy, objętych przez wspólnika spółki Gminę Miasto
Płock. Punkt drugi - udziały w podwyższonym kapitale zakładowym zostały pokryte wkładem
pieniężnym pochodzącym ze środków zabezpieczonych w budżecie miasta Płocka na 2024
rok,  zadanie  nr  10/WNW/I  -  Miejski  Zakład  Gospodarki  Mieszkaniowej  TBS  Spółka  z
ograniczoną odpowiedzialnością. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie prezydencie. Pan radny Leszek Brzeski, proszę.”

Pan radny  Leszek Brzeski  powiedział: „Dziękuję. Już króciutko. Panie prezydencie, Panie
prezydencie, Panie prezydencie, proszę mnie posłuchać chwilę. Nadzór nad szkołami chyba
należy samorządu i to Urząd Miasta Płocka ma obowiązek dbać o przestrzeganie i o prawo, i
proszę mi tutaj  nie  mówić,  że  ja  mam kogoś wydawać czy coś mówić  o  tym.  Wszyscy
widzimy, co się dzieje przed szkołami i po części w niektórych już również na terenie szkół
nagminne palenie. Także bardzo bym prosił się zająć tym tematem, a tu nie sugerować mi
jakiegoś chodzenia po szkołach i sprawdzania, gdzie palą, gdzie nie palą. No tak, bardzo
proszę zająć się poważnie sprawą, a nie odbijać  piłeczkę. Sam Pan dobrze wie, był Pan
nauczycielem przez wiele lat, wychowawcą i wie Pan dobrze o czym mówię.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Drodzy Państwo, ja widzę, że dyskusja jeszcze będzie dosyć długotrwała. Udzielę jeszcze
głosu Panu prezydentowi Dyśkiewiczowi, ponieważ czeka w kolejce już jakiś czas, natomiast
pozwolę  sobie  po  wystąpieniu  Pana  prezydenta  Dyśkiewicza  poddać  pod  głosowanie
udzielenie  głosu  Państwu,  o  których  wnioskach  sygnalizowałem.  Proszę  bardzo  Panie
prezydencie.”

Pan Piotr Dyśkiewicz Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Ja tylko w
jedno zdanie w uzupełnieniu tutaj do Pana przewodniczącego Michała Sosnowskiego. Dzisiaj
była u mnie też Pani przewodnicząca rady osiedla Ciechomice. Dostaliśmy zaproszenie do
uczestnictwa w tym spotkaniu i tam przedstawiciele Wydziału Spraw Komunalnych również
będą  i  będziemy  przedstawiali  te  informacje  dotyczące  możliwości  pozyskania
dofinansowania do tych przyłączy. Bo tutaj przypomnę, że taka możliwość jest, to jest 50
procent tej inwestycji, nie więcej niż 3000 zł, więc takie wnioski też tam zabierzemy ze sobą,
żeby rozdać mieszkańcom. Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie  prezydencie.  Przypomnę,  Szanowni  Państwo,  iż  dwa  wnioski  wpłynęły  z  prośbą  o
zabranie głosu. Poddam je pod głosowanie w takiej kolejności jak odczytywałem. Pierwszy
od Pani Honoraty Hirschfeld. Kto z Państwa jest za udzieleniem głosu Pani proszę o stosowne
kliknięcie w ikonki do głosowania. Proszę o zbiorcze wyniki głosowania. Jednogłośnie, 16 na
tak. Ale od razu spróbujmy drugie głosowanie przeprowadzić o udzielenie głosu Panu dr.
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Bogdanowi Sobańskiemu. Proszę również o ikonki do głosowania. Proszę o zbiorcze wyniki.
Również jednogłośnie. W takiej kolejności zapraszam Państwa do mównicy. Proszę bardzo,
Pani w pierwszej kolejności.”

Pani  Honorata  Hirschfeld  powiedziała:  „Panie  Przewodniczący!  Panowie  Prezydenci!
Szanowna Rado i inni Zebrani Goście! Ostatni raz było mi dane stanąć przed Państwem w
2017 roku. Wtedy byliśmy o krok przed powołaniem Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji,
który  miał  w jakiś  sposób uporządkować finansowanie  sportu  płockiego,  młodzieżowego,
kwalifikowanego, rekreacyjnego i takiego, który powoduje, że młodzież którą... i dzieci którą
w tej chwili wychowujemy, będzie rosła w siłę, a nam żyło się lepiej. Byłam bardzo krytyczna
wobec tego projektu  i  z  przykrością  muszę powiedzieć,  że w bardzo wielu sferach tego
projektu nie myliłam się, a ponieważ od bardzo wielu lat, przeszło 50 lat, jestem związana ze
sportem pływackim, w chwili obecnej oprócz tego, że jestem prezesem i szkoleniowcem z
klubu  pływackiego,  to  również  jestem członkiem Płockiej  Rady Sportu  z  ramienia  grupy
sportu pływackiego oraz członkiem Rady Organizacji Pożytku Publicznego z ramienia sportu,
dlatego  pozwolę  sobie  powiedzieć  parę  słów na  temat  projektu,  pomysłu  Pana  prezesa
zarządu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji dotyczącego nowych cen, które Pan prezes i
zarząd pragnie wprowadzić na terenie miasta Płocka.  Chciałam przypomnieć,  chociaż nie
powinnam, bo Państwo na pewno doskonale  to wiecie,  że zgodnie  z ustawą o sporcie i
ustawą  o  samorządzie  samorząd  ma  prawo  wspierać  organizacje  sportowe  poprzez
dofinansowanie  działalności  tych  organizacji  oraz  dofinansowanie  wynajmu  obiektów  na
terenie miasta Płocka. W chwili obecnej w Płocku funkcjonuje sześć klubów sportowych, ale
tylko trzy z tych klubów spełniają wymogi ustawy o sporcie i ustawy o samorządzie i te trzy
kluby  powinny  mieć  wsparcie  finansowe,  powinny,  mogą mieć,  bo  tak  głosi  prawo.  Pan
prezes  zaprosił  nas  na  spotkanie  w  dniu  dzisiejszym,  ale  dużo  wcześniej  dostaliśmy
informację pisemną od Pana prezesa, iż proponuje nowe stawki wynajmu, dzierżawy torów
na małej i dużej niecce i z matematycznego punktu widzenia podwyżka wykupu tych torów
przez kluby sportowe i  stowarzyszenia prowadzące - podkreślam jeszcze raz - wyłącznie
działalność związaną ze szkoleniem kwalifikowanym dzieci i młodzieży wynosić będzie, jeżeli
się  nic  nie  zmieni  400 procent.  400 procent podwyżka wydzierżawienia jednego toru na
pływalniach  w  Płocku.  Jakie  warunki  stawia  Pan  prezes  i  zarząd  MOSiR-  u.  Warunkiem
pierwszym i podstawowym, najważniejszym jest ilość uzyskiwanych punktów, które dany
klub osiąga w Polskim Związku Pływackim.  Pragnę powiedzieć,  że  w Polsce pracują 722
kluby i stowarzyszenia, które prowadzą szkolenie pływackie. Mówimy cały czas o szkoleniu i
o sporcie kwalifikowanym dzieci i młodzieży. 722 kluby. Z tych klubów, z tych 722, punkty w
Polskim  Związku  Pływackim  zdobywa  tylko  39,7  procent.  60,25  procent  klubów  nie
pozyskuje punktów. I zaraz wyjaśnię, dlaczego. Nie dlatego, że źle pracują i nie dlatego, że
prowadzą działalność gospodarczą, ale dlatego, że system punktowania w Polskim Związku
Pływackim, czyli najważniejszej organizacji dotyczącej tego sportu, jest tak skomplikowany,
że  do  13.  roku  życia  dzieci  punktują  tylko  startując  masowo,  to  znaczy  startując  w
drużynach  pływackich,  czyli  drużyna  na  przykład  SWIM-u  albo  drużyna  MZOS-u,  albo
drużyna Pływaka na przykład, bo taki klub w Płocku również mamy. Jeżeli ten klub nie ma
drużyny dzieci w tym samym wieku, który pojadą na ogólnopolskie zawody trzynasto- lub
dwunastolatków, albo nie wystartują w takich zawodach różnorodności stylów pływackich,
albo wytrzymałości, a są takie zawody i mój klub w tym uczestniczy, to nie punktuje w ogóle
taki klub pomimo, że dalej te dzieci uprawiają sport i po 13. roku życia, czyli wchodząc w
wiek 14. mogą brać udział w mistrzostwach Polski, które już są punktowane dużo więcej,
większą ilością punktów, ale to wciąż są takie liczby, bo chciałam Państwu powiedzieć, bo
możecie Państwo tego nie wiedzieć, w tej chwili,  w tydzień temu wróciliśmy z Mistrzostw
Polski trzynastolatków, to są pierwsze mistrzostwa nazwane polskimi, w których dzieci mogą
wziąć udział, w tych zawodach wzięło udział 198 klubów, zawodników było 580, a do finału A
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wchodzi 10 osób, 10 osób, a w jednej konkurencji 50 metrów stylem dowolnym lub 100
metrów stylem motylkowym startuje 160 zawodników. Jest to taka skala trudności zdobycia
jakiegokolwiek punktu.  Nam się udało,  bo ciężko pracujemy. Jedna zawodniczka zdobyła
pięć punktów, drugi zawodnik zdobył jeden punkt. Ale jeżeli weźmiemy fakt, pod uwagę fakt,
że  w  danej  konkurencji  bierze  udział  160  zawodników,  a  punktuje  tylko  dziesięć,  to
wyobraźmy sobie, jaka jest skala trudności uzyskania takiego punktu i taką skalę trudności
postawił przed nami Pan prezes i zarząd spółki. Jeżeli nie uda się wykonsultować z prezesem
MOSiR-u,  to  ja  mówię naprawdę bardzo  odpowiedzialnie,  ponieważ  już  mam trochę lat,
zbliżam się do siedemdziesiątki i rzadko mówię głupoty, jesteśmy tak zdesperowani, jeżeli
nie uda się skonsultować i zmienić pomysł Pana prezesa, to mamy... wydaje nam się, że
będziemy  musieli  skorzystać  z  pomocy  Urzędu  Ochrony  Konsumentów  i  Konkurencji  i
powołać  Pana  prezesa  do  nadużywania  pozycji  dominującej,  która...  w  stosunku  do
organizacji pożytku publicznego. Zgodnie z ustawą, zgodnie z Urzędem Ochrony Konkurencji
i Konsumentów, z ustawą z dnia 16 lutego 2007 roku (Dz.U. z 2021 poz. 275 i 279) art. 4
ust. 10 oraz ze 102. Traktatem Unii Europejskiej pozycja dominująca jest taka, jeżeli udział
w rynku właściwym przekraczała 40 procent. W tej chwili pływalnie w Płocku, a jest ich... są
trzy, to właściciel  tych pływalni  obejmuje 100 procent udziałów, więc my jako przeciętni
obywatele oraz stowarzyszenia, które nie prowadzą działalności gospodarczej, bo płacenie
składki członkowskiej, która jest zgodnie ze statutem i z przepisami ustawy o sporcie, nie
jest dochodem, to nie jest nasz przychód. My z tych składek członkowskich opłacamy tory,
wykupujemy dzieciom licencje pływackie, klub wykupuje licencje pływackie, oczywiście część
osób ma wynagrodzenie. Ja pracuję non profit. Taka jest prawda. I według nas jesteśmy,
będziemy  głęboko  skrzywdzeni,  jeżeli  zrzuci  się  nas  do  jednego  worka  i  kluby,  które
nazywają się klubami, ale nie wysyłają, nie wyjeżdżają z dziećmi na obozy, tylko zarabiają
pieniądze na nauce pływania, będziemy zrównani z tymi klubami i to będzie bardzo wielka
krzywda  dla  tego  sportu,  który  od  kilku  lat  powolutku  się  znowu  odgrzebuje.  Nie  ma
sportowca, mistrza Polski, świata, czy Europy bez prowadzenia elementarnej nauki pływania,
doskonalenia  sportowych  technik  pływania  i  kształtowania  motoryki  młodego  człowieka.
Żeby Państwu przybliżyć jaki jest problem potężny z zebraniem pieniędzy i za chwilę coś
powiem jeszcze, ile kosztuje wyjazd na takie zawody, to trzech zawodników w ciągu trzech
dni na Mistrzostwach Polski klub wyłożył środki w kwocie 5000 złotych. 5000 zł. Na takich
zawodach...  Zawodów  centralnych  jest  w  roczniku  trzynastolatków,  są  dwa,  to  jest:
Międzywojewódzkie  Mistrzostwa  Polski  Trzynastolatków  i  Mistrzostwa  Zimowe  Polski,  ale
jeździmy również  na  cykliczne  zawody  "Od młodzika  do  olimpijczyka",  gdzie  zajmujemy
czołowe pozycje, które nie mają się nijak z punktacją Polskiego Związku Pływackiego. Ale te
dzieci  trenują  osiemnaście  godzin  w  tygodniu.  O  szóstej  rano  są  na  treningu,  a  ósmej
godzinie są w szkole. Więc, proszę Państwa, dokąd my zmierzamy w tym wszystkim? Ja
Państwa bardzo przepraszam, może jestem jak zwykle zbyt emocjonalna, ale ten sport i
zresztą każdy sport dzieci i młodzieży leży mi na sercu. Dziękuję za uwagę. Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękujemy Pani
bardzo.  Czy  odniesie  się  ktoś  do  wypowiedzi?  Pan  prezydent  Łukasz  Jankowski.  Proszę
bardzo, Panie prezydencie.”

Pan Łukasz Jankowski Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo!
Pani  Honorato!  Ja  akurat  miałem przyjemność  posłuchać  większej  ilości  argumentów na
spotkaniu,  które  odbyliśmy  nie  tylko  z  Panią  Honoratą,  ale  również  z  przedstawicielami
innych  klubów  płockich,  klubów  pływackich  i  z  tego,  co  się  orientuję  jeszcze  z
przedstawicielami  zawodników,  prawda,  bo  tam  były...  chyba  mamy  zawodników.
Porozmawialiśmy na ten temat. Faktycznie temat został mi zgłoszony. Ja tylko jakby pragnę
nadmienić, że jeżeli chodzi o funkcjonowanie spółki i faktycznie kreowanie tych cen, no to
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faktycznie  jest  to  w kompetencjach zarządu spółki.  Natomiast  kilka  argumentów zostało
przytoczonych takich, z którymi nie sposób się nie zgodzić. Odniosę teraz w kilku słowach do
tego, co powiedziała Pani Honorata, też żeby Państwu Radnym opisać ten temat. Faktycznie
zarząd spółki wystąpił do klubów sportowych z informacją, że te ceny od nowego roku będą
wzrastać. Nie mam najmniejszych wątpliwości, że jakby celem tego było to, żeby faktycznie
preferencyjnie  traktować kluby,  które  szkolą młodzież,  które  startują  w zawodach,  które
nastawione  są  właśnie  na  ten  postęp  sportowy,  czyli  działalność  stowarzyszeń,  a  nie
działalność gospodarczą. Prawdą jest to, że jednym z kryteriów wystąpiło tam zdobywanie
punktów  we  współzawodnictwie  i  co  do  tego  argumentu  akurat  się  zgodzę,  bo  na  tym
spotkaniu przytoczono mi właśnie jak trudno jest zdobyć te punkty, z czego ja sobie do
końca sprawy nie zdawałem i pytanie, czy zarząd MOSiR-u sobie zdawał z tego sprawę, bo
może  właśnie  to  jest  ten temat,  o  którym można by  było  jeszcze  porozmawiać.  Co  do
samego wzrostu cen, Szanowni Państwo, do tej pory, tylko tu się będę posiłkował Panią
Honoratą, kluby płaciły  15 zł,  tak,  za godzinę za tor (niezrozumiały głos)Tak.  Dwanaście
osób może trenować. Dwanaście osób może trenować.”

Pani Honorata Hirschfeld powiedziała: „(niezrozumiały głos) Właśnie to sprawa nie dotyczy
dwunastu  osób,  bo  sport  pływacki  jest  sportem  wczesnym,  to  znaczy,  żeby  zdobywać
jakiekolwiek sukcesy na arenie jakiejkolwiek, nawet polskiej, to musimy zacząć najpóźniej w
siódmym roku życia i do 13. roku życia szkolimy dzieci po to, żeby później mogły pojechać
na mistrzostwa Polski, na puchary świata, mieliśmy takich zawodników do 2017 roku, ale
wyszkolenie zawodnika to jest proces. Tego się nie robi z poniedziałku na wtorek. To trwa
lata. I te dzieci, które biorą udział w doskonaleniu swojej formy i techniki pływania, które też
startują  w zawodach warszawsko...  mazowieckiego,  okręgowych też  już  są  zawodnikami
pomimo, że nie wszystkie mają licencję. Ja jeszcze wrócę do licencji. Licencje wprowadził
Pan  prezes  Paweł  Słomiński,  żeby  uratować  trochę  dzieci  w  czasie  pandemii,  ale  nie
wszystkie  zawody,  na które  mogą pojechać dzieci  i  młodzież  do 13.  czy 14.  roku życia
wymagają licencji, bo o to chodzi, żeby jak najwięcej dzieci pływało. Państwo w większości
kiedyś trenowaliście coś albo macie na ten temat szerokie pojęcie. Żeby zdobyć jeden punkt,
to trzeba mieć tak zwaną szeroką piramidę, tak, czyli musi być szeroka podstawa szkolenia,
żeby wyszkolić  jakiegokolwiek  zawodnika  i  to  dotyczy  każdej  dyscypliny  sportu.  Nie  ma
inaczej.”

Pan  Łukasz  Jankowski  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Płocka  powiedział:  „To  jak  z  tymi
dwunastoma osobami?”

Pani Honorata Hirschfeld powiedziała: „Dwanaście osób bierze czynny udział w zawodach
pływackich, ale na te dwanaście osób pracuje kolejne dwadzieścia cztery osoby, doskonaląc
swoje pływanie. O to mi chodziło.”

Pan Łukasz Jankowski Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Bo jakby
do czego ja chciałem dążyć, bo 400 procent, to brzmi tak ekstremalnie, natomiast mówimy
tu o wzroście z 15 do 60 i to w przypadku klubu, który nie punktuje. Czyli akurat w tym
wypadku Pani Honoraty klub będzie miał dalej, rozumiem, stawkę 15 zł, jaką miał.”

Pani Honorata Hirschfeld powiedziała: „Dla tej dwunastki.”

Pan Łukasz Jankowski Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Okej. I ja tylko tak
właśnie chciałem uzmysłowić, że nawet te 400 procent, czyli ten wzrost z 15 do 60 zł przy
założeniu dwunastu osób na torze, to jest pięć zł od osoby dalej. Ja rozumiem, że to jest
wzrost, jakby nie będę z tym dyskutował, tylko to, co powiedziałem 400 procent to brzmi tak
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ekstremalnie groźnie, ale jeżeli przełożymy to na kwoty, to już tak nie wygląda i tak nie
brzmi.  (niezrozumiały  głos)Do  tego  zaraz  przejdę,  Pani  Honorato.  W  kontekście  pozycji
dominującej no to ja myślę, że tak, no pewnie MOSiR zarządza wszystkimi pływalniami, na
których takie treningi mogą się odbywać, natomiast weźmy pod uwagę fakt, że no pewnie
tutaj  chodzi o jakieś nieuczciwe ceny,  gdyby one były jakieś kosmiczne i  nierynkowe, a
dobrze  wiemy,  bo  widziałem  to  pismo,  które  przesłał  do  Państwa  Pan  prezes  Marcin
Jeżewski, on tam podaje też ceny na innych pływalniach i dobrze wiemy, że oczywiście są
pływalnie,  które pewnie od klubów nawet w ogóle nie pobierają opłat,  od stowarzyszeń,
które szkolą dzieci i młodzież, ale są i takie, które biorą 150 zł za taką godzinę na torze. Co
dalej  chciałem  powiedzieć.  Chciałbym,  żeby  to  dzisiaj  tutaj  wybrzmiało,  choć  miałem
nadzieję, że wybrzmiało wystarczająco na naszym spotkaniu, ja ze swojej strony deklaruję
tutaj pełne wsparcie, rozpocząłem rozmowy na ten temat, choćby dlatego, że przedstawiono
mi bardzo fajną, obszerną argumentację, z którą w dużej, znaczącej większości się zgadzam,
no i choćby też dlatego, że w naszym interesie, wszystkich tutaj, którzy siedzimy, jest to,
żeby to pływanie w Płocku się rozwijało, żeby sport w Płocku się rozwijał i żebyśmy w tych
rankingach byli coraz wyżej. Odbyłem również spotkanie w Szkole Podstawowej nr 22 w celu
porozmawiania  o  możliwości  utworzenia  ponownie  klasy  pływackiej,  o  czym  również
rozmawialiśmy  na  tym  spotkaniu.  Także,  no  deklarując  tą  chęć  wsparcia  i  moje
zaangażowanie no tyle z mojej strony. Jeżeli mógłbym jeszcze ewentualnie na jakieś pytania
odpowiedzieć, to bardzo proszę.”

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo,
Panie prezydencie. Moja prośba też do Pani od razu. Radni pracują głównie merytorycznie na
komisjach, czyli mam pytanie, czy Pani kiedykolwiek zasygnalizowała ten problem komisji
sportu?  (niezrozumiały  głos)Prosiłbym,  zapraszam  w  pierwszej  kolejności  nawet  na
spotkania komisji, tam rozmowy one mogą być bardziej merytoryczne niż nawet na tej sali.
Dziękuję  Pani  bardzo  i  dziękuję  za  zwrócenie  uwagi  na  problem.  Pan  prezydent  jeszcze
chciał, proszę bardzo. Chciałem oddać głos Panu... Proszę.”

Pan  Łukasz Jankowski  Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Jeszcze tylko to
powiem, co zresztą powiedziała Pani Honorata, że szczęśliwie jest w Płockiej Radzie Sportu,
więc na pewno też w tym gronie będziemy rozmawiać na temat dotyczący choćby cen za
pływanie, czy postępów w płockim pływaniu. Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Super, dziękuję
bardzo Panie prezydencie. I teraz zapraszam do mównicy Pana Bogdana Sobańskiego. Panie
doktorze, prosimy bardzo.”

Pan Bogdan Sobański powiedział: „Szanowni Państwo, dziękuję za pozwolenie wystąpienia
na sesji rady miasta. Bardzo dziękuję Panu przewodniczącemu rady miasta za te słowa, gdy
ostatni raz występowałem na sesji rady miasta, wielki szacunek dla Pana, gdy powiedziałem,
że nie zgadzam się, aby ludzie umierali  na ulicy.  Proszę Państwa, to jest bardzo trudny
temat  i  Panie  przewodniczący  dzięki  Panu,  dzięki  Panu  Panie  przewodniczący,  ja
zdecydowałem się wystąpić,  ponieważ jestem lekarzem i uważam, że moim obowiązkiem
jest, lekarz powinien być skuteczny w działaniu i w związku z tym pozwoliłem sobie wystąpić
do kandydatów na urząd prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. Wiem, że ci ludzie nie mają
aż wiedzy we wszystkim i nie wszyscy potrafią to, ale chodzi o to, żeby pomogli osobom,
którzy coś potrafią, mają doświadczenie, żeby można było to zrealizować. Zwróciłem się w
ten  sposób.  Do  kandydatów  na  urząd  Prezydenta  Rzeczypospolitej  Polskiej.  Szanowni
Państwo, błagam o pomoc. Chorzy, niepełnosprawni, wykluczeni, umierają na ulicy z powodu
znieczulicy. Jestem lekarzem. Nie zgadzam się, aby w moim kraju, w ojczyźnie wielkiego
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papieża  Jana  Pawła  II,  aby  w  kolebce  Solidarności  ludzie  umierali  na  ulicy  z  powodu
znieczulicy. Widzę problem, którego inni nie widzą lub nie chcą zobaczyć. Zwracam się o
pomoc  do  prasy,  radia,  telewizji,  radnych,  posłów,  senatorów,  występuję  na  sesji  rady
miasta i w akcie bezradności protestuję przed Urzędem Miasta Płocka. Przepraszam, Panie
prezydencie, że protestuję tutaj, ale to jest akt bezradności. Ja muszę być skuteczny, bo ja
występuję w imieniu ludzi, którzy nie potrafią walczyć o swoje. Swoim przykładem pokazuję,
że nie ma rzeczy niemożliwych. Mój dom udostępniam najsłabszym. Gdy zabrałem z ulicy do
swojego  domu  uzależnionego  od  alkoholu  i  hazardu  kryminalistę  po  wyjściu  z  zakładu
karnego i skutecznie pomogłem zainteresowała się telewizja i miałem wywiad. Był to lekarz
ginekolog, któremu uratowałem życie. Chciałem, aby Płock był wzorem dla innych miast,
Płock mógł być wzorem dla innych miast. Wspólnie z armią wolontariuszy, z pomocą biskupa
Babi,  utworzyliśmy w pustych budynkach w samym centrum Płocka miejsca dla chorych,
niepełnosprawnych, wykluczonych, którzy nie mają dachu nad głową i umierają na ulicy w
okropnych, nieludzkich warunkach. Trudno dziś uwierzyć, ale dzięki wolontariuszom było to
wszystko,  było  wszystko:  pyszne posiłki,  leczenie,  terapia  uzależnień,  terapia  zajęciowa,
później praca. Dostawaliśmy meble, ubrania, leki. Poszedłem do szpitala na operację i nie
było  do czego wracać.  Zaproponowałem...  Zaproponowano mi kandydowanie  na radnego
Rady Miasta Płocka i zwróciłem uwagę na problem, którym należy pomóc. Zachorowałem,
rak  twarzy,  zrezygnowałem  z  kandydowania,  ale  nie  zrezygnowałem  z  walki  o  pomoc
najsłabszym.  Mamy  wspaniałe  społeczeństwo,  mamy  ogromny  potencjał  intelektualny  i
olbrzymi  potencjał  dobrej  woli.  Proszę,  wykorzystajmy  to.  Podpisałem:  przewodniczący,
prezes,  przepraszam,  prezes  Zarządu  Fundacji  Pomoc  Lekarzom,  Chorym,
Niepełnosprawnym, Wykluczonym Bogdan Sobański, lekarz. Proszę Państwa podkreślam, to
jest bardzo, bardzo trudny temat, bardzo trudny.  Ja bardzo bym prosił  Pana prezydenta
Jankowskiego o spotkanie. Bardzo chciałbym prosić o zorganizowanie spotkania w nowym
roku,  spotkania  organizacji  pozarządowych  z  udziałem mediów.  Proszę  Państwa,  to  jest
szalenie  ważne.  Ja  w  tej  chwili,  kiedyś  tutaj  starałem  się  o  spotkanie  z  Panem
wiceprezydentem Siemiątkowskim,  byłem za  granicą  i  mój  wnuk  mówi:  dziadek,  czy  ty
korzystasz ze sztucznej inteligencji? Ja mówię: nie, no nie mam zielonego pojęcia. Spróbuj.
Proszę  Państwa,  ja  w  tej  chwili  pozwoliłem  sobie  skorzystać  ze  sztucznej  inteligencji  i
wydrukowałem, w tej chwili to troszeczkę za dużo, żeby przeczytać, ale w każdym bądź razie
jest tam, zadałem pytanie: jak rozwiązać problem ludzi umierających na ulicy? Dostałem
odpowiedź i podpisuję się dwoma rękoma. Proszę Państwa, to jest kwintesencja. Naprawdę
sztuczna inteligencja, jako ciekawostka jeszcze, w pewnym momencie coś znalazłem, z czym
nie bardzo mogłem się zgodzić, napisałem do sztucznej inteligencji i sztuczna inteligencja mi
podziękowała. Poprawiła to, co jest nieprawidłowe i było. Okazuje się, że wszystko można.
Proszę Państwa, jest to, na tym spotkaniu chciałbym przedstawić to i uważam, że w ten
sposób łatwiej będzie podjąć temat i  rozwiązać ten temat, bo chciałbym, żeby Płock był
wzorem dla innych miast. Proszę Państwa, ja tutaj od wielu lat, ponieważ tak się złożyło, że
pracowałem jako lekarz w izbie wytrzeźwień, dotykałem ten problem, a ponieważ może moja
wrażliwość  jest  większa,  nie  mogłem  się  z  tym  pogodzić  i  przychodziłem  na  komisje,
tłumaczyłem.  Pani  Jóźwicka,  z  którą  teraz  niedawno  spotkałem  się,  byłem  na  opłatku,
organizowała dla bezdomnych, przypomniała mi o tym, że jak często przychodziłem, jak
walczyłem, jak starałem się. A przy okazji tylko taka małe dygresja - jak byłem na spotkaniu
z bezdomnymi zobaczyłem córkę Pani doktor... Pani Jóźwickiej, która właśnie kończę studia
medyczne. Proszę Państwa, jest takie powiedzenie: słowa uczą, przykłady pociągają, jest to
takie łaciny,  verba docent,  exempla trahunt.  Proszę Państwa, jestem...  Ten przykład,  że
córka Pani Jóźwickiej była na tym spotkaniu z bezdomnymi, coś, to jest wspaniała rzecz i
naprawdę cieszę się, że następna osoba, przyszły lekarz będzie zaangażowany w te sprawy i
jestem przekonany, proszę Państwa, jestem święcie przekonany, że uda się w Płocku zrobić,
że  Płock  będzie  wzorem  dla  innych  miast,  że  wypracujemy  to,  bo  to  nie  ma  innych
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sposobów. Proszę Państwa, od wielu lat pracuję jako lekarz, spotykam się z wieloma ludźmi i
widzę ogromne zaangażowanie. To jest ogromny potencjał, który trzeba wykorzystać. Proszę
Państwa, ja pracuję bardzo dużo, bardzo dużo działam społecznie i w związku z tym, że w
tej chwili  nawet nie wiedziałem, że przyjąłem ze wszystkich lekarzy najwięcej pacjentów.
Idąc tutaj odnotowałem: 2870 osób przyjąłem. W związku z tym moja koleżanka wystąpiła
do  Wojewódzkiego  Ośrodka  Medycyny  pracy  o  kontrolę.  Jestem  co  trzy  miesiące
kontrolowany.  Proszę Państwa mnie  nie  zależy na pracy  w Płocku.  To Państwu Radnym
powinno zależeć na tym,  żebym ja tutaj  pracował,  bo jest  deficyt  lekarzy.  To Państwu,
mówię o społeczeństwie Płocka, wszystkim mieszkańcom Płocka powinno zależeć, żebym ja
tutaj pracował, bo nie ma lekarzy. A ja pracuję ponad, mimo że mam, niedługo setkę będę
mieć. Proszę Państwa, jestem schorowany a pracuję ponad siły dzięki mojej żonie, która mi
pomaga. Proszę Państwa i w tej chwili ja nie muszę tutaj pracować. Więcej, proszę Państwa,
ja muszę uciekać z Płocka, bo ja w tej chwili jestem... Rak zaatakował mi twarz. Mam, po
raz  czwarty  mam,  widzicie  Państwo,  mam zniekształcony  nos,  zapadnięte  policzki,  tutaj
blizna i  w tej chwili  jestem uczulony na wodę, nie mogę się wykąpać. Jak są smrody z
dawnej Petrochemii, w tej chwili z Orlenu, występują bóle głowy, nudności, nawet wymioty.
Proszę Państwa, ja muszę uciekać. Ale w tej chwili ja miałem, mam wiedzę na temat, bo
pisałem pracę specjalizacyjną na temat szkodliwości Petrochemii. Ja doktoryzowałem się na
ten  temat.  Proszę  Państwa,  ja  wiem,  jak  to  wygląda.  Ja  nawet  miałem  wypadek  w
Petrochemii  i  mam  rentę  wypadkową.  W  tej  chwili  muszę...  Nawet  występowałem  o
odszkodowanie. W tej chwili  podobnie mam zamiar wystąpić o odszkodowanie, ale w tej
chwili nie o to chodzi. Proszę Państwa, w tej chwili chciałbym jeszcze zwrócić uwagę, tutaj
jest Pan Brzeski,  nie znałem, tylko rozmawialiśmy kiedyś przez telefon i chciałbym Panu
gorąco podziękować, bo zwrócił mi Pan uwagę na to, że jest coś takiego jak Światowy Dzień
Rzucania Palenia. Bardzo gorąco, bardzo gorąco dziękuję. Wykorzystałem to natychmiast i
zwróciłem się do Pana prezydenta Andrzeja Nowakowskiego, Prezydenta Miasta Płocka, z
taką  propozycją  -  proponuję  "Płock  bez  papierosa".  Proszę  pozwolić  mi  przeprowadzić
szkolenia pracowników Urzędu Miasta Płocka na temat szkodliwości  palenia papierosów i
sposobu rzucenia palenia. Mam przeszło 50 lat, proszę Państwa, to trudno wyobrazić sobie,
przeszło 50 lat i  jeszcze nadal pracuję, mam przeszło 50 lat pracy w zawodzie lekarza i
opracowałem sposób pobudzenia do myślenia i w ten sposób zachęcam do rzucenia palenia.
Proszę  i  proponuję,  i  sfinansuję  panel:  Włącz  myślenie,  rzuć  palenie.  Prosi  lekarz.  Z
poważaniem  Bogdan  Sobański.  Szkolenie  mogę  zrobić  na  zasadzie  wolontariatu,
bezpłatnie!!!  Papierosy to jedna z przyczyn chorób nowotworowych.  Zwracam uwagę na
Orlen. Na temat szkodliwości  Petrochemii  pisałem pracę specjalizacyjną i równolegle pod
kierunkiem Pana doc. dr hab. n. med. Tadeusza Garleja, wspaniałego człowieka, pisałem
pracę doktorską. Proszę wystąpić  o częstsze badanie  przekroczeń dopuszczalnych stężeń
substancji trujących. Proszę Państwa, w tej chwili mam okazję, a nie już nie ma, ale miałem
okazję Pana wiceprzewodniczącego.... wiceprezydenta miasta Płocka, prezydenta... zastępcę
prezydenta miasta Płocka Łukasza Jankowskiego i chciałbym tutaj…”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Jest Pan. Jest Pan
prezydent.”

Pan Bogdan Sobański powiedział: „... gorąco podziękować, a jest, przepraszam, chciałem
bardzo gorąco podziękować za te słowa: dziękuję za Pana wrażliwość i zaangażowanie w
rozwiązywanie tak ważnego problemu jakim jest szkodliwość palenia papierosów. Bardzo
gorąco dziękuję za te słowa. Zapewniamy, że nie pozostaniemy obojętni na stan zdrowia
mieszkańców Płocka  i  popieramy wszelkie  przedsięwzięcia  mające  na  celu  popularyzację
wiedzy  i  wzrost  świadomości  mieszkańców  w  zakresie  profilaktyki  i  leczenia  chorób
nowotworowych oraz szkodliwości  palenia papierosów. Naszym zdaniem wypracowane na
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ten  temat...  wypracowana  przez  wiele  lat  współpraca  między  Gminą  Miastem  Płock  a
zakładami opieki zdrowotnej umożliwia systemowe wsparcie dla mieszkańców Płocka, w tym
pracowników Urzędu Miasta Płocka i realizację indywidualnych w tym zakresie potrzeb na
optymalnym poziomie. Bardzo dziękuję. Ale, proszę Państwa, ja chciałbym zwrócić uwagę -
ja to chcę robić bezpłatnie. Mnie zależy na zdrowiu mieszkańców Płocka. Ja chcę im pomóc.
Jeżeli ja występuję z taką inicjatywą proszę pozwolić mi działać, proszę, bo to jest szalenie
ważne. To w waszym interesie jest, żeby mieszkańcy Płocka byli zdrowi. W tej chwili Płock
jest miastem, gdzie trudno, nikt nie chce przyjeżdżać. Ludzie chcą... Ja będę musiał uciekać
z Płocka. I bardzo, bardzo, bardzo proszę. A ja chcę, proponuję, tutaj jest coś takiego, żeby
- nie wiem - może być takie coś, może być w inny sposób, coś takiego: Włącz myślenie, rzuć
palenie.  To jest  takie,  to nie  jest  moje hasło,  tylko  ja  dopisałem: Włącz myślenie,  rzuć
palenie, prosi lekarz. Proszę Państwa, ja oprócz tego ja rozpocząłem, żeby bez papierosa, od
zakładu karnego. Ja pracuję w zakładzie karnym i udaje mi się coś fantastycznego. Ja biorę
takiego skazanego pod brodę, patrzę mu w oczy i mówię: proszę Pana, Pan ma rozum. On
zdziwiony.  Ja:  proszę  Pana,  trzeba to  wykorzystać.  Pan  umie  czytać?  Tak.  Co  pisze  na
papierosach? No, że szkodzi. No to po co Pan to... Proszę Pana, niech Pan zacznie myśleć.
Proszę  Państwa,  mnie  się  udaje  pobudzić  do  myślenia.  Proszę  Państwa,  jak  przychodzi
kobieta,  która  pali  ja  mówię:  proszę  Panią,  czy  ktoś  Pani  powiedział,  że  Pani  brzydko
pachnie?  No tak albo nie.  A czy ktoś powiedział,  że śmierdzi?  To ja  Pani  powiem: Pani
śmierdzi. Proszę Państwa, powiedzieć kobiecie, że śmierdzi to jest straszna rzecz. Ale proszę
Panią, na mnie się nie obrażają. Oni widzą, że mnie zależy na zdrowiu pacjenta. Ja mówię: a
ma Pani dzieci? Tak, mam. A zastanawia się Pani, co będzie z dziećmi jak to, co widzę na
papierosach dotknie Panią? No nie, nie zastanawiałam się. A jak się nazywa taka osoba,
która nie  zastanawia  się, która nie myśli?  No to tam czasami powiedz mi to,  tamto.  Ja
mówię: proszę Pani. Tak delikatnie mówiąc, bezmózgowiec. Pani jest bezmózgowcem, niech
Pani włączy rozum. Proszę Państwa, ja pracuję nie tylko, że wykonuję swoją pracę, ale ja
zwracam  uwagę  na  wszystko,  na  otyłość,  na  to...  Miałem  zaszczyt,  miałem  ogromny
zaszczyt, proszę Państwa, to jest wspaniały człowiek prof. Szaflik w Warszawie, okulista, od
niego dostałem kalendarz ze zdjęciem, jeżeli jest pacjent, ma problem ze wzrokiem kieruje,
jest  możliwość,  350 zł  wiem, że  jest  badanie  kontrolne i  ma informacje  na najwyższym
poziomie.  Ten człowiek  cuda robi.  Proszę  Państwa,  mam tą  Fundację  Pomoc Lekarzom,
Chorym, Niepełnosprawnym, Wykluczonym. Zwróciłem się, czy może pomóc. On mówi: no
ja nie mogę zwrócić uwagę moim pracownikom, natomiast ja sam ze swojej strony, jeżeli
Pan  doktor  przedstawi  mi  problem  lekarza,  który  ma  problem,  ja  ze  swojej  strony
zobowiązuję się pomóc tak jak potrafię. Proszę Państwa, mamy wspaniałych ludzi. I dziękuję
tutaj Panu profesorowi z tego miejsca i jeżeli to dotrze do Pana profesora. Proszę Państwa,
mam jeszcze taki problem, chciałbym zwrócić uwagę. Proszę Państwa, jak my jeździmy, nie
ma  gdzie  zaparkować,  to  jest  tragedia.  Proszę  Państwa,  ja  nawet  jeżeli  pacjent  coś
potrzebuje ja nie mam gdzie zaparkować. No, jeżeli zaparkuję na chodniku, no to zresztą już
płaciłem, to  płacę mandaty  i...  No,  ale muszę gdzieś zaparkować, no na wywiad jakimś
jednym  kołem  na  trawkę  i  tak  dalej.  Mam  taką  propozycję,  proszę  Państwa:  parkingi
piętrowe. Proszę Państwa, chciałbym, ja w tej chwili mnie stać na to, żeby współpracować,
żeby jeżeli władze miasta by wyraziły zgodę, to mogę partycypować w kosztach, żeby mieć
jakieś miejsce parkingowe, żebym mógł jak przyjadę, postawić samochód. To jest ogromny
problem. Proszę Państwa, miałem, ponieważ ja mam bardzo duży kontakt z różnymi ludźmi,
przyjechał do mnie pacjent,  który był w Kanadzie, robił,  budował parkingi  i  chciałem go
zainteresować tym. Dowiedziałem się, jak to wygląda. Są różne możliwości.  I chciałbym,
żebyśmy po prostu pochylili  się nad tym tematem i rozważyli,  bo w tej chwili  naprawdę
problem, żeby postawić samochód, jest ogromny. Jest możliwość w tej chwili skorzystania z
tych nowych, trudno tutaj reklamować, z tych nowych taksówek, ale w każdym bądź razie
ten problem jest ogromny. Proszę Państwa.”
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Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Panie doktorze,
dziękujemy może bardzo i ponieważ jest Pan prezydent, dzisiaj może skorzysta Pan z okazji i
od razu dzisiaj się spróbuje umówić na spotkanie z Panem prezydentem, bo większość z tych
zgłaszanych przez Pana postulatów akurat dotyczy obszaru Pana prezydenta Jankowskiego.
Może spróbujcie Panowie jeszcze dzisiaj jakoś zgrać swoje kalendarze i tak chyba będzie
najlepiej.(niezrozumiały głos) I raz jeszcze powtórzę to, co parę miesięcy temu: ogromny
szacunek dla Pana za to, co Pan robi.”

Pan Bogdan Sobański powiedział: „Dziękuję, dziękuję, naprawdę.(???)”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Pan prezydent
jeszcze, proszę bardzo.”

Pan Łukasz Jankowski Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Ja tak tylko krótko
jeszcze  się  odniosę.  Poruszyliśmy,  tutaj  Pan  poruszył  temat  bezdomności.  W  ubiegłym
tygodniu, w sobotę bodajże, odbyło się spotkanie przedświąteczne przedstawicieli organizacji
kultury, organizacji pozarządowych i wolontariatu na którym miałem przyjemność być, ale
też wręczyć statuetkę Godny Naśladowania na ręce Pana Leszka Kopczyńskiego, który jest
przedstawicielem organizacji Teen Challenge. Szanowni Państwo, organizacji, która właśnie
bardzo prężnie  na terenie  naszego miasta  działa  i  walczy  z  tą  bezdomnością.  Prowadzą
ogrzewalnię, ale prowadzą też na Kościuszki dom pomocy i mają też na swoim koncie wiele
naprawdę  to  wiele  sukcesów.  Walczą  oczywiście  też  z  uzależnieniami.  To  jest  cały
długotrwały proces, który właśnie od tej ogrzewalni  się zaczyna.  Jak ten bezdomny tam
trafia, oni te osoby wyławiają i z nimi pracują, a na sam koniec pozwalają się usamodzielnić,
znajdują nawet pracę. Także taką organizację mamy. A jakby przyznanie tego tytułu Godny
Naśladowania na pewno nie było przypadkowe i świadczy o tym, jak prężnie ta organizacja
działa. Jeżeli chodzi o temat papierosów, to tak, tu nie mogę nie spojrzeć w kierunku Pana
Leszka, też odbyliśmy bardzo dobre spotkanie i poruszyliśmy wiele kwestii.  Też deklaruję
wsparcie. Ja uważam, że jest to bardzo ważny temat i musimy się nad nim pochylić. My
głównie rozmawialiśmy faktycznie o szkołach, Pan tutaj mówi ogólnie o większej skali i tak
faktycznie  jest.  Przypomnę tylko,  że  rusza  program profilaktyki  nowotworów płuc,  który
właśnie  oparty  jest  o  kwestię  palenia  papierosów.  Także  taki  program  jako  miasto
wdrożyliśmy. Do tego wszystkiego na przyszły rok zaplanowaliśmy kampanie informacyjne,
ale też jestem oczywiście otwarty na dalszą współpracę i wymyślanie kolejnych możliwych
projektów, które możemy realizować właśnie po to, żeby czynić tą przestrzeń wokół nas
lepszą.  Jeżeli  chodzi  o  parkingi  no  to  trudno  jest  mi  się  odnieść,  natomiast  tutaj  nie
rekomenduję partycypacji w kosztach, bo taki parking jest bardzo, bardzo drogi na pewno, w
kontekście tego, co Pan powiedział, że Pan chce się zaangażować finansowo. Prędzej pewnie
kilka zdań na ten temat powiedziałby prezydent Zieliński, ale go nie ma. Powiem tak - żeby
zwiększyć  dostępność  tych  miejsc  parkingowych  na  pewno  miasto  wprowadziło  płatne
parkingi. Ostatnio dość głośno było o wprowadzeniu takiego płatnego parkingu przy szpitalu
na Kościuszki, przy szpitalu miejskim, natomiast właśnie miało to na celu ograniczenie tych
samochodów, które stoją tam po prostu długo w tej bezpłatnej strefie. Jest ona teraz płatna
i na pewno ten ruch jest zupełnie inny i na pewno jest o wiele łatwiej znaleźć takie miejsce
parkingowe. Dziękuję bardzo. A, przepraszam, i na koniec, co najważniejsze, oczywiście tak,
zapraszam na spotkanie.  Zaraz Panu pokażę, gdzie  jest  mój sekretariat,  umówimy się  i
będziemy mogli dalej kontynuować te rozmowy.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Ponieważ sesję już
kończymy, to może bezpośrednio przy wyjściu. Proszę bardzo, Panie doktorze.”

59



Pan Bogdan  Sobański powiedział:  „Odnośnie  parkingów,  miejsc  parkingowych.  Proszę
Państwa, apeluję, proszę, są samochody, które stoją przez wiele lat. W tej chwili na moim
osiedlu na Tysiąclecia  stoi  zielony,  jak się koło Biedronki,  kilkanaście  lat  stoi  samochód,
który wrasta w ziemię. W tej chwili nie ma miejsc a takich samochodów jest bardzo dużo, nic
się nie robi. Wiem, że mieszkańcy interweniowali, zwracali uwagę i nikt nic nie robi. Proszę
Państwa, to jest ogromny problem i może rozpocznijmy od tego, a później będziemy dalej.
W tej chwili naprawdę zwiększy się ilość miejsc parkingowych. Przepraszam, przepraszam
bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „To ten wątek też
będzie można i na tym spotkaniu poruszyć. Dziękuję bardzo, Panie doktorze, raz jeszcze.
Drodzy Państwo, nie widzę więcej zgłoszeń, zatem za chwilkę zamknę sesję, a ponieważ jest
to ostatnia sesja w tym roku, raz jeszcze życzę wszystkim Państwu zdrowych, spokojnych
świąt,  Panu doktorowi  również,  Państwu,  którzy dotrwali  do końca sesji  również  i  niech
przyszły rok będzie nie gorszy od poprzedniego.”

Ad. pkt 11

Zamknięcie obrad VIII Sesji Rady Miasta Płocka.

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka zamknęła obrady VIII  Sesji
Rady Miasta Płocka. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała    Sekretarz Sesji                  Przewodniczący
Rady Miasta Płocka              Rady Miasta Płocka

Jolanta Kozera             Tomasz Kominek                     Artur Jaroszewski 
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